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Ottawa, Ontario / Ottawa (Ontario) 1 

--- Upon commencing on Tuesday, March 10, 2009 2 

    at 10:22 a.m. / L'audience débute 3 

    le mardi, 10 mars 2009 à 10 h 22 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So we’re 5 

convening this morning with Mr. Fred Doucet and 6 

counsel, Mr. Robert Houston, along with Commission 7 

counsel, Giuseppe Battista, Peter Edgett and 8 

myself, Richard Wolson. 9 

 It’s now 10:22.  We haven’t 10 

attended to moving the clock ahead in this office.  11 

It’s now 10:22 and it’s the 10th of March of 2009. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Mr. Doucet, 13 

first of all, thank you for coming here this 14 

morning.  I’m going to ask you a number of 15 

questions.  If at any time you have a concern, I’m 16 

sure your counsel will advise me. 17 

 We have provided to you a number 18 

of documents.  There may be some other documents 19 

that come along that we may have to refer to, 20 

perhaps not today but at some future time. 21 

 I’ve also advised your counsel 22 

that it may well be that we would like a second 23 

meeting to discuss diary entries rather than go 24 

through every diary entry today.  And I know that 25 
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we may be here some time, so if you need a break, 1 

please feel free to advise. 2 

 I’d like you to tell me, first of 3 

all, your background, briefly, prior to getting 4 

into government. 5 

 MR. DOUCET:  How far back do you 6 

want me to go? 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Well, I 8 

understand, for instance, that you started  9 

professionally in the field of education. 10 

 MR. DOUCET:  Yeah.  Maybe I’ll 11 

start with my university degrees? 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Absolutely, 13 

please. 14 

 MR. DOUCET:  So in 1956 I entered 15 

university, St. Francis Xavier University in Nova 16 

Scotia.  Thereafter -- and I studied geology at 17 

that time, finishing a degree in Science with a 18 

major in Geology. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  And after that, I 21 

took a Bachelor of Education degree and a Master’s 22 

of Education degree, both of them at Mount Allison 23 

University in New Brunswick. 24 

 And then I ultimately did a PhD in 25 
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Educational Administration at the University of 1 

Alberta, I believe graduating in 1976. 2 

 So that’s the educational process. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 4 

 MR. DOUCET:  In terms of work, 5 

going back to post St. FX, I -- or even during, I 6 

worked as a geology student in various remote 7 

parts of Canada, notably, Labrador and Ungava.   8 

 My first job beyond graduation was 9 

in Melita, Manitoba where I taught French for, I 10 

believe -- I think three years, two or three 11 

years. 12 

 And then I moved up north to 13 

Ungava and became a teacher in the Sciences there, 14 

ultimately became what they call the Director of 15 

the school, but it’s the same as being principal. 16 

 From there I became a Dean of 17 

Studies at the College of Laval University in 18 

Quebec City called St. Lawrence College at the 19 

time, and I stayed there -- I’m not sure, but 20 

maybe three or four years -- four years, I think. 21 

 And after that I went back to St. 22 

FX, where I became the administrative assistant to 23 

the President of the university and stayed there, 24 

I believe, for upwards of maybe 17 years in 25 
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various capacities, including the classroom, 1 

including being a Director of Development.  St. FX 2 

was a relatively small university, so everyone 3 

tended to do more than one thing at that time.  4 

It’s much bigger now. 5 

 And from there, I interrupted my 6 

stay at St. FX to complete by PhD in the mid-‘70s 7 

and then went back to St. FX. 8 

 And from there I became the 9 

President of an oil and gas company in Nova Scotia 10 

called East Coast Energy, and I occupied that 11 

position, I think, for two years, somewhere around 12 

two years.  This was initially a private company 13 

and then it became a public company. 14 

 And I left that job to become the 15 

Chief of Staff of the Prime Minister. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Prime Minister 17 

Mulroney? 18 

 MR. DOUCET:  Mulroney. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  In 1983. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would 22 

be when Mr. Mulroney was in the Opposition? 23 

 MR. DOUCET:  Was the Leader of the 24 

Opposition. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 1 

 MR. DOUCET:  Yes. 2 

 And I stayed --- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me just 4 

back up for a minute --- 5 

 MR. DOUCET:  Yes, sure. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- because I 7 

had asked you about the background prior to 8 

government. 9 

 MR. DOUCET:  Oh, okay. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So let me ask 11 

you a follow-up question to that. 12 

 When did you first meet Brian 13 

Mulroney? 14 

 MR. DOUCET:  In 1956. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 16 

 And you met him where? 17 

 MR. DOUCET:  At St. FX University. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And have 19 

you had a friendship with him from that time? 20 

 MR. DOUCET:  Correct. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 22 

assuming that you’ve had a close friendship with 23 

him over the years? 24 

 MR. DOUCET:  Absolutely. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And you remain 1 

that way today? 2 

 MR. DOUCET:  Correct. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  When I say a 4 

close friendship prior to government, you would 5 

have, I’m sure, socialized with him? 6 

 MR. DOUCET:  In a matter of 7 

speaking, because distance made some form of 8 

socialization difficult. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 10 

 MR. DOUCET:  But we certainly 11 

spoke on the telephone a great deal.  But in terms 12 

of face-to-face occurrences, there were periods 13 

where I might not have seen him for a year, two 14 

years, three years. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you feel 16 

free, and he to you, as far as you understand, to 17 

confide in you about personal matters? 18 

 MR. DOUCET:  Oh yes, yes. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me ask you 20 

then, starting with government, you indicated that 21 

you were -- you had left the oil and gas industry 22 

to become Chief of Staff to, at that time, Brian 23 

Mulroney, who was the Leader of the Opposition.  24 

Is that so? 25 
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 MR. DOUCET:  Correct, yes. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what is a 2 

chief of staff of a leader of an opposition, to 3 

your knowledge, different than a chief of staff of 4 

a prime minister?  What -- there’s an obvious 5 

difference in the position that Mr. Mulroney held 6 

as compared to prime minister, but what would you 7 

do as Chief of Staff? 8 

 MR. DOUCET:  Of the Leader of the 9 

Opposition? 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 11 

 MR. DOUCET:  Well, basically, 12 

you’re responsible for hiring the staff --- 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 14 

 MR. DOUCET:  --- that fits into 15 

the organigram that the Prime Minister -- at that 16 

time Leader of the Opposition -- had determined 17 

would be the organization that he wanted to 18 

create. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  To supervise that 21 

staff; to organize the workflows.  I suppose by 22 

way of a comparison it would be the same as 23 

managing a company --- 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 25 
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 MR. DOUCET:  --- where you’re not 1 

the Chief Executive Officer, obviously, but maybe 2 

the Chief Operating Officer, if that’s a 3 

comparison.  So that’s what I did. 4 

 I also had responsibilities in a 5 

crossover relationship with the party apparatus. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 7 

 MR. DOUCET:  So you have the 8 

government apparatus and the party apparatus.   9 

 So I would have had a relationship 10 

there. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  With the 12 

Conservative Party, obviously? 13 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And as Chief of 15 

Staff, would you involve yourself in projects that 16 

were ongoing, projects and private ventures? 17 

 MR. DOUCET:  In private ventures? 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let’s assume a 19 

private citizen wanted government or the 20 

Opposition to advocate for a project, as Chief of 21 

Staff would you become involved in that? 22 

 MR. DOUCET:  It could be.  I mean, 23 

you know, our telephone numbers were widely 24 

disseminated.  The public could call. 25 
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Because there was a significant staff with duties 1 

in various areas, depending on the citizens’ felt 2 

need, he or she might direct their communication 3 

to an official in the office rather than the Chief 4 

of Staff, but I would not refuse calls. 5 

 I think I had an assistant who 6 

might have initially taken the calls and then I 7 

would have, in some cases, followed through. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you have 9 

had, at that time, opposition leader Mulroney’s 10 

ear?  If you had an issue, you could easily 11 

discuss it with him? 12 

 MR. DOUCET:  Oh, sure. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  And I'm 14 

taking that to be depending on how important the 15 

issue was on a 24-hour-a-day basis? 16 

 MR. DOUCET:  Yeah. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If it were 18 

important enough. 19 

 MR. DOUCET:  I don’t have a 20 

distinct memory of all of the comings and goings 21 

at all but, yeah, I think by nature I was inclined 22 

to be available. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 24 

 Let me ask you, were you involved 25 
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in his election as -- his election, first of all, 1 

to Parliament and then with respect to the 2 

leadership race? 3 

 MR. DOUCET:  Yeah, of course.  The 4 

latter came first and I was involved in the -- in 5 

his being selected as the Party leader.  I was 6 

involved in that process. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That was in 8 

Winnipeg? 9 

 MR. DOUCET:  I do believe, yeah. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 11 

 MR. DOUCET:  Yeah, in Winnipeg. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 13 

 MR. DOUCET:  And then we were in 14 

opposition for I think over a year. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 16 

 MR. DOUCET:  And then came the 17 

election and I was involved in the process of the 18 

campaign. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  And then when he 21 

became Prime Minister in 1984, I became his Senior 22 

Advisor. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  How does that 24 

differ from Chief of Staff? 25 
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 MR. DOUCET:  Well, there would 1 

have been a Chief of Staff. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 3 

 MR. DOUCET:  So in a way, my 4 

prerogatives or assignments would have been more 5 

limited than that of the Office of the Chief of 6 

Staff which, to pick up on your earlier question, 7 

would be comparable, opposition and in government, 8 

with the added responsibility in the latter to 9 

deal with the government rather than the 10 

opposition. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And who was the 12 

Chief of Staff at that time?  Do you recall? 13 

 MR. DOUCET:  The first Chief of 14 

Staff -- and I do -- I think the title was 15 

Secretary to the Prime Minister at the time and 16 

there was no office designated as Chief of Staff 17 

per se, initially. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Right. 19 

 MR. DOUCET:  There became -- there 20 

came a time when there was both a Secretary and a 21 

Chief of Staff, and I'm not sure where in the 22 

period, but initially it was Bernard Roy --- 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 24 

 MR. DOUCET:  --- who was the first 25 
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Secretary. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 2 

 MR. DOUCET:  And I was Senior 3 

Advisor. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 5 

 THE COURT REPORTER:  I’m sorry, 6 

what was that name again? 7 

 MR. DOUCET:  Bernard --- 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  R-O-Y. 9 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  As Senior 11 

Advisor to Prime Minister Mulroney, and I 12 

understand you held that position from September 13 

’84 until May ’87? 14 

 MR. DOUCET:  I think that's 15 

correct. 16 

 MR. HOUSTON:  It could be down 17 

somewhere.  If you can’t remember, Fred, that’s 18 

it. 19 

 MR. DOUCET:  Yeah, I believe 20 

that's accurate. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 22 

 And as Senior Advisor, what was 23 

your responsibility?  Was there more than one 24 

Senior Advisor, or do you recall? 25 
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 MR. DOUCET:  I don’t recall. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what -- do 2 

you recall your responsibilities? 3 

 MR. DOUCET:  Yeah.  My 4 

responsibilities largely were in the international 5 

domain. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 7 

 MR. DOUCET:  I organized all of 8 

his bilateral meetings out-of-country and 9 

multilateral meetings where more than two 10 

governments are involved.  I also had a purview 11 

over the -- we had a loose organization of 12 

premiers where periodically there was a premiers’ 13 

meeting and I would coordinate that activity as 14 

well. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you 16 

travel with the Prime Minister? 17 

 MR. DOUCET:  Most times, yeah. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I'm 19 

assuming that you shared a very close relationship 20 

with him? 21 

 MR. DOUCET:  Well, for sure, yeah. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 23 

 And so domestic matters in terms 24 

of advice, that was someone else other than you? 25 
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 MR. DOUCET:  Yeah. I was always 1 

there on call if he ever wanted my view. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 3 

 MR. DOUCET:  And sometimes he 4 

would ask and I would proffer it, but my main 5 

responsibility was in the international area, both 6 

bilateral relationships and multilateral 7 

relationships. 8 

 I would say that my biggest 9 

domestic responsibility, but it paled in 10 

consequence to the other, was in the coordination 11 

of the first ministers of provinces. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  And then 13 

I understand at some point which I thought was May 14 

of ’87, and I'm taking this from your testimony 15 

before the Ethics Committee where you made an 16 

opening statement --- 17 

 MR. DOUCET:  Sure. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- that you 19 

left the position of Senior Advisor and took 20 

another position. 21 

 MR. DOUCET:  Correct. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So would I be 23 

correct in stating before you made that change you 24 

were Senior Advisor on international matters with 25 
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some responsibility of organizing provincial 1 

premiers and being involved in that organization? 2 

 MR. DOUCET:  Correct.  I don’t 3 

recall ever getting a statement of work that I had 4 

to perform. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 6 

 MR. DOUCET:  I think there was an 7 

informal relationship there and those were the 8 

areas that were assigned to me viva voce and I 9 

carried on. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I take it 11 

from your perspective you would feel that the 12 

Prime Minister at that point could -- could rely 13 

on you and did? 14 

 MR. DOUCET:  Well, absolutely, he 15 

could rely on my carrying out whatever functions 16 

he would assign to me, yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure. 18 

 When you left, and let's assume 19 

the date -- you may know it, you may not -- in May 20 

of ’87 to become Chairman of the Organizing 21 

Committee for International Summits, do you recall 22 

that that was an accurate date, May ’87? 23 

 MR. DOUCET:  It’s either April or 24 

May. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And what 1 

was your responsibility as the Chairman of the 2 

Organizing Committee for International Summits? 3 

 MR. DOUCET:  Yes, and with that 4 

went the title Ambassador and, therefore, out of 5 

the Prime Minister’s Office into Foreign Affairs 6 

Department. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you were 8 

then called Ambassador in which respect?  9 

Ambassador to? 10 

 MR. DOUCET:  No, there was no 11 

country designation. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 13 

 MR. DOUCET:  As an ambassador-at-14 

large. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 16 

 MR. DOUCET:  And it went with the 17 

responsibilities that were assigned on the -- as 18 

far as that committee’s work was concerned and the 19 

Chairman of same. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Are you able to 21 

say why you left the position of Senior Advisor or 22 

is it a matter you’d rather not discuss? 23 

 MR. DOUCET:  It is a matter I’d 24 

rather not discuss. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  As the 1 

Chairman of the Organizing Committee for 2 

International Summits and Ambassador-at-Large, 3 

what did you do then? 4 

 MR. DOUCET:  I organized the -- 5 

well, let me contextualize it.  The period ’87-’88 6 

was an unusual period in terms of summitry for the 7 

Government of Canada. 8 

 There were three international 9 

summits that converged on that 12- to 18-month 10 

period: the Sommet de la Francophonie which was 11 

held in Quebec City; the Commonwealth which was 12 

held in Vancouver; and the G7, at the time, Summit 13 

which was held in Toronto. 14 

 So three major international 15 

summits where Canada was host --- 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 17 

 MR. DOUCET:  --- which occasioned 18 

a significant amount of organization and detail, 19 

as you can appreciate.  And given my past 20 

relationship with the Prime Minister when I was a 21 

Senior Advisor in the international domain, there 22 

was a natural fit to move from that to a more 23 

defined and all-inclusive assignment where this 24 

would become my sole focus. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Would he still 1 

confide in you on matters of importance? 2 

 MR. DOUCET:  I can’t recall any 3 

particular incident but we continued to be friends 4 

obviously and I continued to travel with him where 5 

the occasions gave rise to that, and I did a lot 6 

of travelling myself to organize.  I had to meet 7 

with the countries that would become participants 8 

in these summits.  And there was a strong desire 9 

for Canada to shine, as it were --- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Of course. 11 

 MR. DOUCET:  --- in these 12 

international events.  So I put all my attention 13 

to that. 14 

 I should note that in April of ’88 15 

I had quadruple bypass surgery --- 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 17 

 MR. DOUCET:  --- having become ill 18 

some few months before.  So my work was 19 

interrupted during that period for the surgery and 20 

the convalescence thereafter and I recovered 21 

quickly because I wanted to not miss the G8 Summit 22 

in Toronto. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 24 

 As the --- 25 
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 MR. DOUCET:  Which was in June. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  As the Chairman 2 

of the Organizing Committee for International 3 

Summits and Ambassador-at-Large, did you more or 4 

less leave politics behind in that capacity?  5 

 MR. DOUCET:  There was no campaign 6 

that occurred during that period, so the amount of 7 

back-to-party related politics would have been in 8 

a low ebb compared to an election period, and I 9 

resigned from that position before the ’88 10 

election so I was not as involved, obviously, 11 

thereafter. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  As the Chairman 13 

of the Organizing Committee, did you have any 14 

involvement with the Bear Head Project? 15 

 MR. DOUCET:  Do you want to ask me 16 

the question again? 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  As the Chairman 18 

of the Organizing Committee for International 19 

Summits, did you have any involvement with the 20 

Bear Head Project? 21 

 MR. DOUCET:  That would have 22 

linked to my chairmanship of? 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Any involvement 24 

at all that you can recall today. 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

20 

 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 1 

such involvement. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You are aware 3 

of the Bear Head Project? 4 

 MR. DOUCET:  I am indeed. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And with 6 

government did you have any involvement when you 7 

were a senior advisor prior to becoming the 8 

Organizing Committee Chairman? 9 

 MR. DOUCET:  I have no specific 10 

memory of that.  I mean, I would have heard about 11 

it --- 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 13 

 MR. DOUCET:  --- through various 14 

gatherings, but I have no specific recall of any 15 

involvement, no. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 17 

 Did you know Karlheinz Schreiber 18 

when you were with government, either in the 19 

capacity of Senior Advisor or as the Chairman of 20 

the Organizing Committee? 21 

 MR. DOUCET:  I’ve tried to 22 

reconstruct --- 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 24 

 MR. DOUCET:  --- when I first met 25 
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Mr. Schreiber and to the best of my recollection 1 

it would have been sometime in 1988. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 3 

 MR. DOUCET:  I --- 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Prior to 5 

leaving government? 6 

 MR. DOUCET:  I’m not certain of 7 

that. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 9 

 MR. DOUCET:  I’m not certain of 10 

that. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you like 12 

some water? 13 

 MR. DOUCET:  That would --- 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Could we just 15 

go off the record for a moment? 16 

--- Upon recessing at 11:44 a.m./ 17 

    L’audience est suspendue à 11h44 18 

--- Upon resuming at 11:46 a.m./ 19 

    L’audience est reprise à 11h46 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Prior to the 21 

break, Mr. Doucet, you advised that you met Mr. 22 

Schreiber sometime in ’88 but you don’t recall 23 

exactly when? 24 

 MR. DOUCET:  Correct. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And how did you 1 

meet him; do you recall that? 2 

 MR. DOUCET:  Well, I’m not 3 

certain.  I, for some reason, have it in my mind 4 

but it may not be absolutely accurate, but I met 5 

him at a cocktail function at some point. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did you 7 

know then whether he had any relationship with the 8 

Prime Minister? 9 

 MR. DOUCET:  I don’t recall that I 10 

knew that. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There comes a 12 

point when you leave government completely and 13 

that would be sometime in ’88? 14 

 MR. DOUCET:  Correct, in August of 15 

’88; I believe the 15th. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I think it’s 17 

the 16th --- 18 

 MR. DOUCET:  Oh, is it? 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- is the 20 

note. 21 

 MR. DOUCET:  Okay. 22 

 MR. HOUSTON:  The note says the 23 

16th. 24 

 MR. DOUCET:  The 16th.  Okay. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And while I’m 1 

not going to refer to the document because the 2 

document is more fulsome than we require, you did 3 

have an agreement with government that enabled you 4 

to do certain things? 5 

 MR. DOUCET:  Post-employment 6 

agreements, yes. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And, basically, 8 

what did that -- what was your understanding of 9 

that agreement in terms of your going into private 10 

business, private practice? 11 

 MR. DOUCET:  My understanding of 12 

it was that I was in no way proscribed from doing 13 

anything. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And, 15 

accordingly, did you leave government and go into 16 

a lobbying business? 17 

 MR. DOUCET:  Yes, I founded my own 18 

company soon after I left government. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that called 20 

FDCI Consultants? 21 

 MR. DOUCET:  Yeah, Inc. I think, 22 

Inc. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  And 24 

you did that shortly after leaving government? 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

24 

 

 MR. DOUCET:  Correct.  Yeah, the 1 

company corporation date I can’t recall, but 2 

certainly the name was reserved and it transformed 3 

a prior company that I had when I was in 4 

university, which was Education Consultants 5 

Atlantic Inc., I believe. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what was 7 

you main business when you left government? 8 

 MR. DOUCET:  What was my? 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What was your 10 

main -- what did you do at FDCI? 11 

 MR. DOUCET:  Government relations 12 

--- 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 14 

 MR. DOUCET:  --- largely, 15 

strategic advice to corporations. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 17 

 MR. DOUCET:  A little bit of 18 

public relations.  That was generally the area of 19 

work. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you lobby 21 

when you left? 22 

 MR. DOUCET:  When a client had a 23 

need for lobby services, yes, I did. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And you 25 
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did that, I’m assuming, based on the agreement you 1 

had with government, you did that right when you 2 

left government? 3 

 MR. DOUCET:  Correct. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There was no 5 

period -- cooling off period? 6 

 MR. DOUCET:  There was no -- the 7 

agreement provided no cooling off period. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 9 

assuming, as the organizing Chairman of 10 

International Summits, you really wouldn’t have 11 

been involved actively in political files in any 12 

event? 13 

 MR. DOUCET:  Well, I don’t recall 14 

exactly what I did beyond the work at hand 15 

regarding summitries, but I think your conclusion 16 

is right, that it would have been very much 17 

reduced if not totally eliminated. 18 

 Can I come back to the previous -- 19 

your previous question? 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Oh, please do. 21 

 MR. DOUCET:  The agreement that we 22 

referred to in terms of post-employment, as I 23 

said, provides no proscription for any kind of 24 

work that I wanted to do in the lobby way. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 1 

 MR. DOUCET:  But I think it’s 2 

important to note that the antecedents to this, 3 

I’m sure in the minds of those who agreed to this 4 

agreement on the government side, was that I had 5 

been out of government fully for over a year in 6 

terms of the Prime Minister’s office and into a 7 

bureaucratic role. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that was 9 

the Chairman of the organizing of international 10 

summits? 11 

 MR. DOUCET:  Correct. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 13 

assuming then, to get back to an earlier question 14 

that I asked, that while you were with -- in that 15 

capacity as Chairman of the organizing of 16 

international summits -- Organization of 17 

International Summits -- that you don’t recall 18 

working on the Bear Head Project? 19 

 MR. DOUCET:  I do not. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 21 

assuming you didn’t? 22 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 23 

doing so. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 25 
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 When you left government, and I’m 1 

assuming based on some of the early questions I 2 

asked you, you maintained a personal relationship 3 

with Mr. Mulroney, Prime Minister Mulroney? 4 

 MR. DOUCET:  Correct. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And could you 6 

in private business, as you were with FDCI, could 7 

you meet him at his office, just drop in on him 8 

for instance? 9 

 MR. DOUCET:  I probably could 10 

have.  I certainly would not do that without going 11 

through the normal channels.  Having been there, I 12 

knew the pressures that come on to prime ministers 13 

and I would not have abused my friendship to 14 

casually drop in on him.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Could you call 16 

him and ---  17 

 MR. DOUCET:  I could, yes.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you had his 19 

contacts?  20 

 MR. DOUCET:  Yes.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Both at office 22 

and at home and ---  23 

 MR. DOUCET:  Correct.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- I don't 25 
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know if there were cells then, but ---  1 

 MR. DOUCET:  Well, I don't 2 

remember.  I don't think I had one if there were.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  4 

 MR. DOUCET:  In fact, I know I 5 

didn't.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Where was his 7 

office?  8 

 MR. DOUCET:  He had two offices.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  10 

 MR. DOUCET:  One in the Langevin 11 

Building.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  13 

 MR. DOUCET:  And one in the Centre 14 

Block.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.   16 

 You had testified before the 17 

Ethics Committee, and I would just like you to 18 

confirm this, that you have never been an officer 19 

or a director or a shareholder of a company called 20 

GCI?  21 

 MR. DOUCET:  Correct.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you have a 23 

personal or business relationship with GCI other 24 

than the fact that I know your brother was part of 25 
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that organization?  1 

 MR. DOUCET:  Correct.  I'm sorry, 2 

the first part was did I ---  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you have a 4 

personal or business relationship with GCI and its 5 

employees or officers?  6 

 MR. DOUCET:  Well, personal, yes, 7 

because they were all friends of mine from way 8 

back.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would that 10 

include Frank Moores?  11 

 MR. DOUCET:  Correct.   12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Gary Ouellet?  13 

 MR. DOUCET:  Correct.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Obviously your 15 

brother?  16 

 MR. DOUCET:  Yes.  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Pat MacAdam?  18 

 MR. DOUCET:  Correct.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And who else 20 

was there, do you recall?  21 

 MR. DOUCET:  Scott Proudfoot comes 22 

to mind.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  24 

Proudfoot?  25 
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 MR. DOUCET:  Proudfoot.  Scott 1 

Proudfoot.  I don't recall any others now.  I'm 2 

sure there were but I don't -- the names are not 3 

popping up.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 5 

 I've noticed on some documents, 6 

and maybe you could clarify this for me, when you 7 

signed a document would you sign with the initial 8 

"J"?  9 

 MR. DOUCET:  Yeah.  My name is 10 

Jean-Alfred Doucet.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you'd sign 12 

it "J.A. Doucet"?  13 

 MR. DOUCET:  Sometimes I would 14 

sign "J.A."  Let me explain, if I may ---  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure.  16 

 MR. DOUCET:  --- because it's been 17 

confusing even to me all my life. 18 

 When I went to St. FX, nicknames 19 

were the order of the day.  You daren't, you know, 20 

announce yourself as Jean-Alfred Doucet ---  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  22 

 MR. DOUCET:  --- and -- unless you 23 

had a short name like Tom.  So in my case, soon 24 

after I arrived there, for whatever reasons, I 25 
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became known as Fred.  Prior to that point, in 1 

Grand Etang, Nova Scotia, Jean-Alfred was quite 2 

okay, thank you.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I see.  4 

 MR. DOUCET:  But after St. FX it 5 

became Fred, so then I have Jean-Alfred, sometimes 6 

Alfred, sometimes J.A. and sometimes, most often, 7 

Fred for St. FX.   8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 9 

 When you left government -- and at 10 

least the document indicates August 16th, '88 -- 11 

did you take some time away and just have either a 12 

holiday or not do business, or did you go right 13 

into business?  14 

 MR. DOUCET:  No, I went right into 15 

business.    16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  One 17 

last question about government and Bear Head. 18 

 You had indicated to the Ethics 19 

Committee that you really didn't know much about 20 

the Bear Head project.  You were aware it was 21 

ongoing but your involvement at PMO was in the 22 

international area and you had no responsibility 23 

for domestic matters.  Can you confirm that 24 

statement?  25 
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 MR. DOUCET:  In the PMO?  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  2 

 MR. DOUCET:  Yeah, I don't have my 3 

statement in front of me, but I did have some 4 

domestic responsibilities in the coordination of 5 

the premiers’ meetings but, as I said, that was a 6 

much lesser part of my work than the international 7 

stuff, which was the dominant part.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But to come 9 

back to the first part of the question, you had, 10 

I'm assuming, no or little involvement with Bear 11 

Head?  12 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 13 

any involvement with Bear Head while I was in the 14 

PMO or in the -- in Foreign Affairs, other than 15 

what was in the public domain.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  And 17 

Foreign Affairs means?  18 

 MR. DOUCET:  Where I was a 19 

chairman of -- ambassador and chairman of the ---  20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  21 

 MR. DOUCET:  Yeah.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 23 

when you started working for Karlheinz Schreiber 24 

or Bear Head or Bitucan?   25 
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 MR. DOUCET:  No.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you 2 

regard those all one and the same?  3 

 MR. DOUCET:  In a manner of 4 

speaking, yes, because they were epitomized by Mr. 5 

Schreiber himself, but when I registered for the 6 

lobby registry purposes I had to register specific 7 

companies.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  9 

 MR. DOUCET:  And I believe I 10 

registered for Bear Head Industries and Bitucan 11 

separately because they were two companies that 12 

had to be identified pursuant to the lobby 13 

registry requirements.   14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Was your work 15 

for Bitucan really the Bear Head project?  16 

 MR. DOUCET:  Correct, correct.  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it was 18 

Bitucan that paid you when you submitted an 19 

invoice, or do you recall? 20 

 MR. DOUCET:  I don't recall.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I'm going to 22 

refer you to some documents in a moment or two ---  23 

 MR. DOUCET:  Sure.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- but I just 25 
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wanted to confirm with you that all the work you 1 

did for Bear Head as a -- in private business at 2 

FDCI was either Karlheinz Schreiber, Bear Head or 3 

Bitucan.  4 

 MR. DOUCET:  Correct, but there 5 

were other individuals involved with Schreiber, 6 

such as Greg Alford ---  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  8 

 MR. DOUCET:  --- with whom I -- 9 

and he would have been one person identified in my 10 

lobby registry requirement ---  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  12 

 MR. DOUCET:  --- because I had to 13 

identify with whom I communicated.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  15 

 MR. DOUCET:  So I believe he was 16 

identified in the lobby registry.  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  He was working 18 

for Mr. Schreiber in some capacity?  19 

 MR. DOUCET:  At some point in the 20 

evolution of my involvement, yes.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you know 22 

Mr. Alford before you began to work for Mr. 23 

Schreiber?  24 

 MR. DOUCET:  Precisely.  He would 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

35 

 

have been one that I should have noted in my 1 

previous -- in the previous question you asked me 2 

as to who I knew at GCI.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.   4 

 MR. DOUCET:  Yeah.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And he was one 6 

there?  7 

 MR. DOUCET:  He was one.  He used 8 

to work with GCI ---  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  10 

 MR. DOUCET:  --- before he went 11 

with Bear Head, yes.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me ask you 13 

before we go forward, what was your relationship 14 

with -- I'm going back to GCI -- with Frank 15 

Moores?   16 

 MR. DOUCET:  Well, various kinds 17 

of activities brought us together, probably the 18 

first being politics.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  20 

 MR. DOUCET:  Secondly, mutual 21 

friends of Mr. Mulroney.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  23 

 MR. DOUCET:  And, thirdly, salmon 24 

fishing.  25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

36 

 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  1 

 MR. DOUCET:  He was an avid fly 2 

fisherman, as am I.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  And 4 

you obviously then, aside from any business you 5 

may have done with him, enjoyed a friendship with 6 

him.  7 

 MR. DOUCET:  Absolutely.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And at GCI you 9 

did some business with him?  10 

 MR. DOUCET:  Not with him 11 

directly, no.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  No?  With GCI?  13 

 MR. DOUCET:  No, no.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  15 

 MR. DOUCET:  There were files that 16 

GCI was also a consultant where I was, Bear Head 17 

being a case in point as far as I know.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you both 19 

worked on it?  20 

 MR. DOUCET:  We both worked on it, 21 

yeah, correct.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you 23 

confer?  24 

 MR. DOUCET:  I think so.  I don't 25 
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specifically recall any precise conference but it 1 

would have been normal.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Gary Ouellet:  3 

what was your relationship at this point?  4 

 MR. DOUCET:  Leaving aside the 5 

fishing, the same antecedents, politics and also 6 

friendship with Mr. Mulroney.  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you enjoyed 8 

a friendship with Mr. Ouellet?  9 

 MR. DOUCET:  I did indeed, yeah.   10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you have a 11 

close relationship with your brother, Gerry 12 

Doucet?  13 

 MR. DOUCET:  Yes.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What about Greg 15 

Alford?  What was your relationship with Mr. 16 

Alford?  17 

 MR. DOUCET:  As far as politics is 18 

concerned, probably none in terms of connection, 19 

and none with Mr. Mulroney.  I think I first met 20 

Mr. Alford when I came to Ottawa.   21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you enjoy a 22 

friendship with him or was it more or less 23 

business?  24 

 MR. DOUCET:  It was business, 25 
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yeah.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Pat MacAdam?   2 

 MR. DOUCET:  Well, Pat MacAdam 3 

goes back to St. FX.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  5 

 MR. DOUCET:  So there's a longer 6 

reach there, except that post-graduation from 7 

there, with the odd exception where we would meet, 8 

I would not have had any relationship with him 9 

coming onto the leadership contest --- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 11 

 MR. DOUCET:  --- in ’83 and then 12 

the period after that. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And you 14 

enjoyed a friendship with him? 15 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What was the 17 

nature -- I want to go back to Bear Head now and 18 

just go over some areas of Bear Head. 19 

 MR. DOUCET:  M’hm. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You started, 21 

I’m assuming, working for Bear Head when -- Bear 22 

Head/Bitucan/Karlheinz Schreiber? 23 

 MR. DOUCET:  Sometime in 1988. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 25 
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 MR. DOUCET:  I believe. 1 

 I have no specific recollection of 2 

what obviously would be post-government service. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 4 

 MR. DOUCET:  As to the exact date, 5 

I’m not sure. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  But you 7 

think it was in ’88? 8 

 MR. DOUCET:  It was in ’88, yes. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And do you 10 

recall the nature of your arrangement with 11 

Schreiber or Bitucan or Bear Head in terms of how 12 

you would be paid? 13 

 MR. DOUCET:  Yeah.  I’m going to 14 

answer that question and I’m going to put it in 15 

the context of the way I did business with all of 16 

my clients --- 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 18 

 MR. DOUCET:  --- initially. 19 

 What I did was enter into retainer 20 

relationships, typically for periods of three-to-21 

five years. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  M’hm. 23 

 MR. DOUCET:  A few exceptions, 24 

maybe less, but most often, at least in the start-25 
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up of my career and my business, it was 1 

retainerships for three-to-five years and, in that 2 

context, Bear Head would have been no exception.  3 

So it would have been a retainer relationship from 4 

the get-go, going forward for a period of years.  5 

I’m not sure when it ended exactly, but that would 6 

have been the --- 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you would 8 

expect a retainer to be paid to your office? 9 

 MR. DOUCET:  Be paid to the 10 

company, yes. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  To your 12 

company, FDCI? 13 

 MR. DOUCET:  Correct. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you would 15 

use the retainer on the basis of -- how would you 16 

bill for your services?  Would it be on the basis 17 

of an hourly rate? 18 

 MR. DOUCET:  No. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  A fee for 20 

service?  A fee for success? 21 

 MR. DOUCET:  No.  The traditional 22 

pattern was that you would negotiate a retainer 23 

arrangement for a period of years --- 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 25 
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 MR. DOUCET:  --- for a fixed 1 

amount and you would be paid on a periodic basis, 2 

whether it be monthly or quarterly or whatever.  I 3 

think never fewer than semi-annually, but I may be 4 

mistaken there, but that was the pattern. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you would be 6 

paid a fee and divide it up over a number of 7 

months? 8 

 MR. DOUCET:  Yeah. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And paid a 10 

retainer? 11 

 MR. DOUCET:  Yeah.  Sometimes at 12 

the front end, sometimes on the first stipulated 13 

period, be it a month, three months, six months, 14 

or a year for that matter.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And in terms of 16 

Mr. Schreiber or his companies, did he ever pay in 17 

cash? 18 

 MR. DOUCET:  Never. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You would send 20 

an invoice and he would send a cheque? 21 

 MR. DOUCET:  Correct.  Well, I 22 

don’t know if he would, but whatever company, I 23 

would get a cheque; the company would get a 24 

cheque. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And that was 1 

the only way you did business with him? 2 

 MR. DOUCET:  Absolutely. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then, of 4 

course, there would be a paper trail? 5 

 MR. DOUCET:  Yes.  There would be 6 

an invoice and obviously the cheque. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know -- 8 

you may or may not, and you’ll please advise if 9 

you do -- whether your brother or Mr. Moores or 10 

anyone at GCI, did they do business the same way 11 

as you? 12 

 MR. DOUCET:  I have no idea. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 14 

 I’m going to go to Tab 10 of our 15 

book, and at Tab 10, the first page of Tab 10 is 16 

an invoice, or at least part of an invoice which 17 

is being produced, indicating “FDCI, Fred Doucet 18 

Consulting International”.  You have that? 19 

 MR. DOUCET:  Yes. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it 21 

indicates an invoice billed to Bitucan Holdings 22 

with an address, and below that, “Attention:  Mr. 23 

Karlheinz Schreiber” and there’s an invoice number 24 

on the right-hand side with the date of November 25 
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2, ’88. 1 

 MR. DOUCET:  Correct. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So I’m assuming 3 

then that sometime in proximity to November 2, 4 

’88, you started a business relationship with 5 

Karlheinz Schreiber and his company, Bitucan? 6 

 MR. DOUCET:  I think that’s a fair 7 

assumption based on this. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 9 

assuming that the work you were invoicing for was 10 

to be on the Bear Head Project? 11 

 MR. DOUCET:  That would be a fair 12 

assumption.  I have no particular recollection of 13 

this invoice, but we did have a professional 14 

relationship and it attached to the doings of Bear 15 

Head. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 17 

 You weren’t doing other business 18 

for him that you recall at that time? 19 

 MR. DOUCET:  No. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It started off 21 

with the Bear Head Project? 22 

 MR. DOUCET:  Yeah.  I have no 23 

recollection that I did any other work for him. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you’ll see 25 
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-- on the bottom of that first page, you’ll see a 1 

description, “Professional Services”.  Would that 2 

be still part of your invoice, “Professional 3 

Services, $90,000”? 4 

 MR. DOUCET:  I’m sorry, would it 5 

be? 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that part of 7 

your invoice where it says, “Re: Professional 8 

Services, $90,000”, the middle part? 9 

 MR. DOUCET:  Yeah, that would be 10 

part of the invoice, yes. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 12 

 And then below there’s a cheque 13 

from Bitucan, which you knew to be one of Mr. 14 

Schreiber’s companies? 15 

 MR. DOUCET:  Yes. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  With a Calgary 17 

address on it? 18 

 MR. DOUCET:  Correct.  M’hm. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it appears 20 

that you received from him a cheque, November 15, 21 

’88.  I’m not sure when you received it but, 22 

nonetheless, it’s made out to that date to you, to 23 

your consulting company, in the amount of $90,000? 24 

 MR. DOUCET:  Correct. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Bank of 1 

Montreal? 2 

 MR. DOUCET:  Correct.  I’m looking 3 

at the very same thing that you are. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I don’t want to 5 

put words into your mouth. 6 

 MR. DOUCET:  I have no 7 

recollection of this --- 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 9 

 MR. DOUCET:  --- at all, but I see 10 

nothing here that is irregular. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that 12 

consistent with your practice? 13 

 MR. DOUCET:  That would be 14 

consistent with my practice, yes. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 16 

 If that can be -- if you’re 17 

content with that Mr. Houston, we could mark that 18 

Exhibit 1 to be part of these proceedings? 19 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 1A: 20 

Invoice from FDCI dated 21 

November 2, 1988 for 22 

Professional Services 23 

rendered in the amount of 24 

$90,000 and copy of cheque 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

46 

 

from Bitucan Holdings dated 1 

November 15, 1988 in the 2 

amount of $90,000 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There are in 4 

Tab 10 of the documents that I’ve given you, Mr. 5 

Doucet, four other documents.  Do you have any 6 

knowledge of these four documents?  And I’ll go 7 

through them. 8 

 The first one is Doucet & 9 

Associates, and I’m assuming that would be your 10 

brother? 11 

 MR. DOUCET:  I think that’s a fair 12 

assumption.  I have no knowledge of it. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It indicates 14 

“To Services Rendered by Gerald Doucet” in the 15 

middle --- 16 

 MR. DOUCET:  Yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- for the 18 

same amount, $90,000. 19 

 MR. DOUCET:  I see that. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The same date, 21 

November 2, ’88? 22 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it 24 

indicates “To Services Rendered by Gerald Doucet” 25 
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in the middle? 1 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah.  M’hm. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it’s a 3 

cheque dated the same date as the cheque that was 4 

made payable to your company, November 15th, in the 5 

same amount, $90,000? 6 

 MR. DOUCET:  Correct. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you have any 8 

knowledge of that document? 9 

 MR. DOUCET:  None.  None 10 

whatsoever. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If you’re okay 12 

with that, Mr. Houston, I’m going to file it for 13 

what it’s -- for its use as part of Exhibit 1. 14 

 MR. HOUSTON:  Fine. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Make that 16 

Exhibit -- make the first document Exhibit 1A, the 17 

invoice to FDCI and the cheque to FDCI 1A; the 18 

document dealing with your brother, 1B. 19 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 1B: 20 

Invoice from Gerald Doucet 21 

dated November 2, 1988 for 22 

Professional Services 23 

rendered in the amount of 24 

$90,000 and copy of a cheque 25 
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from Bitucan Holdings dated 1 

November 15, 1988 in the 2 

amount of $90,000 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Then I’m going 4 

to go through a third document which is an invoice 5 

dated the 8th of November ’88, Bitucan Holdings 6 

Ltd., and it’s an invoice for services rendered by 7 

Frank D. Moores on your behalf -- not you, Mr. 8 

Doucet, but to Bitucan and --- 9 

 10 

 11 

 MR. DOUCET:  Correct. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- and then a 13 

cheque dated the same date as your cheque and your 14 

brother’s cheque to -- pay to the order of Frank 15 

Moores, $90,000. 16 

 Do you have any knowledge of this 17 

document? 18 

 MR. DOUCET:  No, I do not. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’ll make that 20 

1C for the record. 21 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 1C: 22 

Copy of a cheque dated November 23 

15, 1988, paid to the order of 24 

Frank Moores in the amount of 25 
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$90,000 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I'm going to 2 

skip one document and come back to it. 3 

 I'd like to refer to Lemoine 4 

Consultants.  Do you know who Lemoine Consultants 5 

is?  If I suggested Gary Ouellet, would you be 6 

able to assist? 7 

 MR. DOUCET:  Somewhere I have seen 8 

a document.  I think you brought it to my 9 

attention, Bob, that connected Ouellet to Lemoine, 10 

but that's --- 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You have no 12 

personal knowledge? 13 

 MR. DOUCET:  I have no personal 14 

knowledge. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 16 

 It’s an invoice dated December 1, 17 

’88 to Bitucan Holdings for professional services 18 

rendered, $90,000. 19 

 MR. DOUCET:  Correct. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Again, a date 21 

of a cheque below, same date as your cheque and 22 

the other cheques that I have mentioned, November 23 

15, ’88 to Lemoine Consultants in the amount of 24 

$90,000. 25 
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 MR. DOUCET:  Correct. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If that could 2 

be 1D, please? 3 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 1D: 4 

Copy of a cheque dated November 5 

15, 1988, paid to the order of 6 

Lemoine Consultants in the 7 

amount of $90,000 8 

 MR. HOUSTON:  I think just for the 9 

record, Mr. Wolson, there's an address at the 10 

bottom of the page and that's the reference that 11 

Mr. Doucet was referring to, apparently, the 12 

personal address of --- 13 

 MR. DOUCET:  Lemoine then. 14 

 MR. HOUSTON:  --- we understand to 15 

be the personal address of Mr. Ouellet, namely 16 

James-Lemoine Sillery, Quebec.  That's the only 17 

understanding that I have through Mr. Doucet. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I appreciate 19 

it. 20 

 MR. HOUSTON:  Apparently that's 21 

how he gets Lemoine Consultants. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I appreciate 23 

that. 24 

 So that should be 1D and then 25 
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lastly --- 1 

 MR. DOUCET:  Sorry.  I have no 2 

personal knowledge of this. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  4 

Thank you, sir.  No personal knowledge of that 5 

Document 1D to Lemoine? 6 

 MR. DOUCET:  No, I do not. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can you -- do 8 

you have any explanation at all, and I'm assuming 9 

not knowing the -- not knowing of the documents, 10 

would you whether these other parties billed the 11 

same as you at similar times? 12 

 MR. DOUCET:  I have no knowledge 13 

of that at all. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 15 

 And then a last document in Tab 10 16 

which is a document -- an invoice for GCI, 17 

Government Consultants International, November 10, 18 

’88, to Bitucan Holdings, consulting services 19 

rendered, $250,000. 20 

 Do you know anything about this 21 

document? 22 

 MR. DOUCET:  I do not. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Or the cheque 24 

that's also part of the document, November 15, ’88 25 
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for $250,000 to Government Consultants 1 

International. 2 

 MR. DOUCET:  I have no knowledge 3 

of that. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And perhaps 5 

just to complete the package, 1E. 6 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 1E: 7 

Copy of CGI invoice dated 8 

November 10, 1988 to Bitucan 9 

Holdings for consulting services 10 

rendered in the amount of 11 

$250,000 and copy of a cheque 12 

dated November 15, 1988 paid to 13 

the order of Government 14 

Consultants International in the 15 

amount of $250,000 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Were you 17 

working in a relationship with GCI on behalf of 18 

the Bear Head Project? 19 

 MR. DOUCET:  No.  I take your 20 

question to mean did we have some kind of 21 

agreement bilaterally? 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  M’hm. 23 

 MR. DOUCET:  No. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you know 25 
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that GCI or its -- some of its principals were 1 

also working on the Bear Head Project? 2 

 MR. DOUCET:  Informally, yes. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you know 4 

what work they were doing compared to the work you 5 

were doing? 6 

 MR. DOUCET:  Not intimately. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 8 

 MR. DOUCET:  But periodically when 9 

the matter would come up, they would indicate who 10 

they had seen or spoken with and where they felt 11 

the project was, and I would do likewise. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What work were 13 

you doing then in ’88 and the years forward for 14 

Bear Head? 15 

 MR. DOUCET:  Okay.  Well, in a 16 

nutshell, I was endeavouring to assist Mr. 17 

Schreiber in the promotion of the project 18 

earmarked for Bear Head, Nova Scotia, the project 19 

being the manufacturing of various types of 20 

military vehicles. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what were 22 

you doing exactly? 23 

 MR. DOUCET:  A number of things. 24 

 I would provide him information, 25 
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advice and counsel as to how governments function, 1 

how they come to make decisions on projects. 2 

 I would advise him as to whether 3 

or not the intentions of Mr. Schreiber were suited 4 

to what governments normally fund or approve.  And 5 

where such was the case, I would give him advice 6 

on how to proceed through the various 7 

relationships with government to seek and 8 

hopefully to obtain such approvals. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Were you 10 

lobbying on his behalf? 11 

 MR. DOUCET:  I would as part of my 12 

job, yes, talk to individuals, promote the 13 

project, give them information about the project 14 

and why I thought it was -- it was and would be 15 

beneficial to the province and to the country to 16 

be involved in the support of this project. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you lobby 18 

the Prime Minister? 19 

 MR. DOUCET:  I certainly would 20 

have spoken with him several times. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I mean Prime 22 

Minister Mulroney, of course. 23 

 MR. DOUCET:  Correct, yes.  I 24 

certainly would have spoken with him on several 25 
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times -- several occasions and telling him why I 1 

thought the project was good and why I thought he 2 

should think the project was good and, indeed, 3 

others in his government. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 5 

who? 6 

 MR. DOUCET:  I certainly spoke 7 

with Minister McKay, Elmer McKay. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  What was 9 

your relationship with Minister McKay? 10 

 MR. DOUCET:  Well, I think I first 11 

met him -- he originally represented the 12 

constituency next to St. LX University. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 14 

 MR. DOUCET:  So I met him 15 

informally through his activities in politics 16 

prior to the leadership.  I'm guessing that I knew 17 

him in the seventies and I got to know him better 18 

in the eighties. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you enjoy a 20 

friendship with him? 21 

 MR. DOUCET:  I did indeed. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And still do? 23 

 MR. DOUCET:  Still do. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

56 

 

 You’ve indicated then when I asked 1 

you who you lobbied in government, you indicated 2 

that you met and talked to on many occasions the 3 

Prime Minister? 4 

 MR. DOUCET:  Several occasions. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, several 6 

occasions. 7 

 MR. DOUCET:  Yes. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I'm assuming on 9 

occasions with Mr. McKay? 10 

 MR. DOUCET:  I have no particular 11 

memory of meetings with -- when we were both there 12 

--- 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 14 

 MR. DOUCET:  --- talking about 15 

this. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Who else from 17 

government would you have lobbied about the Bear 18 

Head Project? 19 

 MR. DOUCET:  Other than Mr. McKay, 20 

I don't have any specific memory of any others. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  All 22 

right. 23 

 Were you aware and did you -- let 24 

me ask you first of all -- did you work on the -- 25 
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an understanding in principle signed between 1 

Thyssen, T-H-Y-S-S-E-N, the Thyssen Company and 2 

government? 3 

 MR. DOUCET:  I certainly didn’t 4 

work on the construction of the Memorandum of 5 

Understanding.  I certainly was aware of the 6 

importance that Mr. Schreiber attached to that 7 

document and I certainly, when I came onto his 8 

assignment, was interested in its promotion. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I can tell you 10 

that the understanding in principle between 11 

Thyssen and the Canadian Government was signed on 12 

the 27th of September, 1988. 13 

 Does that resonate with you at 14 

all? 15 

 MR. DOUCET:  That's the timeframe 16 

I would have given you if you would have asked me 17 

when it was signed. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And were 19 

you aware that when it was signed that Mr. 20 

Schreiber or one of his companies received from 21 

the Thyssen Corporation a substantial amount of 22 

money? 23 

 MR. DOUCET:  I was not aware of 24 

that until I saw it being -- being made public. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Close to $4 1 

million? 2 

 MR. DOUCET:  That’s what I was 3 

told, yeah.  But I have no recollection of knowing 4 

that at the time. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you receive 6 

any success fee when that was signed? 7 

 MR. DOUCET:  The only fees I 8 

received were fees that were invoiced for services 9 

rendered or to be rendered. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  When you 11 

invoiced that $90,000 invoice on November 2nd, 1988 12 

and paid on November 15th, ’88, that was in fairly 13 

close proximity to the understanding and principle 14 

being signed? 15 

 MR. DOUCET:  Correct. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you then 17 

have -- would you have maintained the retainer fee 18 

in some kind of trust account or did you, when 19 

received, is that simply part of income you would 20 

have attributed to your company?  21 

 MR. DOUCET:  That would have been 22 

income I would have attributed to my company. 23 

 I have no knowledge as to what its 24 

relationship was with respect to any specific unit 25 
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of work. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 2 

 MR. DOUCET:  Presumably, it was 3 

then on his watch and I was performing whatever 4 

work was being assigned to me pursuant to that 5 

retainership. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you would 7 

work on that $90,000 retainer until it was 8 

completed, until that retainer was completed? 9 

 MR. DOUCET:  Well, the $90,000 I 10 

don’t think was a payment for the entire 11 

relationship that I had with him. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 13 

 MR. DOUCET:  It was a payment to a 14 

retainership that had a life that ended somewhere 15 

in ’93-’94.  I’m not sure when. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 17 

 MR. DOUCET:  And I received other 18 

payments for which I invoiced thereafter. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 20 

how much?  Would there be a record of it, for 21 

instance? 22 

 MR. DOUCET:  All the records that 23 

I have, I have submitted to you. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 25 
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 MR. HOUSTON:  And as previously 1 

advised your office, Mr. Wolson, on the 2 

recommendation of his accountant in 2006 I believe 3 

it was, all his records pre-2000 were shredded in 4 

accordance with the suggestion of the accountant.  5 

There was no purpose to keep them any longer.  So 6 

he doesn’t have his business records or his 7 

banking records for that reason. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you, sir. 9 

 Do you have an idea as to the 10 

amount of money you would have further invoiced 11 

Mr. Schreiber or Bitucan or his companies? 12 

 MR. DOUCET:  I would have to do 13 

the tally based on whatever information we 14 

submitted. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can you 16 

approximate? 17 

 MR. DOUCET:  I will attempt to 18 

approximate but I hope it will stay in that 19 

context because I have no -- I’m just making a 20 

multiplication.  I think that my billings were in 21 

the order of $5,000 a month. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 23 

 MR. DOUCET:  And if I do the 24 

arithmetic of the retainership period for, say, 25 
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three years or four years, that would give you --- 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 2 

 MR. DOUCET:  That would give you 3 

the sum.  Let’s say --- 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So $5,000 a 5 

month for however long you had the retainership? 6 

 MR. DOUCET:  Beyond the $90,000 7 

that was paid, yes. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  9 

Thank you, sir. 10 

 I want to go to Tab 7 please, to 11 

August 19th. 12 

 MR. DOUCET:  M’hm. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Before I make 14 

reference to this document, and I do it for one 15 

purpose only, is there any issue, Mr. Houston? 16 

 MR. HOUSTON:  Not that I’m aware 17 

of.   18 

 Do you see any reference on that 19 

page? 20 

 MR. DOUCET:  No. 21 

 MR. HOUSTON:  Neither for the 18th 22 

or the 19th. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 24 

 I’m concerned --- 25 
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 MR. DOUCET:  You can see, Mr. 1 

Wolson, that on that date the importance that I 2 

attach to my treadmill. 3 

 MR. HOUSTON:  There’s been a 4 

reference to the treadmill.  He’s in physio at the 5 

time at --- 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Well, that’s 7 

why you look so fit. 8 

 August the 19th, in the middle of 9 

the morning, 11:00 o’clock --- 10 

 MR. DOUCET:  M’hm. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- you have 12 

“FM re: Bear Head”. 13 

 MR. DOUCET:  M’hm. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You see that, 15 

sir? 16 

 MR. DOUCET:  I do. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And would “FM” 18 

mean Frank Moores? 19 

 MR. DOUCET:  It could.  I presume 20 

it does because of the association with Bear Head. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 22 

 And that would be in your mind, 23 

I’m assuming, some work you did on that day 24 

regarding Bear Head? 25 
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 MR. DOUCET:  I have no 1 

recollection of what that -- normally when I 2 

circle a time it means an appointment by phone or 3 

in person, but as to the content of the call or 4 

the meeting I have no recollection. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can we assume 6 

that you were occupied in some regard on Bear Head 7 

on that day? 8 

 MR. DOUCET:  I think you could 9 

assume that. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And for the 11 

record, that’s August 19th, 1988. 12 

 MR. DOUCET:  Correct. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And with your 14 

consent then it will become the next exhibit, 15 

Exhibit 2 please, for this interview. 16 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 2: 17 

Agenda entry dated August 19, 18 

reference to “FM re: Bear 19 

Head”. 20 

 MR. HOUSTON:  Just for the record, of 21 

course, the photocopy is for the 18th as well, but when 22 

you put in the document, I mean, it sits there for the 23 

two days obviously --- 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes --- 25 
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 MR. HOUSTON:  --- the way it’s 1 

photocopied. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- it is.  I 3 

refer only to the 19th.  And if you would be happier I 4 

can make a photocopy just of the --- 5 

 MR. HOUSTON:  No, I’m just making an 6 

observation, Mr. Wolson. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Thank you, 8 

sir. 9 

 Then I’d like you to turn to the 29th 10 

of September, 1988. 11 

 MR. DOUCET:  Yes. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’ll give you a 13 

minute to look at that. 14 

 I’m interested in one area on the 29th 15 

of September where there’s a notation “8:00 p.m. 16 

briefing of Massmann, Delta Hotel”. 17 

 MR. DOUCET:  Yes, I see that. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  First of all, I 19 

don’t know whether I’ve properly had you describe for 20 

the record -- you’ve told us that Bear Head was a 21 

project in Nova Scotia that Mr. Schreiber was pursuing.  22 

Is that so, sir? 23 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What was the 25 
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relationship, to your understanding, of the Thyssen 1 

Company with headquarters in Germany, Mr. Schreiber and 2 

Bear Head? 3 

 MR. DOUCET:  My understanding was 4 

that Bear Head, per se, was a project. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 6 

 MR. DOUCET:  Bear Head Industries, 7 

BHI, was a subsidiary or at least a related company to 8 

Thyssen Germany. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 10 

 MR. DOUCET:  As to the affection 11 

between the two I can’t be certain. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So Thyssen had an 13 

involvement, you know, in the Bear Head Project? 14 

 MR. DOUCET:  Well, Thyssen was the -- 15 

had the technology on the manufacturing of these 16 

military vehicles. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, they are a 18 

pretty substantial --- 19 

 MR. DOUCET:  Yes. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- company, to 21 

your knowledge, in Europe and worldwide. 22 

 MR. DOUCET:  Yeah, were.  I think 23 

they’ve changed in terms of their corporate ownership 24 

but at the time, very much so, yeah. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  This was an 1 

international company, to your knowledge, that was a 2 

big conglomerate in the arms and technology and 3 

building type of military vehicles that the Bear Head 4 

Project involved? 5 

 MR. DOUCET:  I don’t know anything 6 

about them beyond the military vehicle component. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 8 

 MR. DOUCET:  But certainly they were 9 

large, very significant, very well known at the time. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m advised, and 11 

perhaps you could help me about this, Mr. Massmann was 12 

with the Thyssen Company? 13 

 MR. DOUCET:  Correct. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Then I refer, 15 

with that background, to September 29 of '88.  It 16 

indicates: 17 

"8:00 p.m., Briefing of 18 

Massmann, Delta Hotel." 19 

 MR. DOUCET:  Yeah, I see that.  20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 21 

meeting with Mr. Massmann?  22 

 MR. DOUCET:  I don't recall that 23 

particular entry.  I do recall meetings where Mr. 24 

Massmann was present -- several.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And you had a 1 

business relationship with him?  2 

 MR. DOUCET:  Well, only through 3 

Mr. Schreiber.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  5 

 MR. DOUCET:  Yeah.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And Mr. 7 

Massmann was with the Thyssen Corporation or 8 

Company in some regard, you were advised?  9 

 MR. DOUCET:  Yes.  I also think 10 

that he had some kind of corporate relationship 11 

with Bear Head Industries as well.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  But it's 13 

quite clear that that would have been work on the 14 

Bear Head project for ---  15 

 MR. DOUCET:  Correct, correct.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that's 17 

September the 29th, 1988?  18 

 MR. DOUCET:  Yes.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Perhaps that 20 

can be the next exhibit, with your consent? 21 

 MR. HOUSTON:  Fine.   22 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 3: 23 

Agenda entry dated September 24 

29, 1988 re meeting between 25 
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Mr. Doucet and Mr. Massmann 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You can take 2 

the yellow tab off the right of that.  That's just 3 

for my own use.  4 

 That meeting on the 29th, you don't 5 

take issue that there was a meeting, I'm assuming?  6 

 MR. DOUCET:  Take issue in the 7 

sense that ---  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Your note in 9 

your diary indicates that there was a briefing.  10 

That would likely be a meeting.  11 

 MR. DOUCET:  Correct.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You don't 13 

recall the meeting today ---  14 

 MR. DOUCET:  No, I don't.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- but it's in 16 

your diary and you would assume, therefore, that 17 

you met with Massmann? 18 

 MR. DOUCET:  Correct.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You recall 20 

whether anyone -- obviously you wouldn't recall 21 

who else was there.  22 

 MR. DOUCET:  I don't know.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 24 

 That's just two days after the 25 
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Understanding in Principle was signed, this being 1 

the 29th of September, '88.  2 

 MR. DOUCET:  M'hm.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Was there -- or 4 

do you know whether or not after the Understanding 5 

in Principle was signed, whether your work -- you 6 

did an increasing amount of work over a short 7 

period after that, do you recall?  8 

 MR. DOUCET:  No.  The work flow 9 

with Mr. Schreiber was -- I think as my diaries 10 

will indicate -- was ongoing.  There may have been 11 

ups and downs in the activity as to when he was in 12 

Canada and when he was in Europe, but it was a 13 

work flow that continued for those years that I 14 

mentioned before.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you develop 16 

-- obviously you had a business relationship with 17 

Mr. Schreiber.  18 

 MR. DOUCET:  Yes.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you develop 20 

a friendship with him?   21 

 MR. DOUCET:  Yes, I would say that 22 

I did develop a friendship with him.  Yes.   23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  At that time 24 

you trusted him?  25 
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 MR. DOUCET:  I did.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  When he told 2 

you things you believed them to be true?  3 

 MR. DOUCET:  I did.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There were no 5 

instances where you could say, I'm assuming, that 6 

you became concerned about him in the early years 7 

in terms of his veracity, his truthfulness?  8 

 MR. DOUCET:  I'm sorry, would you 9 

mind repeating that?   10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There were no 11 

times in the early years of your relationship with 12 

Mr. Schreiber where you had any concerns about his 13 

honesty?  14 

 MR. DOUCET:  That's correct.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Or his 16 

truthfulness?  17 

 MR. DOUCET:  That's correct.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I take it 19 

that would have continued for some years?  20 

 MR. DOUCET:  That is correct.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  When did the 22 

relationship change?  23 

 MR. DOUCET:  In terms of work or 24 

in terms of ---  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  In terms of 1 

your belief in the man as to his honesty and as to 2 

his truthfulness, if it changed at all.  3 

 MR. DOUCET:  Yeah.  Well, it 4 

certainly changed.  As to ---  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I might say 6 

I ask that question only in relation to what I 7 

read of your evidence at the Ethics Committee.  8 

 MR. DOUCET:  Sure.  The one is 9 

hard for me to answer because I don't think that 10 

there was a day specific or even a month specific 11 

or -- but when I started wondering I think would 12 

have been initially at the time of his arrest in 13 

Toronto.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That would be 15 

in 1999.  16 

 MR. DOUCET:  Help me with that, 17 

Bob.  18 

 MR. HOUSTON:  That's when he was 19 

arrested.  20 

 MR. DOUCET:  Okay, 1999.  21 

 MR. HOUSTON:  August, I believe, 22 

of 1999.  23 

 MR. DOUCET:  Okay.  That would 24 

have been at the time when I would have started 25 
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wondering, you know, "This is a former client.  1 

What's going on?"  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  3 

 MR. DOUCET:  As to coming to 4 

conclusions at that time, I don't recall that I 5 

did that but it did shake me. 6 

 I also became concerned when he 7 

began to become, I would say, friendly with the 8 

media, particularly The Fifth Estate, because of 9 

his earlier indications that never in a million 10 

years would he cater to a media that, as a matter 11 

of fact on one occasion he told me he was suing. 12 

 So that further made me wonder 13 

about him.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can I ask you 15 

then, sir, up until that time did you believe in 16 

his honesty?  17 

 MR. DOUCET:  I did.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you would 19 

accept his word as being, as far as you knew, an 20 

honest one?  21 

 MR. DOUCET:  I would, yeah.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you had no 23 

reason to believe during the time you worked with 24 

him, or indeed up until 1999, that he wasn't 25 
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anything but (a) a good client and (b) an honest 1 

person?  2 

 MR. DOUCET:  That is correct.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall -4 

- and I'm going to come to 1999 in the next little 5 

while, but I want to go back to the Bear Head 6 

project.  7 

 MR. DOUCET:  Yes.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 9 

when the bulk of your work was done on this 10 

project?  11 

 MR. DOUCET:  Certainly by 1994 the 12 

project, insofar as it included me, was done.  13 

There were ebbs and flows.  I would say that 14 

lion's share of the project occurred in the late 15 

eighties, early nineties.  That was when there 16 

would have been a peak.  There were ebbs and flows 17 

coming onto the peak and there were ebbs and flows 18 

after that but it never peaked again to the height 19 

that it was in the late eighties, early nineties.  20 

 As to when it officially ended, I 21 

have no exact recollection other than the 22 

timeframe I'm telling you now.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You've 24 

indicated, when you testified before the Ethics 25 
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Committee -- and I only use it as a point of 1 

reference.  2 

 MR. DOUCET:  Sure.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You've 4 

indicated that you had stopped working on the 5 

project and was off the payroll for Mr. -- from 6 

Mr. Schreiber in the fall of '92.  7 

 MR. DOUCET:  Yeah.  Off the 8 

payroll did not necessarily in my mind mean off 9 

the project.  10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  11 

 MR. DOUCET:  Because I continued 12 

to try to nurture the relationship, which I 13 

valued, for the purpose of promoting my company 14 

for potential or future work.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  16 

 MR. DOUCET:  So I continued to 17 

carry on a relationship with him, to provide 18 

advice at his request and even to proffer it when 19 

it wasn't requested, in the hope that if anything 20 

ever came of the project I might have a future 21 

relationship ongoing with him.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 23 

 Going back to the late eighties 24 

and early nineties where the bulk of your work was 25 
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done on the Bear Head project, were you aware at 1 

all that the Prime Minister, Prime Minister 2 

Mulroney, had killed the project, according to at 3 

least Mr. Spector, in 1990?  4 

 MR. DOUCET:  I was not aware of 5 

that, no.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In your 7 

conversations with Prime Minister Mulroney did he 8 

advise you as to that?  9 

 MR. DOUCET:  I'm sorry, did he ---  10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In your 11 

conversations with Prime Minister Mulroney ---  12 

 MR. DOUCET:  Yes.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- subsequent 14 

to late 1990, did Prime Minister Mulroney advise 15 

you that the project was no longer viable?  16 

 MR. DOUCET:  I don't recall the 17 

conversation coming up either way, but I have no 18 

memory of knowing that the project was dead. 19 

 Now, let me explain something. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure, please. 21 

 MR. DOUCET:  The project, if you 22 

tie it to Nova Scotia, the Bear Head Peninsula, is 23 

one thing.  The project in terms of other possible 24 

locations for the manufacturing facility is 25 
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another thing. 1 

 So when I say I had no indication 2 

that the project was dead, I’m referring to the 3 

generic project, independent of location specific. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let’s perhaps 5 

go there now.  The initial energy, the initial 6 

project was to be at Bear Head? 7 

 MR. DOUCET:  Correct, Nova Scotia. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Nova Scotia. 9 

 MR. DOUCET:  Yes. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In the Straits 11 

of Canso? 12 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And a 14 

particular area was an area that needed jobs 15 

badly? 16 

 MR. DOUCET:  Very much so. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what was 18 

your understanding of the project in that area?  19 

What was to happen, as far as you knew? 20 

 MR. DOUCET:  My understanding was 21 

that the Province of Nova Scotia would be a party 22 

to making available by some concession the lands 23 

of the Bear Head area.  Whether these concessions 24 

were outright granting of the land or lease of the 25 
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land or sale of the land at a preferred price, I 1 

don’t know for certain, but I know that the 2 

Province of Nova Scotia was involved in 3 

facilitating that that be the site for the 4 

manufacturing facility. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.   6 

 And it was the Thyssen Company 7 

that was going to provide the technology? 8 

 MR. DOUCET:  Correct. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what was to 10 

be built?  What types of vehicles, to your 11 

knowledge, were to be built? 12 

 MR. DOUCET:  They were military 13 

vehicles, heavy armoured. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  I really cannot 16 

remember any more detail than that.  I remember 17 

seeing pictures of them. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 19 

 MR. DOUCET:  I remember being 20 

briefed on them.  I remember, in particular, Mr. 21 

Schreiber showing a piece of armament where he 22 

indicated that bullet piercement would be 23 

prevented with this kind of armament versus other 24 

kinds of military vehicles where bullets would be 25 
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able to penetrate much more easily and his fervent 1 

hope that the Government of Canada would prefer 2 

the former to the latter in view of its role in 3 

peacekeeping, peacemaking and, for that matter, 4 

war events. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  How would you 6 

describe Mr. Schreiber in the time you knew him 7 

prior to, say, 1999? 8 

 MR. DOUCET:  How would I describe 9 

him? 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  How would you 11 

describe him.  His personality, how would you 12 

describe that? 13 

 MR. DOUCET:  Well, he was an 14 

affable person. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 16 

 MR. DOUCET:  He was certainly 17 

deeply committed to his project.  I didn’t 18 

socialize with him --- 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  --- very often.   21 

 As a matter of fact, I could 22 

probably count on one hand the number of times 23 

that we socialized in that sense, but in terms of 24 

his personality, I took him to be an honest 25 
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entrepreneur -- emphasize entrepreneur. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Aggressive in 2 

nature? 3 

 MR. DOUCET:  Aggressive in nature, 4 

yes. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In terms of 6 

trying to sell something he believed in? 7 

 MR. DOUCET:  Correct. 8 

 And he certainly gave me every 9 

indication that he veritably believed in the 10 

product he was attempting to sell, and he was able 11 

to pass it on to others, including me. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he appear 13 

to know a lot of people in government?  Did he 14 

appear to know Mr. Mulroney, for instance? 15 

 MR. DOUCET:  I think he appeared, 16 

based on his statements, to know more than he in 17 

fact did know. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 19 

 MR. DOUCET:  He was easily given 20 

to name dropping, if I may say -- put it that way. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 22 

 MR. DOUCET:  Of course, in a lot 23 

of cases I had no way of knowing whether these 24 

were drops or whether these were real, 25 
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particularly when he referred to people from 1 

Europe. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know 3 

whether he had a relationship with Prime Minister 4 

Mulroney? 5 

 MR. DOUCET:  To the best of my 6 

knowledge, there was nothing that was anywhere 7 

approaching a close relationship.  I think he 8 

esteemed him a great deal.  That is to say Mr. 9 

Schreiber esteemed Mr. Mulroney a great deal.  I 10 

think he thought that he was a remarkable 11 

individual, a politician, but in terms of an 12 

intimate relationship, he certainly -- Schreiber 13 

never confirmed -- conveyed that to me. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 15 

 MR. DOUCET:  Nor do I know it to 16 

have been the case.  In fact, quite the contrary. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Now, it’s 10 18 

minutes to 12:00.  The clock is behind an hour.   19 

 MR. DOUCET:  Yes. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Perhaps you 21 

could give me some direction, a) do you want to 22 

break now?  Do you want to break for lunch?  Do 23 

you want to take a short break, or give me an idea 24 

as to what would best suit both of you? 25 
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 MR. HOUSTON:  What’s your timing 1 

do you feel at this point as to how long you’re 2 

going to be from this point forward? 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m about a 4 

little less than halfway through.  We’ve been at 5 

it now for about an hour-and-a-half approximately. 6 

 MR. HOUSTON:  Right.   7 

 It’s your call, Fred.  When do you 8 

want to take a break? 9 

 MR. DOUCET:  Well --- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you want to 11 

take five minutes now and --- 12 

 MR. DOUCET:  I’m okay as to the 13 

now. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  But if any others 16 

want to take a break, I’ll go along.  I would like 17 

to be able to hit the treadmill by about 12:30, if 18 

that’s okay? 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So why don’t we 20 

break at 12:15 and that will give you time to be 21 

on the mill by 12:30? 22 

 MR. DOUCET:  Yes.  I need to tell 23 

you that it takes me two hours.  I’m not bragging 24 

here, but by the time I warm up and do my thing 25 
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and shower and so on, the --- 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Why 2 

don’t we break at 12:00, noon.  I’ll go on for 3 

about 10 or 15 minutes and we could reconvene at 4 

2:00? 5 

 MR. HOUSTON:  That’s fine. 6 

 Does that work, Fred? 7 

 MR. DOUCET:  That’s okay. 8 

 MR. HOUSTON:  Okay.  Perfect. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you then. 10 

 Tab 14 of the documents that I 11 

provided to you are excerpts of your diaries that 12 

have been redacted that I believe you provided to 13 

the Ethics Committee? 14 

 MR. HOUSTON:  That’s correct.  And 15 

I can tell you that I was the one that redacted 16 

it, based on --- 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s fine. 18 

 MR. HOUSTON:  --- Mr. Doucet’s 19 

instructions. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s fine.   21 

 And I want to go through some of 22 

these, and perhaps I’ll file them all as one 23 

exhibit, if you’re content with that. 24 

 It’s Tab 14.  First of all, I’d 25 
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like to go through -- or I’d like to refer you to 1 

April the 5th, 1991. 2 

 MR. HOUSTON:  Yes, we have it in 3 

front of us. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Could you read 5 

that for me, “Call...” --- 6 

 MR. DOUCET:  “...Traubetzkay...” 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 8 

 MR. DOUCET:  “...re: Benoit  9 

  Bouchard...” 10 

 I presume.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And was that -- 12 

or do you know whether that is in relation to the 13 

Bear Head Project? 14 

 MR. DOUCET:  No, no. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 16 

 MR. DOUCET:  Traubetzkay was an 17 

executive with a French company, the name of which 18 

escapes me now, but it had nothing to do with Bear 19 

Head. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Perhaps we 21 

could go to the 12th of April?  You have here -- on 22 

the 12th of April you have circled on the right-23 

hand side “Bear Head Thyssen Head Office”. 24 

 MR. DOUCET:  M’hm. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Because this is 1 

being recorded, I would prefer if you would 2 

answer. 3 

 MR. DOUCET:  Sorry.  Yes, I see 4 

that, yes. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you. 6 

 And do you know what that’s in 7 

relation to? 8 

 MR. DOUCET:  I would commonly 9 

refer to the Bear Head offices in Ottawa as the 10 

Thyssen Office. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 12 

 MR. DOUCET:  So I’m presuming that 13 

that’s what that meant. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then you 15 

have at a line at 12 o’clock --- 16 

 MR. DOUCET:  Yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- “Going to 18 

PM’s lunch”. 19 

 MR. DOUCET:  This is in year --- 20 

 MR. HOUSTON:  It’s 1991. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  This is 1991. 22 

 MR. DOUCET:  Yes. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  February -- 24 

April 12th, Friday. 25 
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 MR. DOUCET:  Yes, I see that. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  PM’s lunch 2 

would be Prime Minister Mulroney’s lunch? 3 

 MR. DOUCET:  I would take it to be 4 

that, yes. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would 6 

be you were attending the lunch with him in all 7 

likelihood? 8 

 MR. DOUCET:  I would take it to be 9 

that. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m going to -- 11 

I’m only going to file documents regarding the 12 

diary that I feel may be relevant.  So perhaps 13 

that will be the next --- 14 

 MR. HOUSTON:  Exhibit 4. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Exhibit 4A, or 16 

whatever numbering we used on Exhibit 1 -- or 17 

lettering I should say. 18 

 MR. HOUSTON:  All right.  Exhibit 19 

4A. 20 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 4A:   21 

Agenda page dated April 16, 22 

1991 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I want to go 24 

then go to the 16th of April. 25 
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 MR. DOUCET:  Yes. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It indicates 2 

“8:30 call Norm Spector”. 3 

 MR. DOUCET:  M’hm. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Your answer is 5 

yes? 6 

 MR. DOUCET:  Yes, I’m sorry.  Yes. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And Mr. Spector 8 

was whom at that time? 9 

 MR. DOUCET:  Nineteen ninety-one 10 

(1991).  I’m guessing here because I don’t have a 11 

schedule clearly in mind as to when he became and 12 

ceased to be in the Prime Minister’s Office.  At 13 

one point he was the Chief of Staff to the Prime 14 

Minister but he had other government functions 15 

before that so I’m not sure of the timeframe 16 

there. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you have a 18 

relationship with Mr. Spector? 19 

 MR. DOUCET:  Yes, I did.  When he 20 

was working with the -- with one of the provinces, 21 

I believe British Columbia, he sat as a Deputy I 22 

believe to the Premier at the time, and therefore 23 

at First Minister’s meetings he would be present.  24 

You may recall, I referred to --- 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 1 

 MR. DOUCET:  So that I think is 2 

where I first met him. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you develop 4 

a friendship with him? 5 

 MR. DOUCET:  Yes, nothing 6 

particularly close but friendly, you know.  And I 7 

think, if this is relevant, recommended him at 8 

some point to become the Chief of Staff to the 9 

Prime Minister. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 11 

 And you have at the bottom of that 12 

page, the 16th of April of 1991, you have “6:00 pm” 13 

-- or “6:00 o’clock” and then you have “PM Delta”.  14 

Prime Minister? 15 

 MR. DOUCET:  I don’t think so.  16 

I’m guessing here but I think it’s “6:00 o’clock 17 

PM”. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 19 

 MR. DOUCET:  Six p.m. because my -20 

- the list of times ceases at 5:30.  So if you 21 

look on the left-hand column, 17:30. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So it may have 23 

nothing to do with seeing the Prime Minister? 24 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And I won’t 1 

pursue that. 2 

 MR. DOUCET:  I’m not -- I’m 3 

guessing here. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you, in 5 

your diary, refer to “PM” as meaning Prime 6 

Minister at times? 7 

 MR. DOUCET:  Sometimes, yes. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  9 

Sometimes you would refer to him as Brian? 10 

 MR. DOUCET:  Sometimes, never in 11 

public. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I understand 13 

that. 14 

 MR. DOUCET:  But I would refer to 15 

him, as far as my daybook is concerned, as PM, 16 

MBM, BM. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And I 18 

would assume -- I don’t know this, but I would 19 

assume that in your relations with him you would 20 

be on a first-name basis, certainly, perhaps not 21 

publicly but certainly privately? 22 

 MR. DOUCET:  Oh, absolutely. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I want to go to 24 

the 24th of April. 25 
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 MR. DOUCET:  M’hm.  Yes. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You have a note 2 

at the bottom of the page “Tellier to have 3 

called”. 4 

 MR. DOUCET:  Correct. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Who is Tellier? 6 

 MR. DOUCET:  Tellier was the Clerk 7 

of the Privy Council. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  And is 9 

that Paul Tellier? 10 

 MR. DOUCET:  Paul Tellier, yeah. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he have 12 

some involvement with government in terms of 13 

someone that you would have been involved in with 14 

the Bear Head Project? 15 

 MR. DOUCET:  Yes, including 16 

himself. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 18 

 MR. DOUCET:  Because in his 19 

capacity as being at the centre of the government, 20 

projects that required interdepartmental 21 

involvement --- 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 23 

 MR. DOUCET:  --- not infrequently 24 

the Clerk of the Privy Council would cause to have 25 
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these interdepartmental meetings take place and in 1 

some cases the Clerk or one of his associates 2 

would chair such an interdepartmental committee or 3 

group. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you would 5 

have had access to him to lobby the Bear Head 6 

Project? 7 

 MR. DOUCET:  Yeah, I want to 8 

qualify that.  I would not have had any particular 9 

access more than anyone else in my business, I 10 

wouldn’t think. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Was he a 12 

friend? 13 

 MR. DOUCET:  He was a professional 14 

acquaintance.  I wouldn’t consider him beyond 15 

that. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 17 

 Perhaps that could be the next --- 18 

 MR. BATTISTA:  Four (4)B. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.: --- 4B. 20 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 4B:   21 

Agenda page dated April 24, 22 

1991 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’ve got 24 

about seven or eight or nine of these.  Perhaps 25 
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we’ll do these --- 1 

 MR. DOUCET:  Sure. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- and then 3 

retire for the lunch break. 4 

 MR. HOUSTON:  Fine. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 6 

 The 23rd of May, 8:00 o’clock -- 7 

“8:00 o’clock in the morning...” --- 8 

 MR. DOUCET:  M’hm. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  “...re: MBM” 10 

 MR. DOUCET:  M’hm. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That would be 12 

the Prime Minister? 13 

 MR. DOUCET:  That would be the 14 

Prime Minister. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it says 16 

“Meeting”. 17 

 MR. DOUCET:  Yes. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m assuming 19 

you would say if it’s in your diary that in all 20 

likelihood that occurred? 21 

 MR. DOUCET:  I have no specific 22 

memory but I -- it could have been a telephone 23 

call. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  Would you 25 
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write down “meeting” if it were telephone call? 1 

 MR. DOUCET:  Probably you’re 2 

right.  Meeting --- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 4 

 MR. DOUCET:  Yeah. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 6 

assuming -- and there are various meetings in ’91 7 

and in other years in your diary with the Prime 8 

Minister -- you had that kind of relationship with 9 

him where you would see him from time-to-time on 10 

business and pleasure, I’m assuming? 11 

 MR. DOUCET:  I would make it -- I 12 

would make it my responsibility never to abuse of 13 

any meetings with him, for the very good reason 14 

that having served him in the capacities that I 15 

did I knew what the schedule of the Prime Minister 16 

was. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 18 

 But when it’s noted “meeting” --- 19 

 MR. DOUCET:  Yes. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- and in 21 

1991, given that the Bear Head Project was in full 22 

swing --- 23 

 MR. DOUCET:  Yes. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- do you know 25 
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whether you met with him about the Bear Head 1 

Project? 2 

 MR. DOUCET:  I have no 3 

recollection at all. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You can’t 5 

discount that that may have come up? 6 

 MR. DOUCET:  Can’t discount it. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 8 

 MR. DOUCET:  But I can tell you 9 

that I would speak with the Prime Minister 10 

frequently about family matters, about university 11 

matters, about a lot of things that had nothing to 12 

do with any business per se. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 14 

 MR. DOUCET:  They might have to do 15 

with events of the past dating back to the sweeter 16 

times. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 18 

 I’m going to go to the 28th of 19 

June.  That will be the next exhibit. 20 

 MR. BATTISTA:  It’s 4C. 21 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 4C:   22 

 Agenda page dated May 23, 1991 23 

 MR. DOUCET:  Four-C (4C) is May 24 

23rd? 25 
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 MR. HOUSTON:  I missed 4B. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Four (4)B is 2 

April 24th. 3 

 MR. HOUSTON:  Four (4)B is April 4 

24th? 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  And then 6 

the one behind it is 4C, May 23rd. 7 

 If we could go to the 28th of June, 8 

“12:00 o’clock lunch with Lelay”. 9 

 MR. DOUCET:  Yes, I see that. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Lelay was in 11 

government with Mr. Corbeil, do you recall? 12 

 MR. DOUCET:  Yes.  There were two 13 

Lelays. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  There was brother and 16 

sister. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Oh, I see. 18 

 MR. DOUCET:  So I’m not sure which 19 

one I’m referring to here. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Were they both 21 

involved with government? 22 

 MR. DOUCET:  They were both 23 

involved with government and I believe they were 24 

both with Minister Corbeil. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And Minister 1 

Corbeil was a Minister who you would have had some 2 

involvement with, I take it, regarding the Bear 3 

Head Project? 4 

 MR. DOUCET:  At one point, yes, 5 

particularly as it related to the potential for 6 

the east end Montreal site. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And the Lelays 8 

both worked for Minister Corbeil? 9 

 MR. DOUCET:  That is correct, 10 

yeah.  Not at the same time, at different times I 11 

believe.  So I’m not sure whether it was -- it was 12 

the lady or the man. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I won’t pursue 14 

that then. 15 

 Richard Lelay would have been --- 16 

 MR. DOUCET:  Yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- the --- 18 

 MR. DOUCET:  That would have been 19 

--- 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The Chief of 21 

Staff for Mr. Corbeil? 22 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’ll take you 24 

to the 19th of June. 25 
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 MR. HOUSTON:  Yes, we have it. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  At 5:00 o’clock 2 

in your diary, 17:00 hours, “Meeting with Richard 3 

Lelay”.  Do you see that?  4 

 MR. DOUCET:  Yes, I do.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I'm 6 

assuming that would have been also in relation to 7 

the Bear Head project?  8 

 MR. DOUCET:  Oh, I can't confirm 9 

that at all.  I had many files at that time.  10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  11 

 MR. DOUCET:  And if they crossed 12 

over into the Transport Ministry, which I believe 13 

is what Mr. Corbeil was at that time, 1991, then I 14 

would have had several files where I could have 15 

been meeting Mr. Lelay about ---  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  One of them 17 

would have been the Bear Head file?  18 

 MR. DOUCET:  One of them could 19 

have been if in fact we were on to the East End of 20 

Montreal at that time.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Well, then, 22 

before I go any further, just to set the stage for 23 

that -- and perhaps we'll stop here and come back 24 

this afternoon -- the project, Bear Head project, 25 
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started at Bear Head, Nova Scotia.  1 

 MR. DOUCET:  Correct.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it moved 3 

from there to -- did it go to -- or was the 4 

thought that it would move to Pictou in Nova 5 

Scotia?  6 

 MR. DOUCET:  That part of it I 7 

don't have any particular memory of, other than 8 

your mentioning it now twigs something.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  10 

 MR. DOUCET:  I think it was at 11 

best a pit stop, if you know what I mean, in terms 12 

of a possible location.  But the two anchor 13 

locations that I vividly recall, of course, was 14 

Bear Head, Nova Scotia -- as you say, in the Canso 15 

area -- and East End Montreal.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So that it did 17 

move to the East End of Montreal.  When I say it 18 

moved, the project proposal moved to the East End 19 

of Montreal from Nova Scotia.  20 

 MR. DOUCET:  Correct.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And the East 22 

End of Montreal, I'm advised, was Minister 23 

Corbeil's jurisdiction and his riding.  24 

 MR. DOUCET:  I think his riding 25 
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included Laval.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did that 2 

include the East End of Montreal?  3 

 MR. DOUCET:  Well, he had purview 4 

as the Montreal Minister, for all of Montreal.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  6 

 MR. DOUCET:  I don't think it was 7 

specific to East End.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I think if we 9 

adjourn now, which is about seven minutes after 10 

noon, and come back 10 after 2:00, would that work 11 

for you?  12 

 MR. DOUCET:  I'll try to be 13 

punctual.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Is two 15 

hours sufficient for your purposes?  16 

 MR. DOUCET:  It's tight but I'll 17 

give it my best shake, but 2:30 would be better 18 

for me.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I was going to 20 

negotiate with you but I just want to make sure 21 

that we finish today.  22 

 MR. DOUCET:  Sure.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let's try for 24 

2:20 and if you're late I'll understand that.  25 
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 MR. DOUCET:  Thank you.  I'll not 1 

be late.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you then, 3 

sir.  4 

--- Upon recessing at 12:06 p.m./ 5 

    L'audience est suspendue à 12h06 6 

--- Upon resuming at 2:23 p.m./ 7 

    L'audience est reprise à 14h23 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It's now 2:25, 9 

just shy of 2:25, and we're reconvening with Mr. 10 

Fred Doucet and Counsel Robert Houston. 11 

 Mr. Doucet, just a few minutes 12 

before we commenced I referred you to four 13 

documents.  They are letters to and from various 14 

parties and I'll just -- I'll tell you now that 15 

I'm referring to these documents starting with May 16 

6th, '92.  They're not in your binder, and I refer 17 

to these only for one purpose at this time and 18 

that purpose is to demonstrate, if I can, when the 19 

Bear Head project starts to move from Nova Scotia 20 

to the Province of Quebec and the City of 21 

Montreal. 22 

 The first document is dated May 23 

the 6th, 1992 from Mr. Schreiber to the Prime 24 

Minister and in it he indicates that after meeting 25 
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with the Prime Minister and Elmer, meaning no 1 

doubt Elmer McKay, he had a very good meeting with 2 

Marcel Masse and he expects to meet him again next 3 

week, and that I think starts the project move. 4 

 And you'll see, I'm sorry, in the 5 

paragraph just above: 6 

"The activity we will engage 7 

in in the next few days 8 

includes an investigation of 9 

the situation for 10 

establishment of the 11 

project..." 12 

 And I think we can accept that 13 

that's the Bear Head project in East Montreal.  14 

And that date is the 6th of May, '92 if we can just 15 

have that marked as an exhibit. 16 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 5. 17 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 5: 18 

Letter from Mr. Schreiber to 19 

the Prime Minister dated May 20 

6, 1992 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The next letter 22 

is the 13th of May, '92 and it follows up on the 23 

previous letter, indicating that Mr. Schreiber 24 

writes that he had encouraging meetings with 25 
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representatives of the Premier and officials from 1 

the Province of Quebec and four senior Army 2 

generals.   3 

 Would you agree with me, Mr. 4 

Doucet, that it appears that there is a movement 5 

at least to try and relocate the project, the Bear 6 

Head project, to the East End of Montreal and that 7 

it's happening in the spring of 1992?  8 

 MR. DOUCET:  Based on this, I 9 

would agree.  10 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 6. 11 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 6: 12 

Letter from Mr. Schreiber to 13 

the Prime Minister dated May 14 

13, 1992 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There are two 16 

other letters; a letter dated the -- or at least 17 

the 16th of May, '92 from Marcel Masse, indicating 18 

that there's a meeting coming up and it talks 19 

about the implementation of a facility in Montreal 20 

to build MRCV prototypes.  21 

 MR. DOUCET:  Correct.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that can be 23 

the next exhibit.  24 

  THE COURT REPORTER:  Exhibit 7. 25 
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--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 7: 1 

Letter from Mr. Massé to Mr. 2 

Schreiber dated May 16, 1992 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then the 4 

next exhibit, a letter on Thyssen Bear Head 5 

letterhead, and it's a letter to the Prime 6 

Minister from Mr. Schreiber.  It's a two-page 7 

letter indicating that, "I am pleased to 8 

confirm..." in the second paragraph: 9 

 "...the very positive support 10 

we received for our proposal 11 

from the Hon. Jean Corbeil as 12 

expressed through Richard 13 

Lelay of his Chief of Staff.  14 

Furthermore, I understand 15 

that it is the intent of Mr. 16 

Corbeil to solicit the 17 

support of Minister Benoit 18 

Bouchard." 19 

 Which is the next exhibit, two 20 

pages. 21 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 8.  22 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 8: 23 

Letter on Thyssen Bear Head 24 

letterhead dated May 22, 1992 25 
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from Mr. Schreiber to the 1 

Prime Minister 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that 3 

consistent with the ---  4 

 MR. DOUCET:  Just give me one 5 

minute to read the last paragraph?  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Oh, for sure. 7 

 MR. DOUCET:  Thank you.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And is that 9 

consistent then with your evidence earlier today 10 

that at one point the Bear Head project was moving 11 

to Quebec and to the City of Montreal?  12 

 MR. DOUCET:  That's correct.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would 14 

be consistent with the timing -- '92, the spring.  15 

 MR. DOUCET:  Correct.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I also -- 17 

conveniently in the last exhibit, May 22, '92 18 

letter, there is a note as to Richard Lelay being 19 

the Chief of Staff of Mr. Corbeil?  20 

 MR. DOUCET:  Correct.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it would 22 

appear in the second page of that letter, which is 23 

Exhibit -- the last exhibit ---  24 

 MR. BATTISTA:  Exhibit 8.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  --- 8, where 1 

there is a discussion about a meeting -- actually, 2 

refer to the first page: 3 

"More recently, as a result 4 

of my May 13th, '92 letter to 5 

Minister Masse, a delegation 6 

from our company was invited 7 

on the 20th to discuss the 8 

involvement being requested 9 

of DND by the company.  The 10 

outcome of that meeting..." 11 

Referring to page 2 of Exhibit 8: 12 

"...was completely unhelpful 13 

and I am dismayed by the lack 14 

of cooperation and 15 

understanding of the 16 

important economic benefits 17 

which this proposal offers to 18 

Canada, you will see by the 19 

attached page of the meeting 20 

that the DND position has 21 

been to simply stonewall the 22 

company’s proposal.  Though 23 

not a complete surprise, it 24 

was even more negative than I 25 
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expected.” 1 

 Is that letter consistent with 2 

your memory that you felt you weren’t getting sort 3 

of a fair shake with DND, the Department of 4 

National Defence? 5 

 MR. DOUCET:  It certainly was. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can you expand 7 

on that?  You had some meetings with the 8 

Department of Defence? 9 

 MR. DOUCET:  I don’t recall 10 

specific meetings. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 12 

 MR. DOUCET:  But certainly there 13 

was contact during the entire period of Bear Head, 14 

Nova Scotia and now obviously Bear Head, Quebec. 15 

 There was no doubt that there was 16 

resistance at DND, in part because I believe 17 

whereas DND saw the project intrinsically as a 18 

military vehicle, full stop --- 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  --- Schreiber and, 21 

indeed, my advice to Schreiber was to press the 22 

accommodations sought as a function of the 23 

economic benefits that would accrue, such DND 24 

support.  In other words, the regional benefit as 25 
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a result of military activity in terms of 1 

manufacturing.  2 

 I think there was, to put it 3 

mildly, lack of appreciation for the regional 4 

benefits as seen by the purists at DND. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 6 

 Was there also an issue with the 7 

fact that military vehicles were being produced in 8 

another part of Canada? 9 

 MR. DOUCET:  Yes.  That was 10 

another question and that, of course, falls solely 11 

in the domain of the vehicle itself. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 13 

 MR. DOUCET:  And that had to do 14 

with the London manufacturing facility for --- 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  London, 16 

Ontario? 17 

 MR. DOUCET:  London, Ontario. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 19 

 MR. DOUCET:  For General Motors. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 21 

 MR. DOUCET:  And there was a 22 

fraternity of thought that London, i.e. GM, was 23 

being prioritized needlessly and it was preventing 24 

fair competition for other potential suppliers. 25 
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 And, as I recall, one would find 1 

that in various camps through the efforts that we 2 

were making to promote Bear Head Project, that 3 

some individuals, both bureaucratic and political, 4 

seem to have a mindset on favouring what is now 5 

there, i.e. GM in London, and any form of 6 

competition might depreciate that activity. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  So part 8 

of the stonewalling discussed in that letter dealt 9 

with that issue? 10 

 MR. DOUCET:  I don’t recall 11 

specifically, but I’m just putting it in context 12 

for you. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In a general 14 

way. 15 

 MR. DOUCET:  In a general way, 16 

yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 18 

 Let me ask you this.  You see in a 19 

couple of those letters Mr. Schreiber is writing 20 

to the Prime Minister directly. 21 

 MR. DOUCET:  Correct. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And were you 23 

aware of that? 24 

 MR. DOUCET:  As I say, one of 25 
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those letters, I don’t think I’ve ever seen 1 

before. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 3 

 MR. DOUCET:  I think it’s the 4 

first exhibit, and the others, I’m not sure.  I’d 5 

have to reflect more as to whether I saw them 6 

before. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yeah.  I don’t 8 

ask you --- 9 

 MR. DOUCET:  But I was aware --- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 11 

 MR. DOUCET:  --- that he was 12 

communicating with the Prime Minister independent 13 

of me, for instance, and I presume independent of 14 

others as well. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In other words, 16 

what I want to question or ask you a question 17 

about is the man himself, Mr. Schreiber, he 18 

appeared to have no hesitation in communicating 19 

directly with the Prime Minister? 20 

 MR. DOUCET:  Or anyone else, for 21 

that matter. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  He’s 23 

sort of outgoing brash fellow? 24 

 MR. DOUCET:  As I recall, he was 25 
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very much that. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 2 

 Did -- or do you remember whether 3 

the project, while moving from Nova Scotia to 4 

Montreal, did it take on a different component in 5 

terms of was this to be a project of R&D, research 6 

and development, or was this a peacekeeping 7 

vehicle, or perhaps it was the same as it always 8 

had been? 9 

 MR. DOUCET:  To the best of my 10 

recollection, it was -- it didn’t morph into 11 

anything less or more than what had been advanced 12 

in Nova Scotia. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you were 14 

involved in advocating for the project in ’93? 15 

 MR. DOUCET:  I continued to be on 16 

the file. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 18 

 MR. DOUCET:  I think my activity 19 

was less. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 21 

 MR. DOUCET:  In the late part of 22 

’93 for sure, but I continued to be involved.  And 23 

as I said this morning, I don’t recall exactly 24 

when I got off the file in terms of involvement 25 
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and in terms of collecting fees either, but it was 1 

in that timeframe. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 3 

 MR. DOUCET:  But as I said this 4 

morning, just to re-emphasize it, I believe I 5 

stayed on the file beyond the time that I was 6 

collecting fees in the hope that if and when 7 

something matured and the project became real, 8 

that I might once again be involved in the 9 

furtherance of the activity. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 11 

 The ministers that appear to be 12 

supporting the Bear Head Project in Montreal, do 13 

you recall who they were?  I know the letters talk 14 

about Minister Corbeil. 15 

 What about Minister Charest? 16 

 MR. DOUCET:  I don’t have a 17 

specific memory at all as to whether he was a 18 

supporter or otherwise.  It would make political 19 

logical sense that he would have been a supporter 20 

given that he was from Quebec. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I think we’ll 22 

see some documents in due course that he did 23 

support the project. 24 

 MR. DOUCET:  Okay. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  What was your 1 

relationship with Minister Charest? 2 

 MR. DOUCET:  About the same as all 3 

the other ministers. 4 

 I first met him when he ran for 5 

office, and when he became a minister and I worked 6 

in the Prime Minister’s Office, my engagement with 7 

him would have grown commensurately with him as it 8 

would with all the other ministers. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m going to 10 

take you to Tab 29 of the materials. 11 

 Do you recall whether -- I’m going 12 

to show you some documents in due course that 13 

appear that Mr. Charest was supporting the Bear 14 

Head Project. 15 

 MR. DOUCET:  M’hm. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 17 

whether you had any other files with Minister 18 

Charest? 19 

 MR. DOUCET:  I would have to 20 

really search my mind on that one.  Nothing comes 21 

to mind, but because he was Minister of the 22 

Environment -- and I’m not sure if during that 23 

time span he was or if he was Minister of Sport -- 24 

I don’t recall.  I’d have to check that. 25 
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 MR. BATTISTA:  He was Minister of 1 

the Environment May 15th, ’93. 2 

 MR. DOUCET:  Okay.  I am going to 3 

presume, but nothing specific comes to mind, that 4 

because he has a ministry that had broad reach, 5 

that I would have had reason for contact, maybe 6 

not with him personally, but with the department. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m going to 8 

show you on Tab 29, May the 15th, 1993 there is 9 

reference to Jean Charest, 8:00 a.m. 10 

 MR. HOUSTON:  May 15th? 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 12 

 MR. BATTISTA:  You’ve got 19 --- 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Nineteen 14 

ninety-three (1993), Tab 29. 15 

 MR. HOUSTON:  Yeah. I’ve got Tab 16 

29, the 29th of April, and the next day we have is 17 

the 19th of May. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You don’t have 19 

the 15th? 20 

 MR. HOUSTON:  It doesn’t look like 21 

it. 22 

 MR. BATTISTA:  I’ll get a 23 

photocopy. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s okay.  25 
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I’ll just show this to you. 1 

 MR. HOUSTON:  You can use this 2 

one.  Take a look at it. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It indicates an 4 

entry for Jean Charest. 5 

 MR. DOUCET:  Yes. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would that be 7 

consistent with your contacting Mr. Charest for 8 

the Bear Head Project? 9 

 MR. DOUCET:  I couldn’t connect 10 

the two at all based on this.  In fact, it doesn’t 11 

indicate that I had a meeting or made a call.  12 

It’s simply an entry into the book.  It may be 13 

something I was planning to do.  I just don’t 14 

know. 15 

  There’s another name right below 16 

it, Philippe Morel.  That is not a name that rings 17 

a bell today. 18 

 So I couldn’t, on the basis of 19 

this, make any connection as to why this entry is 20 

there or what, if anything, I met or spoke with 21 

him about. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  I’m 23 

going to then leave the diaries for a minute and 24 

show you some documents that may help put the 25 
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matter in context.   1 

 If you would turn to -- just leave 2 

that for now.  If you would turn to Tab 31, 3 

please? 4 

 MR. HOUSTON:  Yes.  Okay.  We have 5 

it. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Tab 31 talks 7 

about the current status, and at the top is the 8 

Bear Head Industries Division of Thyssen 9 

Industries. 10 

 MR. DOUCET:  Okay. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It appears to 12 

be some kind of government document from Quebec, 13 

and it appears, when you go halfway down the page 14 

to “Current Status”:  15 

  “Minister Charest and   16 

  Minister Corbeil met on   17 

  the 26th of August ’93…” 18 

 MR. DOUCET:  M’hm. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  “… with Mr. 20 

   Schreiber, President, and 21 

   legal counsel F. Doucet…”  22 

  They may have given you -- called 23 

you to the Bar prematurely. 24 

“…on the company’s proposal.  25 
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We understand that Thyssen is 1 

not prepared to provide 2 

additional information.  As a 3 

result of that meeting the 4 

following actions are 5 

underway.” 6 

And it lists what’s being done. 7 

 So it would appear from this 8 

document, despite the fact that you weren’t legal 9 

counsel, that there was a meeting between 10 

Ministers Charest, Corbeil, you and Mr. Schreiber 11 

in August of ’93? 12 

 MR. DOUCET:  It would appear. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then -- and 14 

perhaps that can be filed as the next exhibit. 15 

  THE COURT REPORTER:  Exhibit 8 -- 16 

sorry, 9. 17 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 9: 18 

Tab 31 - Bear Head Industries 19 

Division of Thyssen Industries 20 

government document from Quebec 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If you were 22 

meeting with Minister Corbeil and Charest back at least 23 

in August of ’93 it would be, I take it -- perhaps you 24 

would consider this -- consistent with your perhaps 25 
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wanting to speak to the Ministers or have some contact 1 

with the Ministers prior to the meeting? 2 

 MR. DOUCET:  It could very well be, 3 

yes. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m just going 5 

to then file this document -- and I’ll get you a copy 6 

of it. 7 

 MR. HOUSTON:  That’s fine.  That’s 8 

the entry for the 15th of May? 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It is, ’93. 10 

 MR. HOUSTON:  Okay. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it just 12 

indicates “Jean Charest”.  It happens to be a Saturday, 13 

so I can see that --- 14 

 MR. BATTISTA:  Exhibit 10. 15 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 10. 16 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 10: 17 

 Page from Mr. Doucet’s agenda dated 18 

 May 15, 1993 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  20 

Thanks. 21 

 If we can look at May the 28th and see 22 

if we’re any better on that one. 23 

 MR. HOUSTON:  We don’t have that one 24 

either. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  We’ll 1 

come back to that. 2 

 June 1. 3 

 MR. HOUSTON:  Yeah, we have that one. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  June 1 is your 5 

diary, June 1, ’93, and it indicates “Schreiber arrives 6 

today; is here 2, 3, and 4” likely meaning the 2nd, 3rd 7 

and 4th of June. 8 

 MR. DOUCET:  Likely. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And do you recall 10 

that Mr. Schreiber would -- were you living in Ottawa 11 

at the time? 12 

 MR. DOUCET:  Oh, yes. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And do you recall 14 

whether Schreiber was living in Canada or abroad? 15 

 MR. DOUCET:  In ’93, well, he 16 

certainly had a pied-à-terre in Canada in terms of 17 

being here for protracted periods of time. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 19 

 MR. DOUCET:  But I think he would 20 

still be operating from home, Europe --- 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 22 

 MR. DOUCET:  --- because of the 23 

frequency of the travels, as I recall, back and forth. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And home in Canada 25 
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would be in Ottawa? 1 

 MR. DOUCET:  I believe so, yeah. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 3 

 So he’s obviously coming in from a 4 

location outside of Ottawa --- 5 

 MR. DOUCET:  Correct. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- on June 1, as 7 

you’ve got marked in this diary? 8 

 MR. DOUCET:  I would think so. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Perhaps that could 10 

be the next exhibit? 11 

 MR. BATTISTA:  Exhibit 11. 12 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 11. 13 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 11: 14 

 Pge from Mr. Doucet’s agenda dated 15 

 June 1, 1993 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  June 2 --- 17 

 MR. DOUCET:  Yes. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- you’ve got, at 19 

the top “7:30 breakfast Corbeil, 29th floor”. 20 

 MR. DOUCET:  M’hm. 21 

 MR. HOUSTON:  You have to say yes or 22 

no for him to take it down. 23 

 MR. DOUCET:  Yes, yes, sorry. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would be 25 
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consistent with you meeting Minister Corbeil for 1 

breakfast? 2 

 MR. DOUCET:  Correct. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Perhaps that’s the 4 

next exhibit. 5 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 12.  6 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 12A: 7 

 Page from Mr. Doucet’s agenda dated 8 

 June 2, 1993 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The 29th floor it 10 

indicates is where you’re meeting for breakfast. 11 

 MR. DOUCET:  Yes. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know the 13 

significance of that? 14 

 MR. DOUCET:  No.  I think that’s 15 

Place de Ville, which is where the Transport Ministry 16 

is.  So I’m presuming that that was the 29th floor of 17 

that building, but it’s a presumption on my part. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know who 19 

was at that meeting? 20 

 MR. DOUCET:  I have no idea. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’m going --- 22 

 MR. DOUCET:  The normal thing would 23 

be that his Chief of Staff would have been present, but 24 

I have no memory of that. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall -- 1 

and I’ll try and help you if I can --- 2 

 MR. DOUCET:  Sure. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- but do you 4 

recall Mr. Schreiber being present? 5 

 MR. DOUCET:  I don’t recall the 6 

meeting itself.  I take it that what I’ve entered 7 

occurred, but I don’t recall the meeting itself. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we could go to 9 

-- and I’m sorry to have you flip back and forth. 10 

 MR. DOUCET:  That’s all right. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But go to Tab 28. 12 

 MR. HOUSTON:  Okay.  Have it. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And if you go to 14 

June 2 --- 15 

 MR. HOUSTON:  Have that too. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- you’ll see on 17 

June 2, at the top there’s a time.  We see the half 18 

hour at least, “Minister Corbeil”.  It’s actually just 19 

under the 7:00 of his diary. 20 

 MR. DOUCET:  Yes. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There’s a 30 noted 22 

and it says “Minister Corbeil, 29th floor”. 23 

 MR. DOUCET:  Correct. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You would, I’m 25 
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sure, agree that this was a meeting with you and 1 

Schreiber and Corbeil and who knows who else? 2 

 MR. DOUCET:  It certainly connects. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  If we can 4 

have that filed, along with the previous exhibit as 5 

page or --- 6 

 MR. BATTISTA:  Exhibit 12A, 12B. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s right.  8 

Thank you. 9 

 MR. BATTISTA:  So this is 12B; the 10 

other one is 12A. 11 

 THE COURT REPORTER:  Twelve-B; the 12 

first is 12A. 13 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 12B: 14 

Agenda page dated June 2, 1993, 15 

Tab 28 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Then I’d like to 17 

go on Tab 29. 18 

 MR. DOUCET:  We’ve got it right here. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And June 3rd.  June 20 

3rd, 1993 indicates at 3:30 -- at least you have circled 21 

3:30 ---  22 

 MR. DOUCET:  Yes. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  “PM K. Schreiber 24 

Centre Block”. 25 
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 MR. DOUCET:  Yes. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would 2 

indicate a meeting with the Prime Minister? 3 

 MR. DOUCET:  It would certainly 4 

appear to be that, yes. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You’re meeting 6 

with the Prime Minister and Mr. Schreiber at Centre 7 

Block at 3:30 on June 3rd? 8 

 MR. DOUCET:  Yes.  The time has some 9 

significance because 3:30 is the period where the Prime 10 

Minister typically has meetings outside -- with people 11 

outside government, because it’s right after question 12 

period. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 14 

 MR. DOUCET:  And when I was there at 15 

least, that period of time between the end of QP, which 16 

would typically be about 3:15 until about 4 o’clock was 17 

reserved for constituency meetings, business meetings, 18 

whatever.  But that was a period that most often he 19 

would have meetings with individuals outside of 20 

government, so that would fit. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I just want to see 22 

if we have a June 3rd for Mr. Schreiber -- in Mr. 23 

Schreiber’s book. 24 

 MR. DOUCET:  M’hm. 25 
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 MR. EDGETT:  I would have to go and 1 

get it. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 3 

 I’ll come back to that.  If you could 4 

go see if --- 5 

 MR. EDGETT:  Sure. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- you can find 7 

that, that would be helpful. 8 

 MR. DOUCET:  Would we have it 9 

here? 10 

 MR. HOUSTON:  No, no.  This is 11 

back in the --- 12 

 MR. DOUCET:  Oh, okay. 13 

 MR. HOUSTON:  --- back in the 14 

office at home.  It's the whole diary for ‘93. 15 

 MR. DOUCET:  Okay. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But you 17 

wouldn’t have --- 18 

 MR. HOUSTON:  I don’t have his 19 

1993 diary, the whole reproducted --- 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 21 

 MR. HOUSTON:  --- reproduced 22 

version of it rather, not with me at least. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  So 24 

you would say that at 3:30, even though you've 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

124

 

explained the significance of the time, that you 1 

are meeting with Mr. Schreiber and Prime Minister 2 

Mulroney, at least according to your diary? 3 

 MR. DOUCET:  Yeah, I have no 4 

memory of the meeting but it sure looks to have 5 

occurred. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And this would 7 

be around the time of -- certainly of the Bear 8 

Head Project moving to Montreal? 9 

 MR. DOUCET:  Yeah, it certainly 10 

connects. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we could 12 

file that document --- 13 

 MR. HOUSTON:  Well, with respect, 14 

Mr. Wolson, we just looked at documents which 15 

indicated like it was moving to Montreal in ’92.  16 

We're now in the 1993 are we not? 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But the project 18 

was -- the project was moving in ’92 but the 19 

project in Montreal was alive in ’93. 20 

 MR. HOUSTON:  Okay. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would that be a 22 

fair way of putting it? 23 

 MR. DOUCET:  I think so, yes. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  So this 25 
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now ---  1 

 MR. HOUSTON:  Thirteen (13)? 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, Exhibit 3 

13. 4 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 13A: 5 

Page from Mr. Doucet’s agenda 6 

dated June 3rd, 1993 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Just if you 8 

give that to me, Peter, for one second please. 9 

 This is Mr. Schreiber’s diary that 10 

we'll give you a copy of which indicates the 3rd of 11 

June, and this is 1993, the same time, 15h30 which 12 

would be 3:30 p.m. meeting. 13 

 MR. DOUCET:  Correct. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If you can just 15 

take a look at that. 16 

 MR. DOUCET:  Yes, I see that. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  We'll get you a 18 

copy of that, Mr. Houston.  I apologize. 19 

 MR. HOUSTON:  Well, it's in his 20 

diary, the whole diary.  So we have it.  It's 21 

fine.  I already have a copy of it.  Thank you. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you're 23 

going to copy this for the next -- we’ll attach it 24 

to the previous as 13B. 25 
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 MR. HOUSTON:  Right, okay.  Thank 1 

you. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And we'll give 3 

that to you in a moment. 4 

 MR. BATTISTA:  13B, yeah. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you.  6 

That was A. 7 

 THE COURT REPORTER:  The first is 8 

13A, June 3rd. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  June 3rd, Mr. 10 

Doucet’s day timer.  That one is Mr. Schreiber’s 11 

day timer.  B is going to be Mr. Schreiber’s day 12 

timer. 13 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 13B: 14 

Copy of Mr. Schreiber’s 15 

diary, June 3rd, 1993 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I am assuming, 17 

Mr. Doucet, based on what you told me earlier that 18 

the work you were doing for Mr. Schreiber in and 19 

around starting in ’88 going through to ’93 was 20 

Bear Head? 21 

 MR. DOUCET:  Oh, yes. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That was the 23 

work you were doing? 24 

 MR. DOUCET:  Yes. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  So if you are 1 

meeting on -- if the meeting were business, it 2 

would be Bear Head? 3 

 MR. DOUCET:  Correct.  I suppose 4 

at that point when we say Bear Head, we say it in 5 

the context of --- 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you. 7 

 MR. DOUCET:  --- its historical 8 

significance.  It was a meeting of the project for 9 

the production of -- the manufacturing of military 10 

vehicles. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 12 

 Then carrying along, I'm taking 13 

you to Tab 29 again, August 26th. 14 

 MR. HOUSTON:  August 25th -- I have 15 

26th, yes. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  August 26th at 17 

3:30 in the afternoon, as circled in your diary, 18 

room -- is that 436 North? 19 

 MR. DOUCET:  I think so, yeah, 20 

436. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Four-thirty-six 22 

(436) N, would that represent North? 23 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Centre Block. 25 
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 MR. DOUCET:  Centre Block, yeah. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And “Charest 2 

meeting” you have. 3 

 MR. DOUCET:  Correct. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that where 5 

Mr. Charest would have an office or is that 6 

reserved for the Prime Minister? 7 

 MR. DOUCET:  Not reserved for the 8 

Prime Minister because the Prime Minister is on 9 

the 3rd floor. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 11 

 MR. DOUCET:  So this would be a 12 

floor above.  I don’t recall if that was Mr. 13 

Charest’s Cabinet office or not.  I just don't -- 14 

I don’t recall. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But it would 16 

indicate a meeting obviously? 17 

 MR. DOUCET:  It would indicate a 18 

meeting, yes, correct. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And putting the 20 

parties together, that would likely be Bear Head 21 

Project? 22 

 MR. DOUCET:  That I can’t answer 23 

because if -- as you had asked me before, did I 24 

have any other files where the Minister of 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

129

 

Environment might have been involved, my guess is 1 

I would have. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me then be 3 

more specific. 4 

 In Tab 28, Mr. Schreiber’s diary, 5 

August the 26th at the very same time, 15h30, 6 

there's a meeting with Charest. 7 

 MR. DOUCET:  All right.  That 8 

pretty well -- that pretty well defines it. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would 10 

pretty well put it at Bear Head’s? 11 

 MR. DOUCET:  Correct. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There is -- and 13 

perhaps those two documents, the 26th of August of 14 

Tab 29 and the 26th of August of Tab 28, Mr. 15 

Doucet’s diaries and Mr. Schreiber’s diaries, 16 

could be marked as the next exhibit A and B of the 17 

next number. 18 

 THE COURT REPORTER:  14A and B. 19 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 14A: 20 

Page from Mr. Doucet’s agenda 21 

dated August 26, 1993 22 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 14B: 23 

Page from Mr. Schreiber’s 24 

agenda dated August 26, 1993 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  There is on 1 

14B, which would be Mr. Schreiber’s diary -- you 2 

have it open there -- a notation at the top “Brian 3 

and Fred”. 4 

 MR. HOUSTON:  That's what it says. 5 

 MR. DOUCET:  Yes. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you know 7 

anything about that “Brian and Fred”? 8 

 MR. DOUCET:  I see it written in 9 

the diary but I have no idea what --- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What it refers 11 

to? 12 

 MR. DOUCET:  --- what it refers 13 

to, no. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  15 

That's already been marked as an exhibit.  So I 16 

just wanted to point that out to you. 17 

 MR. DOUCET:  Sure.  I could check 18 

my own diary if I could, but --- 19 

 MR. HOUSTON:  Well, that's what we 20 

just looked at there. 21 

 MR. DOUCET:  But did we look at 22 

that timeframe? 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There is 24 

nothing in your diary at that timeframe. 25 
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 MR. DOUCET:  Oh, okay.  Well, to 1 

be sure, if I were meeting with the Prime 2 

Minister, typically it would be in my diary. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 4 

 Other than the meeting with 5 

Charest being a Bear Head meeting, do you have any 6 

idea today what that was in relation to? 7 

 MR. DOUCET:  The meeting with 8 

Charest? 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 10 

 MR. DOUCET:  Well, I presume it 11 

would have been a document included, yeah, that it 12 

was regarding the project. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Consistent with 14 

the document we looked at earlier, which has been 15 

marked as an exhibit, where you met with Ministers 16 

Charest and Corbeil on the 26th of August ’93? 17 

 MR. DOUCET:  Sorry. 18 

 MR. HOUSTON:  Yes, and can I just 19 

say for the record as well that Tab 33 appears to 20 

be another memo referable to the same meeting as 21 

well. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  What's 23 

the exhibit number of the Corbeil? 24 

 MR. BATTISTA:  Tab 31, current 25 
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status.  Is that the one you're looking at? 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 2 

 MR. BATTISTA:  Yeah.  Tab 31 --- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What exhibit -- 4 

it's Exhibit 9? 5 

 MR. BATTISTA:  It's Exhibit 9, 6 

yeah. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 8 

 MR. BATTISTA:  You've looked at 9 

it?  Yes, that's it.  Okay. 10 

 MR. HOUSTON:  No, that's -- there 11 

are two -- there are two documents there. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But they talk 13 

of --- 14 

 MR. HOUSTON:  They talk about a 15 

meeting on the 26th of August. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  They talk of a 17 

meeting on the 26th which is consistent with your 18 

diary. 19 

 MR. DOUCET:  Absolutely. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And consistent 21 

with the memos --- 22 

 MR. DOUCET:  Yeah, sure. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- interoffice 24 

memos that no question the subject was Bear Head. 25 
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 MR. DOUCET:  It sure appears to be 1 

that. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  I 3 

want to go to another subject now. 4 

 The meetings that you've obviously 5 

testified to before regarding Mr. Schreiber and 6 

Mr. Mulroney, I'm talking now of the various 7 

meetings in ’93 and ’94 which included meetings at 8 

hotels. 9 

 MR. DOUCET:  Correct, okay. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’ll be 11 

much more specific than that, but I just want to 12 

give you a general --- 13 

 MR. DOUCET:  Sure. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- overview of 15 

the areas that I’m going to now direct your mind 16 

there. 17 

 MR. DOUCET:  Very good. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  We are aware 19 

today that there was a meeting at Harrington Lake 20 

between Mr. Schreiber and Mr. Mulroney on June 21 

23rd, ’93.  You’ve been asked questions about that 22 

by the Ethics Committee? 23 

 MR. DOUCET:  M’hm. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Your answer is 25 
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yes? 1 

 MR. DOUCET:  I have, yes. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did you 3 

arrange that meeting? 4 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 5 

arranging that meeting at all.  Moreover, when I 6 

first heard about that meeting, it made an 7 

impression on me. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 9 

 MR. DOUCET:  So I do believe if I 10 

had had anything to do in setting it up, I would 11 

have reacted differently to learning that the 12 

meeting took place.  So I have no memory at all of 13 

setting up that meeting. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In other words, 15 

when you learned of the meeting, you were 16 

surprised? 17 

 MR. DOUCET:  That’s correct, yeah. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 19 

 And your evidence is that if you’d 20 

set it up, you wouldn’t have been surprised? 21 

 MR. DOUCET:  Exactly. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did either 23 

Karlheinz Schreiber -- let’s talk about him first 24 

-- did he ever discuss that meeting with you? 25 
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 MR. DOUCET:  No. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did Mr. 2 

Mulroney brief you about the meeting that he had 3 

with Mr. Schreiber? 4 

 MR. DOUCET:  No, I have no memory 5 

of that. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So in terms of 7 

the Harrington Lake meeting, if we call it that, 8 

the only information you have is what you’ve read 9 

or heard about through various sources; media and 10 

the like? 11 

 MR. DOUCET:  Correct. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You had, and 13 

you still have today, a close relationship with 14 

former Prime Minister Brian Mulroney? 15 

 MR. DOUCET:  Absolutely. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It would appear 17 

that if in fact that meeting took place, as has 18 

been reported, that however Mr. Schreiber got to 19 

meet with the Prime Minister, it wasn’t through 20 

you.  You would agree with that? 21 

 MR. DOUCET:  I have no memory at 22 

all of being involved in arranging or otherwise 23 

facilitating that meeting. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it appears 25 
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that you and Mr. Schreiber had met with the Prime 1 

Minister just some three weeks earlier, June 3rd of 2 

’93? 3 

 MR. DOUCET:  That’s correct. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can you help us 5 

at all in what was discussed in that June 3rd 6 

meeting?  I know I’ve asked you before.  On 7 

reflection, is your evidence the same, that you 8 

don’t recall? 9 

 MR. DOUCET:  I don’t recall.  I do 10 

not recollect. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You don’t 12 

recall whether it was business or pleasure? 13 

 MR. DOUCET:  I would be 14 

constructing if I said anything.  I just don’t 15 

recall the meeting. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Given the time 17 

of day being 3:30 and the significance of that, as 18 

you told us before, would that likely mean that 19 

the meeting was about business? 20 

 MR. DOUCET:  It would lead me to 21 

think that way, but since I don’t recall the 22 

meeting -- I mean, he would have meetings of a 23 

social nature also during that same timeframe. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  25 
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Then I won’t pursue that. 1 

 But it was obvious at least that 2 

you had nothing to do with the June 23rd meeting.  3 

That you can say for sure? 4 

 MR. DOUCET:  Well, I have no 5 

memory of it at all. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  We’ll 7 

leave it at that. 8 

 MR. DOUCET:  I’ve characterized it 9 

in terms of how I felt when I heard about it, 10 

which further made me conclude that indeed my 11 

memory was not faulty. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 13 

 There are three other meetings 14 

that you’re aware of, some of which you played a 15 

part in --- 16 

 MR. DOUCET:  Yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- others that 18 

you’ve read or heard about? 19 

 MR. DOUCET:  Correct. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The first 21 

meeting that we’re aware of, of this nature, is 22 

August 27th, ’93? 23 

 MR. DOUCET:  Correct. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s a 25 
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meeting at the Mirabel Hotel? 1 

 MR. DOUCET:  Correct. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What can you 3 

tell me about that meeting in terms of -- were you 4 

there? 5 

 MR. DOUCET:  No, I was not there. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did you 7 

arrange it? 8 

 MR. DOUCET:  I facilitated it for 9 

sure. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 11 

 MR. DOUCET:  And the reason that 12 

is vivid in my mind is that the Prime Minister, at 13 

the time -- do you wish me to go on? 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Please, yes. 15 

 MR. DOUCET:  The Prime Minister, 16 

at the time, had taken temporary residency in a 17 

small community not too far away from Mirabel 18 

while awaiting moving to his more permanent home 19 

in downtown Montreal.  And --- 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that because 21 

there was something being done with his home in 22 

Montreal? 23 

 MR. DOUCET:  I believe so.  There 24 

was some construction going on at their place, 47 25 
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Crescent. 1 

 So I was aware that the Prime 2 

Minister and his family were living temporarily   3 

--- 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  5 

 MR. DOUCET:  --- in a -- I’m 6 

blocking on the name of the community.  Can you 7 

help me, Rob? 8 

 MR. HOUSTON:  It’s your memory 9 

we’re looking to, not mine, Fred. 10 

 MR. DOUCET:  All right. 11 

 Well, I can’t remember the name of 12 

the community, but it’s not that far from Mirabel. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s the 14 

significance of it though, that it’s close to 15 

Mirabel? 16 

 MR. DOUCET:  Correct. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 18 

 MR. DOUCET:  Number one.   19 

 Number two, I recall Mr. Schreiber 20 

talking with me -- I don’t recall whether it was 21 

telephone or face-to-face -- asking me if I could 22 

arrange for a meeting to take place around that 23 

timeframe. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Why would he 25 
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need to ask you for that? 1 

 MR. DOUCET:  I don’t know.  I 2 

mean, probably because he may not have had his 3 

coordinates in Montreal. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 5 

 MR. DOUCET:  Or he may have had 6 

them and tried and there was no answer, since they 7 

were not at that Montreal -- and I don’t know if 8 

he tried the office in Montreal.  I really don’t 9 

recall that.  Whatever the reasons, he asked me if 10 

I would facilitate that meeting. 11 

 And I spoke with Mr. Mulroney 12 

about such a request, and that’s when I found out 13 

that he was then outside of Mirabel, not that far 14 

from Mirabel. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 16 

 MR. DOUCET:  And so Schreiber had 17 

also told me that he was returning back to Europe 18 

-- I don’t know the destination for certain, but 19 

certainly Europe -- and that he would be flying 20 

out of Mirabel. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 22 

 MR. DOUCET:  So I put two and two 23 

together and I said to Schreiber, “Would that 24 

suit?  If it does, I’ll ask Mr. Mulroney if 25 
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meeting at the airport would serve both parties 1 

well.”  And that’s what happened, and the meeting 2 

was arranged. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And --- 4 

 MR. DOUCET:  Now, I did not 5 

arrange, or at least I have no memory of 6 

arranging, for a room at the hotel.  That was a 7 

hotel in the airport. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And let me ask 9 

you this.  Prior to the meeting, what -- did Mr. 10 

Schreiber tell you anything as to why he wanted a 11 

meeting with Mr. Mulroney? 12 

 MR. DOUCET:  Yes.  Yes, he did. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what did he 14 

say? 15 

 MR. DOUCET:  He did, because of 16 

course I would not have blindly asked Mr. Mulroney 17 

for a meeting without knowing what the context of 18 

the meeting was to be. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It makes sense. 20 

 MR. DOUCET:  So he told me that he 21 

wanted to propose to Mr. Mulroney a retainership 22 

going forward having to do with the promotion of 23 

military vehicles, a subject about which I was 24 

very familiar. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 1 

 MR. DOUCET:  But the point that he 2 

made was that he wanted to have a discussion with 3 

him to see if this would be of interest to Mr. 4 

Mulroney.   5 

 And knowing that Mr. Mulroney was 6 

now in the private sector, I thought that it was a 7 

reasonable request to make to Mr. Mulroney with a 8 

view to a meeting, and on that basis I arranged 9 

the meeting. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did you 11 

simply convey -- what you’ve just said to us now, 12 

did you simply convey that to Mr. Mulroney? 13 

 MR. DOUCET:  I did. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 15 

 MR. DOUCET:  I did. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And --- 17 

 MR. DOUCET:  And he confirmed that 18 

it was okay, that he would meet with him. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did he 20 

discuss with you -- Mr. Schreiber, that this 21 

centred around Bear Head?  When I say Bear Head I 22 

mean the Thyssen product. 23 

 MR. DOUCET:  Yes, the Thyssen 24 

products probably. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 1 

 MR. DOUCET:  Yes. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Meaning 3 

military-type vehicles? 4 

 MR. DOUCET:  Correct.  Correct. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that was 6 

the extent of the conversation? 7 

 MR. DOUCET:  That was the extent 8 

of the conversation as I recall it in terms of 9 

advising Mr. Mulroney on the context of the 10 

request and what led to arranging the meeting, 11 

yeah.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did Mr. -- 13 

and I'm simply referring to evidence you gave 14 

before the Ethics Committee and I want to be fair 15 

to you. 16 

 Did Mr. Schreiber tell you the 17 

scope of the retainer?  Where was this retainer 18 

going to be earned?  19 

 MR. DOUCET:  Well, the only point 20 

of reference was that it would be for 21 

international representations.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And he said to 23 

you?  24 

 MR. DOUCET:  He said that to me.   25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  That's simply 1 

what I wanted to refer to you because you've said 2 

that before.  3 

 MR. DOUCET:  Yeah, absolutely he 4 

said that.   5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did Mr. 6 

Schreiber -- and we know today that the meeting 7 

took place.  You know that.  8 

 MR. DOUCET:  Yes.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did Mr. 10 

Schreiber speak to you about that meeting at some 11 

point after it had taken place?  12 

 MR. DOUCET:  Not specifically, no, 13 

about the meeting.  Mr. Mulroney did.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay, and tell 15 

me -- so Schreiber did not?  16 

 MR. DOUCET:  Schreiber did not.  17 

As best I recall, shortly or the day after the 18 

meeting he flew off to Europe.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes; Schreiber 20 

did?  21 

 MR. DOUCET:  Schreiber did; 22 

correct.  And I'm not sure if I heard that night 23 

or the next day, but very soon after the meeting I 24 

got a call from Mr. Mulroney telling me that he 25 
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had met with Mr. Schreiber, that it had been a 1 

useful meeting.  I didn't probe, I was not given 2 

to doing that, and that they were probably going 3 

to work to some kind of project or a retainership 4 

involving representations internationally in the 5 

promotion of Thyssen vehicles, military vehicles.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  You 7 

didn't necessarily expect a call from the former 8 

Prime Minister, but he called?  9 

 MR. DOUCET:  It would have been 10 

unbecoming for him not to, since I had set the 11 

meeting.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure.  13 

 MR. DOUCET:  But my feelings would 14 

not have been hurt if he hadn't.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 16 

 Did Mr. Mulroney tell you the 17 

nature of the quantum of the retainer?  18 

 MR. DOUCET:  No.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he tell you 20 

whether or not any retainer, actual retainer, had 21 

been paid?  22 

 MR. DOUCET:  No.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he tell you 24 

whether he had received cash or a cheque?  25 
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 MR. DOUCET:  No.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he ever 2 

tell you whether he had been paid in cash or 3 

cheque?  4 

 MR. DOUCET:  The only time that -- 5 

let me rephrase that.  The first time that I heard 6 

about the money part was what was in the public 7 

domain by way of the press.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  9 

 MR. DOUCET:  Right?  I believe the 10 

next time I heard about it, not as to the amount 11 

but as to the payment, was at the New York Pierre 12 

Hotel event when an envelope was handed and 13 

reference was made, "This is payment for services 14 

and expenses rendered”, or words to that effect.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  We're getting 16 

ahead of ourselves, but in terms of the New York 17 

payment you had testified before the Ethics 18 

Committee, and I'm assuming it's the same today,  19 

you didn't know what was in the envelope?  20 

 MR. DOUCET:  Not at all.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You didn't know 22 

whether it was a cheque or cash.  23 

 MR. DOUCET:  No, I did not know, 24 

or the quantum.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.   1 

 MR. DOUCET:  I was going to 2 

conclude --- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, please.   4 

 MR. DOUCET:  --- but if you want 5 

me to ---  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  No, no.  Go 7 

ahead.  8 

 MR. DOUCET:  The last time that I 9 

heard about the amount was the time that I was 10 

directly involved in writing what he, Schreiber, 11 

told me was the amount.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That was the 13 

mandate document ---  14 

 MR. DOUCET:  Correct, February --- 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  February 4th of 16 

2000.  17 

 MR. DOUCET:  --- 4th, 2000.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And we're going 19 

to get to that.  20 

 MR. DOUCET:  Sure.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I promise.   22 

 MR. DOUCET:  I just wanted to ---  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  24 

 MR. DOUCET:  --- give you the ---  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  But you've 1 

never heard it from Mr. Mulroney directly that he 2 

received cash?  3 

 MR. DOUCET:  I -- no, I have not.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  5 

 MR. DOUCET:  I'm sorry, I 6 

shouldn't say that.  I've heard subsequent ---  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  8 

 MR. DOUCET:  --- to the -- you 9 

know, what has been in the public domain.  10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  11 

 MR. DOUCET:  You know, but I mean, 12 

at the time as events were unfolding, the answer 13 

is no.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you heard 15 

it through the media?  16 

 MR. DOUCET:  Through the media, 17 

correct, in the first instance.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I want to ask 19 

you then -- we're aware, and I think you probably 20 

are today too through the media, that there was a 21 

second meeting at the Queen Elizabeth Hotel in 22 

Montreal?  23 

 MR. DOUCET:  Correct.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Which we 25 
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believe is the 18th of December of '93.  1 

 MR. DOUCET:  Can I just refer to 2 

my tab?  I think you're right.  I think that's ---  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  Go 4 

ahead.  5 

 MR. HOUSTON:  You want to look at 6 

something in the book?  7 

 MR. DOUCET:  Yeah, just the date 8 

of that before I ---   9 

 MR. HOUSTON:  Track down your '93 10 

diary.  I think it's right there.  11 

 MR. DOUCET:  Yeah, '93.   12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What tab are 13 

you referring to?  14 

 MR. HOUSTON:  It's ---  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Tab 28?  16 

 MR. HOUSTON:  --- Tab 29, Mr. 17 

Doucet's diary for 1993.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  19 

 MR. HOUSTON:  And he's looking at 20 

the entry for 17 December.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  I was 22 

going to get there.  23 

 MR. DOUCET:  Oh.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That's okay, 25 
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we'll go there now.  1 

 MR. DOUCET:  I thought that's the 2 

one you were asking me about.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  No, no, I'm 4 

going to -- we're going to do it right now.  5 

 MR. DOUCET:  Okay.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  December the 7 

17th, there's a note there I know says "5:00 8 

o'clock" -- well, it says first of all -- it has 9 

on this page "4:00 o'clock" and an arrow, "Brian".  10 

 MR. DOUCET:  Correct.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I'm 12 

assuming that's Brian Mulroney.  13 

 MR. DOUCET:  So am I.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You have no 15 

issue with that assumption of mine?  16 

 MR. DOUCET:  No, I don't.  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then it 18 

says, "5:00 o'clock, K. Schreiber" and then in 19 

brackets "Queen E".  20 

 MR. DOUCET:  Correct.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can you tell me 22 

what that's in reference to then?  23 

 MR. DOUCET:  Well, as I've come to 24 

learn, there was a meeting between Mr. Mulroney 25 
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and Mr. Schreiber on that date.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  2 

 MR. DOUCET:  The facilitation of 3 

which I have no memory of being involved in.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  5 

 MR. DOUCET:  I don't deny that I 6 

could have been but I have no memory of it at all.  7 

I was in Montreal that day for the purpose of 8 

attending a function, as my diary shows.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  10 

 MR. DOUCET:  A dark suit and tie 11 

function at the residence of Mr. Mulroney.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  13 

 MR. DOUCET:  I don't recall if it 14 

was -- I don't recall what the -- maybe a 15 

Christmas event, pre-Christmas party or -- but so 16 

I am presuming that I went for that purpose.  I 17 

certainly did not attend that meeting ---  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  19 

 MR. DOUCET:  --- with Mr. 20 

Schreiber and Mr. Mulroney, and I have no memory 21 

of meeting Mr. Mulroney at 4:00 but I don't deny 22 

that it's there on my daybook, and I -- it's very 23 

likely, very possible that I would have met with 24 

him at his office on that day as well.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  1 

 MR. DOUCET:  Commonly when I went 2 

to Montreal, if there was time in his schedule I 3 

would certainly let him know most time when I had 4 

time.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure.  6 

 MR. DOUCET:  And if we had a 7 

chance to meet, we would meet, you know.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what about, 9 

"5:00 o'clock, K. Schreiber, Queen E”.  10 

 MR. DOUCET:  Well, that's the 11 

meeting I say I have no -- I had no participation 12 

in the meeting, nor do I recall facilitating it.  13 

It's in the book and that's my handwriting, and 14 

the fact that "Queen E" is there would indicate to 15 

me that I knew that the meeting was taking place.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  So 17 

whether you arranged it or not, you knew that it 18 

was occurring?  19 

 MR. DOUCET:  I knew that it was 20 

occurring if I rely on this daybook.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If you met Mr. 22 

Mulroney at 4:00 o'clock and the meeting were at 23 

5:00 o'clock, do you recall having any discussions 24 

with him about the meeting?  25 
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 MR. DOUCET:  I don't recall that 1 

at all.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 3 

having any discussions with him after that day or 4 

that day later about the Queen Elizabeth meeting?  5 

 MR. DOUCET:  I do not recall that, 6 

no.  I presume that at the social function there 7 

would have been a number of people attending.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  9 

 MR. DOUCET:  I would not have been 10 

the only person present there.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you ever 12 

have a conversation with Mr. Schreiber about the 13 

meeting of the 17th of December?  14 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 15 

that at all.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Or of any 17 

conversation with Mr. Mulroney about a meeting?  18 

 MR. DOUCET:  No.  I have no memory 19 

of any feedback from that meeting at all with 20 

either gentleman.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  At any time? 22 

 MR. DOUCET:  At any time. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Mr. Mulroney 24 

never told you that he was paid cash at a meeting 25 
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with Mr. Schreiber? 1 

 MR. DOUCET:  No, never.  Never. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That evening, 3 

at six o’clock to eight o’clock, there’s a 4 

function at the Prime Minister’s residence? 5 

 MR. DOUCET:  Correct. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you 7 

attended? 8 

 MR. DOUCET:  Correct. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If the meeting 10 

were actually the 18th of December as opposed to 11 

the 17th, you can’t explain why these notations, 12 

“four o’clock Brian”, “five o’clock K. Schreiber”, 13 

“QE”? 14 

 MR. DOUCET:  If the meeting had 15 

been on the 18th versus --- 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The 18th, the 17 

next day, yes. 18 

 MR. DOUCET:  I don’t have that --- 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It’s not in -- 20 

to my knowledge, there’s nothing on the 18th in 21 

your diary, but I’m asking you if there were 22 

evidence that a meeting took place on the 18th, can 23 

you explain why you would have met with Brian 24 

Mulroney at four o’clock and K. Schreiber at five 25 
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o’clock on the 17th? 1 

 MR. DOUCET:  If there was a 2 

meeting the following day? 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 4 

 MR. DOUCET:  I have no idea of a 5 

meeting the following day.  So I --- 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you have no 7 

idea, other than your diary notations, as to 8 

talking to either Mr. Schreiber at five o’clock 9 

and Mr. Mulroney at four on the 17th of December? 10 

 MR. DOUCET:  I do not know. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  The next 12 

exhibit, please, would be the December 17th entry. 13 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 15. 14 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 15A: 15 

Page from Mr. Doucet’s agenda 16 

dated December 17th  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  We have in Mr. 18 

Schreiber’s diary referring to Tab 28 for the 17th 19 

of December -- we have an indication at -- beside 20 

the number 15 on the 17th, three o’clock, we have 21 

Queen Elizabeth No. 2710. 22 

 MR. DOUCET:  M’hm. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you see 24 

that? 25 
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 MR. DOUCET:  I see that, yeah. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Just below that 2 

he’s got André Ouellet, Minister of External 3 

Affairs at the notation 16.  Do you see that? 4 

 MR. DOUCET:  Yeah, I do.  Is that 5 

16?  I can’t see. 6 

 MR. HOUSTON:  Just looking across 7 

from the entry for the 16th of December --- 8 

 MR. DOUCET:  I see that. 9 

 MR. HOUSTON:  --- same time slot. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you recall 11 

whether André Ouellet was a relative of Mr. 12 

Ouellet from GCI? 13 

 MR. DOUCET:  I don’t think there 14 

was any -- I don’t think they were related. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I’d like to 16 

file the 17th of December Schreiber diary as 15B. 17 

 THE COURT REPORTER:  The first one 18 

is 15A; the second one is 15B. 19 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 15B: 20 

Page from Mr. Schreiber’s 21 

agenda dated December 16 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And just 23 

turning the page on Tab 28 to December the 18th, 24 

you have in Mr. Schreiber’s diary, at 11 o’clock, 25 
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“Brian home”. 1 

 MR. DOUCET:  Yes. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then in the 3 

margin of the 18th of December there’s an address? 4 

 MR. DOUCET:  Yes. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that’s the 6 

address for Mr. Mulroney? 7 

 MR. DOUCET:  That’s the address 8 

for his home, correct. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And his 10 

phone number? 11 

 MR. DOUCET:  That is indeed. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would you know 13 

whether or not Mr. Schreiber were in contact with 14 

Mr. Mulroney on the 18th? 15 

 MR. DOUCET:  I have no idea. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did Mr. 17 

Mulroney ever tell you that? 18 

 MR. DOUCET:  No. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Mr. Schreiber? 20 

 MR. DOUCET:  No. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The next 22 

exhibit, please. 23 

 MR. BATTISTA:  This would be 24 

Exhibit 16. 25 
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 THE COURT REPORTER:  Exhibit 16. 1 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 16: 2 

Page from Mr. Schreiber’s 3 

agenda dated December 18 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  At any time 5 

prior to your involvement with the meeting at the 6 

Pierre Hotel, and I think it’s the 8th of December 7 

’94, did you have, that you can recall today, any 8 

discussions with Mr. Mulroney or Mr. Schreiber 9 

involving the Queen Elizabeth Hotel meeting? 10 

 MR. DOUCET:  No. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Tell me then, 12 

if you will, sir, about the meeting that took 13 

place at the Pierre Hotel in New York in December 14 

of 1994.  Did you arrange that meeting? 15 

 MR. DOUCET:  I arranged that 16 

meeting. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And could you 18 

be a little more fulsome as to the circumstances 19 

that caused you to arrange that meeting? 20 

 MR. DOUCET:  Correct. 21 

 I received a call -- I believe a 22 

call versus face to face -- from Mr. Schreiber --- 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 24 

 MR. DOUCET:  --- telling me that 25 
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he was going to be organizing a surprise luncheon 1 

for Elmer McKay and his new wife.  They had been 2 

married shortly before that time and that he was 3 

going to put on a surprise lunch for them in New 4 

York. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  Mr. 6 

Schreiber was? 7 

 MR. DOUCET:  Correct, yes. 8 

 And as it turned out, Mr. 9 

Schreiber was in New York for other purposes a day 10 

or so before, apparently, and it was convenient 11 

and they were invited and they went to New York. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  When you say 13 

“they”, Mr. Schreiber and --- 14 

 MR. DOUCET:  No, when I say “they” 15 

I’m talking about Elmer and his wife. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  I’m 17 

sorry. 18 

 MR. DOUCET:  And he spoke with me 19 

about first having Mr. Mulroney --- 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  “He” being Mr. 21 

Schreiber? 22 

 MR. DOUCET:  “He” being Mr. 23 

Schreiber, be the surprise attendee --- 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 25 
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 MR. DOUCET:  --- at that luncheon, 1 

how much that would mean to Elmer McKay and his 2 

wife --- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 4 

 MR. DOUCET:  --- if Mr. Mulroney 5 

were to drop in and, by implication, how pleased 6 

Mr. Schreiber would be as well if he were able to 7 

land that. 8 

 And he said that he also would 9 

want to make use of that possibility to have a 10 

private meeting with Mr. Mulroney for the purposes 11 

of engaging in the ongoing assignment that Mr. 12 

Mulroney had with him.  Could I arrange or 13 

facilitate that, and I said, “Well, sure, I’ll 14 

endeavour to see if that’s possible.” 15 

 So I spoke with Mr. Mulroney, told 16 

him the request that had been made. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And the request 18 

made was just as you’ve stated? 19 

 MR. DOUCET:  Correct. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 21 

 MR. DOUCET:  To attend this event 22 

with Elmer and, secondly, to use the occasion to 23 

have a briefing or a consultation session with Mr. 24 

Mulroney at the same time, or around the same 25 
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time. 1 

 So I put it to Mr. Mulroney, and 2 

he agreed.  He was pleased to be able to attend 3 

and be the surprise guest at Elmer and his wife’s 4 

luncheon and agreed as well to the meeting with 5 

Mr. Schreiber prior to the luncheon. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Who else was 7 

invited to this reception or luncheon? 8 

 MR. DOUCET:  I don’t recall.  I 9 

know that there were other people there.  I don’t 10 

recall who they were, not because I wouldn’t have 11 

known them; I just have no memory of them. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 13 

 MR. DOUCET:  But there were other 14 

individuals at the meeting -- at the luncheon. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And obviously 16 

Mr. Mulroney agreed? 17 

 MR. DOUCET:  Yes, he agreed. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And when you 19 

got to the hotel, the Pierre Hotel, was Mr. 20 

Schreiber there already? 21 

 MR. DOUCET:  Mr. Mulroney and I 22 

travelled together from Montreal, and from the 23 

airport to the Pierre.  When we got to the Pierre, 24 

I think I rang Mr. Schreiber.  The meeting timing 25 
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had been arranged. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What time was 2 

that? 3 

 MR. DOUCET:  I think it was 4 

arranged for 11 o’clock. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 6 

 MR. DOUCET:  Now, we may have 7 

gotten there a little bit before, and I rang his 8 

room, I presume.  I’m not certain about that.  And 9 

in any event, we went up to his room. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you’re 11 

thinking it was 11:00? 12 

 MR. DOUCET:  My thinking was 13 

11:00, yeah. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That’s the time 15 

that you had prearranged for this meeting? 16 

 MR. DOUCET:  That’s the time that 17 

we had prearranged. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And --- 19 

 MR. DOUCET:  At some point -- just 20 

on the time, at some point in the arranging of it, 21 

the time changed.  More time was added. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  For that 23 

meeting? 24 

 MR. DOUCET:  For that meeting, 25 
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correct. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What time was 2 

the luncheon called for? 3 

 MR. DOUCET:  I think 12:30. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 5 

 MR. DOUCET:  I have reference to 6 

it in my Day Book, but I think that’s about 12:30. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let’s go to 8 

your Day Book. 9 

 MR. DOUCET:  Okay. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You’re talking 11 

about Tab 29? 12 

 MR. HOUSTON:  Tab 29 is his diary 13 

for 1993, so to speak. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. HOUSTON:  So I’ll just go to 16 

that. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That would be 18 

Tab 38.  You've got -- on December the 8th you've 19 

got, "Brian and KH, lunch re Elmer”, et cetera, 20 

and you've got a circled -- there's a circle 21 

around 12 and an arrow pointing to 30.  22 

 MR. DOUCET:  Pointing to 30?  23 

Right, yeah.   24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And there's 25 
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also a box around the time 11:00.  1 

 MR. DOUCET:  Yes.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And an arrow 3 

pointing there ---  4 

 MR. DOUCET:  Yes.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- from the 6 

line where you have "Brian and KH"  7 

 MR. DOUCET:  Correct.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Brian is Brian 9 

Mulroney?  10 

 MR. DOUCET:  Correct.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  KH is Karlheinz 12 

Schreiber?   13 

 MR. DOUCET:  Correct.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what does 15 

this tell you?  16 

 MR. DOUCET:  One more thing that's 17 

on there is the "move it up".  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  19 

 MR. DOUCET:  And that's what I was 20 

referring to when I said I thought there was a 21 

change in the actual timing of the meeting.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you 23 

actually have -- while we're on the document 24 

itself, you have, "7:40, Delta to New York."  25 
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 MR. DOUCET:  Correct.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That would be 2 

the flight you'd taken with Mr. Mulroney from 3 

Montreal to New York? 4 

 MR. DOUCET:  Yes.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you have "1 6 

East 60th".  That would be the address, likely, of 7 

the Pierre?  8 

 MR. DOUCET:  The Pierre Hotel, 9 

right.   10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you've got 11 

the words "move it up".  So your recollection is 12 

the meeting was at 11 o'clock?  13 

 MR. DOUCET:  And it may have 14 

started somewhat before.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  16 

 MR. DOUCET:  Because we -- we're 17 

never sure in New York what time you get to 18 

downtown, as you know, when you fly in, depending 19 

on traffic.  20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  21 

 MR. DOUCET:  But I think there was 22 

agreement with Mr. Schreiber that if we got there 23 

earlier, we would move the start of that meeting 24 

up.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  1 

 MR. DOUCET:  But I'm 2 

reconstructing here. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 4 

 MR. DOUCET:  I recall that we got 5 

there a little bit ahead of time.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  7 

 MR. DOUCET:  And then the ---  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Was this just a 9 

day trip?  10 

 MR. DOUCET:  Yes, we returned that 11 

-- we returned that day.  I have leaving down on 12 

the same entry.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that would 14 

be sometime after 4 o'clock?  15 

 MR. DOUCET:  I presume, yeah.  I 16 

don't have any copies of anything more than what I 17 

have in the daybook.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And just 19 

to confirm that there's some coordination in Mr. 20 

Schreiber's diary, going to Tab 37 on December 8th 21 

it says 10:30.  While it doesn't say where, it 22 

says "Brian 10:30".  23 

 MR. DOUCET:  Okay.  Se we may have 24 

said that we might get there as early as 10:30.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   1 

 So the meeting was sometime 2 

between 10:30 and 11:00.  It started --- 3 

 MR. DOUCET:  Correct.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- and it was 5 

going to go till noon?  6 

 MR. DOUCET:  Twelve-thirty 7 

(12:30), I think, because the arrow points to 8 

12:30.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And then 10 

there was going to be this surprise lunch ---  11 

 MR. DOUCET:  Yes.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- for Mr. -- 13 

or at least a lunch involving -- was Mr. Schreiber 14 

there with his wife?  15 

 MR. DOUCET:  I do believe.   16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And --- 17 

 MR. DOUCET:  As a matter of fact, 18 

I think when we came down to the lunch she was 19 

already there sitting with them.  20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  21 

 MR. DOUCET:  With "them" being Mr. 22 

and Mrs. McKay.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   24 

 How much time then approximately 25 
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did you spend in the room?  And were you in the 1 

room with Messrs Schreiber and Mulroney?  2 

 MR. DOUCET:  Yes, the entire 3 

meeting.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And the 5 

meeting, again, would have taken somewhere around 6 

what time approximately?  7 

 MR. DOUCET:  From when it started 8 

to when it ---  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  10 

 MR. DOUCET:  Well, it would have 11 

started somewhere between 10:30 and 11:00, and it 12 

would have ended sometime before 12:30.  13 

 MR. DOUCET:  Okay.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But I don't 15 

remember if we went directly from the meeting to 16 

the luncheon.  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  yes.  18 

 MR. DOUCET:  Knowing Mr. Mulroney, 19 

I think he would have made a major pit stop to 20 

freshen up a bit.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  22 

 MR. DOUCET:  So I can't be certain 23 

that it ducktails like this, but somewhere between 24 

10:30 and sometime before 12:30 was the duration 25 
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of the meeting.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  2 

 MR. DOUCET:  Yeah.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then Mr. 4 

Mulroney would have tidied up and surprised Mr. 5 

McKay and Mrs. McKay at this lunch?  6 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah.  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And let me then 8 

ask you to tell us about the meeting that you 9 

attended.  First of all, prior to getting to New 10 

York, did you discuss with Mr. Mulroney this 11 

meeting with Mr. Schreiber?  12 

 MR. DOUCET:  Yes.  Well, when I 13 

facilitated the meeting, I told him what Mr. 14 

Schreiber wanted to do at the meeting.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what did 16 

you tell him?  17 

 MR. DOUCET:  Very generally.  As I 18 

recall he said, "I look to Mr. Mulroney to give me 19 

a report, an ongoing report, and I have some 20 

materials I want to share with him."   21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  22 

 MR. DOUCET:  It wasn't any broader 23 

than that.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  So you 25 
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had first had a conversation with Mr. Schreiber 1 

where he told you about wanting to surprise the 2 

McKays and he told you that he wanted a business 3 

meeting as well, and he had told -- and you'll 4 

have to answer this.  5 

 MR. DOUCET:  I'm sorry.  Yes.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And he told 7 

you, Mr. Schreiber did, that he wanted to in fact 8 

get an update on what Mr. Mulroney had been doing 9 

on the matter of the retainer.  Would that be 10 

accurate? 11 

 MR. DOUCET:  Yeah.  That's 12 

accurate, yeah, sure.  That's the essence of it, 13 

yeah.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   15 

 And then as you -- you had this 16 

conversation with Mr. Mulroney where he agreed to 17 

accompany you to New York? 18 

 MR. DOUCET:  Well, I don't want to 19 

enlarge myself here.  I was accompanying him to 20 

New York.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Very well.  22 

 MR. DOUCET:  It was -- he was the 23 

surprise ---  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I understand.  25 
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 MR. DOUCET:  --- not your humble 1 

servant.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   3 

 And as you flew there -- because 4 

it's probably about an hour flight, I would think, 5 

from Montreal to New York?  6 

 MR. DOUCET:  At least, yes, I 7 

would say.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you discuss 9 

the upcoming meeting that you were going to have 10 

with Mr. Schreiber?  11 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 12 

that at all.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did he 14 

say to you at some point anything about the 15 

retainer that he'd been paid to date?  16 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 17 

that at all.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And of course 19 

you've already indicated this; he never had 20 

indicated to you at that point or at any time up 21 

until that point about any cash retainers? 22 

 MR. DOUCET:  Never any cash.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  24 

 MR. DOUCET:  The first time I 25 
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visibly saw -- to the extent that I did -- a 1 

transaction, was at the meeting when an envelope 2 

was handed and reference was made to -- by Mr. 3 

Schreiber, "Payment for services and expenses 4 

rendered."  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But of course 6 

you didn't know what was in the envelope?  7 

 MR. DOUCET:  Absolutely not.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You didn't know 9 

whether it was a cheque or cash?  10 

 MR. DOUCET:  I did not know.  I 11 

did not know.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But Mr. 13 

Schreiber had always paid you by cheque?  14 

 MR. DOUCET:  Absolutely.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we could 16 

just file the two documents, December 8, in Mr. 17 

Schreiber's diary, as the next exhibit B, and Mr. 18 

Doucet's December 8 diary as the next exhibit A.   19 

 THE COURT REPORTER:  So 16A.   20 

 MR. BATTISTA:  Seventeen (17), I 21 

think.  Sixteen (16) was the December 18 Daytimer.  22 

Okay.  So this is -- so we said -- we're at what now?   23 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 17A.  24 

 MR. HOUSTON:  Seventeen (17).  25 
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 MR. BATTISTA:  Seventeen A (17A) and 1 

17B.   2 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 17A: 3 

Page from Mr. Doucet’s agenda 4 

dated December 8 5 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 17B: 6 

Page from Mr. Schreiber's 7 

agenda dated December 8 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Your trip to 9 

New York was just you and Mr. Mulroney? 10 

 MR. DOUCET:  Oh, yes.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It wasn't 12 

anyone ---  13 

 MR. DOUCET:  No.  14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It wasn't his 15 

wife or anyone else?  16 

 MR. DOUCET:  No, no.  17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  18 

 MR. DOUCET:  Just the two of us.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it was a 20 

commercial airline?  21 

 MR. DOUCET:  Commercial airline.  22 

I think that's the Delta flight that's referred to 23 

there.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.   25 
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 And you had testified before the 1 

Ethics Committee.  You had said you were one of a 2 

number of guests invited to attend a reception for 3 

Elmer McKay and his wife on the occasion of their 4 

wedding.  Karlheinz Schreiber and Brian Mulroney 5 

were in attendance.  That's an accurate statement 6 

that you gave to the Ethics Committee?   7 

 MR. DOUCET:  Yeah.  I would state 8 

it differently if I were saying it today, in the 9 

sense that the -- sorry, would you read that to me 10 

again?   11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure.  You said 12 

--- 13 

 MR. DOUCET:  You’re quoting from 14 

the --- 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, I am; that 16 

you were one of a number of guests invited to 17 

attend a reception for Elmer McKay and his wife on 18 

the occasion of their wedding. 19 

 MR. DOUCET:  Yeah. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Karlheinz 21 

Schreiber and Brian Mulroney were in attendance. 22 

 MR. DOUCET:  Yeah.  I would -- I 23 

would state it differently today in the way that I 24 

just have. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 1 

 MR. DOUCET:  As to the number of 2 

people, I know there were additional people there.  3 

I don’t know if it was two or three or four or 4 

five, but there were other people at the table. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 6 

 MR. DOUCET:  The main difference 7 

that I would -- that I would say to that is that 8 

the context of he, Mr. Mulroney, being invited to 9 

be a surprise guest which was not --- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  And 11 

you've stated that. 12 

 MR. DOUCET:  That's right. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You stated it 14 

today. 15 

 MR. DOUCET:  That's correct, yeah. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  What 17 

you've stated today is an accurate reflection of 18 

what occurred? 19 

 MR. DOUCET:  Absolutely accurate. 20 

MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   21 

 Now, I want you then to tell me 22 

about the meeting with Mr. Mulroney and Mr. 23 

Schreiber, and I'm assuming it happened in a hotel 24 

room? 25 
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 MR. DOUCET:  Correct, yeah. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you were 2 

present? 3 

 MR. DOUCET:  I was. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And tell me 5 

about that meeting, please. 6 

 MR. DOUCET:  Well, after the 7 

pleasantries, they got into a discussion on --- 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What as Mr. 9 

Mulroney’s -- how did he engage with Mr. Schreiber 10 

and vice versa?  Was it a very cordial engagement? 11 

 MR. DOUCET:  Very cordial. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  They --- 13 

 MR. DOUCET:  Extremely cordial. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  They are 15 

friends and business associates now? 16 

 MR. DOUCET:  Correct. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That's a 18 

correct statement? 19 

 MR. DOUCET:  I don’t know about 20 

friends, how you would define that, but certainly 21 

they were friendly to each other. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 23 

 MR. DOUCET:  And certainly it was 24 

a business meeting. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   1 

 And tell me about the meeting. 2 

 MR. DOUCET:  The --- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Was this a sit-4 

down meeting? 5 

 MR. DOUCET:  Sit-down meeting.  I 6 

recall the room rather specifically.  Mr. Mulroney 7 

and I were sitting on a couch and Mr. Schreiber 8 

was sitting on a chair, I believe, maybe a couch, 9 

directly in front.  And that's where the meeting  10 

-- there was a little table in between and he had 11 

-- Mr. Schreiber had volumes of paper which at 12 

various times throughout the meeting he would show 13 

Mr. Mulroney. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what were 15 

these papers? 16 

 MR. DOUCET:  They had to do with 17 

military vehicles --- 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 19 

 MR. DOUCET:  --- about which he 20 

expanded largely.   21 

 And the other thing that I 22 

remember about the meeting is Mr. Mulroney telling 23 

him about his travels to China, Russia and France, 24 

and reporting to Mr. Schreiber about the 25 
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conclusions that he had reached with respect to 1 

how supportive they might be at the UN in the 2 

context that those three countries were members of 3 

the permanent group of countries at the UN 4 

Security Council. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 6 

 MR. DOUCET:  And the influence 7 

that these countries have in relationship to 8 

peacekeeping efforts and/or the machinery that is 9 

required to give effect to these peacekeeping 10 

initiatives, in the context of the prospect of 11 

promoting the Thyssen vehicles, the family of 12 

vehicles as I recall, as the appropriate vehicles 13 

that could then be purchased by the participating 14 

countries in those peacekeeping theatres. 15 

 But the point that he was making, 16 

that I recall so vividly because I thought he was 17 

so eloquent in the way in which he presented it, 18 

was the influence that these three countries would 19 

have on anything that had to do with the UN 20 

imprimatur with respect to peacekeeping because 21 

they are part of the permanent -- the few -- I 22 

think the five countries that are the permanent 23 

five of the UN. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did he say 25 
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-- you indicated that he had gone to China.   1 

 MR. DOUCET:  Yes. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he say who 3 

he met in China? 4 

 MR. DOUCET:  As best I can recall, 5 

it was the leadership, the Chinese leadership.  As 6 

you know, China has a very diffused leadership, at 7 

least it did then, and one referred to it as the 8 

Chinese leadership and that's what rings right. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he indicate 10 

the nature of the trip?  Was it a trip 11 

specifically for Mr. Schreiber?  Did he indicate 12 

whether he -- let me ask you that first. 13 

 MR. DOUCET:  Sorry. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he indicate 15 

to Mr. Schreiber that it was a trip he made 16 

specifically on behalf of Schreiber and the 17 

Thyssen vehicles? 18 

 MR. DOUCET:  I had no memory that 19 

he specified as to whether or not this was the 20 

sole purpose of his trip. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 22 

 MR. DOUCET:  But that's what he 23 

reported on, that component at least of it. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he indicate 25 
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how much time he had spent in China? 1 

 MR. DOUCET:  I don’t recall that 2 

either. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let's go then 4 

to Russia. 5 

 MR. DOUCET:  Yes. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he indicate 7 

who he met with in Russia? 8 

 MR. DOUCET:  Yes.  In that case, 9 

he made frequent reference to meeting President 10 

Yeltsin. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did he 12 

indicate whether the trip to Russia was solely on 13 

behalf of Mr. Schreiber or Thyssen? 14 

 MR. DOUCET:  No, he did not. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did he 16 

indicate how long he had talked to Mr. Yeltsin 17 

for? 18 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 19 

that. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Then you 21 

indicated that he met Mitterrand -- or you didn't 22 

indicate Mitterrand, I don’t think, but he went to 23 

France. 24 

 MR. DOUCET:  But I will now, yes. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  I'm 1 

reading your mind because I'm familiar with your 2 

testimony on a prior occasion. 3 

 MR. DOUCET:  Sure. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he in fact 5 

say that he met Mr. Mitterrand? 6 

 MR. DOUCET:  Yes, he did say that, 7 

yes. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did he say 9 

anything about going to France for that purpose 10 

exclusively? 11 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 12 

that either way. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Was 14 

there discussed the ability of these countries to 15 

buy Thyssen vehicles? 16 

 MR. DOUCET:  I don’t recall that 17 

specifically.  As I said before, what I do recall 18 

is the influence these countries would have in 19 

possible procurements that would be UN sponsored, 20 

given their role at the Security Council. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And so 22 

this was a pretty long meeting? 23 

 MR. DOUCET:  Well, it was around 24 

an hour and a half, I would estimate. 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

182

 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.   1 

 And what was Schreiber’s reaction 2 

to the briefing that the former Primer Minister 3 

had given him? 4 

 MR. DOUCET:  My recollection is 5 

that Mr. Schreiber was very, very impressed by the 6 

exchange. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Certainly you 8 

were? 9 

 MR. DOUCET:  Certainly I was, 10 

having travelled with him before and knowing the 11 

ease that he has to present -- to present to 12 

leaders and the effectiveness with which he did it 13 

when we were in government. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure. 15 

 MR. DOUCET:  I could see a 16 

connection between the two. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   18 

 And tell me then about how the 19 

meeting ended and the handing over of the envelope 20 

that you have talked about. 21 

 MR. DOUCET:  Rather informally, we 22 

were, I think, standing at the time that this 23 

occurred and Mr. Schreiber grabbed in his bag, 24 

valise, an envelope and he said, “Here you are, 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

183

 

Brian.  Here’s some payment, some payment for you 1 

ongoing” -- I believe was said -- “for your 2 

retainer.” 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And what 4 

did Mr. Mulroney do with that? 5 

 MR. DOUCET:  He said, “Thank you” 6 

and he put it in his own briefcase. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So Mr. 8 

Schreiber would address him by his first name? 9 

 MR. DOUCET:  Certainly on that 10 

occasion and not infrequently would he do that. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 12 

 MR. DOUCET:  And I recall meetings 13 

even with other people present. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  He would call him 16 

Brian, which I found that a little strange that he 17 

would do that.  I wouldn’t. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, with other 19 

people present and Mulroney not present, or other 20 

people present and Mr. Mulroney there? 21 

 MR. DOUCET:  Both. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Both.  Okay. 23 

 Tell me then; the meeting ends; 24 

the envelope is passed to Mr. Mulroney.  What does 25 



    
   

INTERNATIONAL REPORTING INC. 

184

 

he do with the envelope? 1 

 MR. DOUCET:  He puts it in his -- 2 

in his briefcase. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 4 

 MR. DOUCET:  And then we all leave 5 

at the same time. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You all leave 7 

the room? 8 

 MR. DOUCET:  We all leave the room 9 

at the same time. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Had you had a 11 

room there, you and Mr. Mulroney? 12 

 MR. DOUCET:  No.  See, we just got 13 

there in the morning. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  And came back that 16 

same evening. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But you didn’t 18 

get a day room or anything? 19 

 MR. DOUCET:  No, we didn’t get a 20 

day room, no. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 22 

 MR. DOUCET:  No. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And so you all 24 

leave the room at the same time.  Now, where do 25 
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you go? 1 

 MR. DOUCET:  I believe we all went 2 

down at the same time, and when we got to the 3 

first floor -- I think the first floor -- Mr. 4 

Mulroney said, “I’m going to go to the washroom 5 

and I’ll join you there.”  And Mr. Schreiber 6 

indicated what the location was for the event and 7 

then he went off, and Mulroney and I arrived there 8 

together, and that’s where Elmer was very 9 

surprised. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you waited 11 

for Mulroney.  Mr. Mulroney had gone to the 12 

washroom to freshen up? 13 

 MR. DOUCET:  Correct. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  He came out. 15 

 MR. DOUCET:  I think I may even 16 

have gone with him.  I don’t recall. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  I 18 

don’t need to follow that through. 19 

 But at some point the two of you 20 

go down to the --- 21 

 MR. DOUCET:  Correct. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- luncheon 23 

and you see the surprise from Mr. McKay and his 24 

wife? 25 
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 MR. DOUCET:  That’s right. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Am I accurately 2 

describing that? 3 

 MR. DOUCET:  You’re accurate, yes. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  It 5 

wouldn’t be every day that a former prime minister 6 

would drop in on a luncheon? 7 

 MR. DOUCET:  I don’t think so. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you could 9 

see a genuine surprise? 10 

 MR. DOUCET:  Yes. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And how long 12 

did you spend with the McKays and others that 13 

afternoon; do you recall? 14 

 MR. DOUCET:  You know, I don’t 15 

recall that. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you have a 17 

chance to see some of New York or did you simply 18 

leave after spending the time with the McKays and 19 

go to the airport?  Do you recall? 20 

 MR. DOUCET:  I really do not 21 

recall.  I do not recall whether there was any -- 22 

I mean, this was 12:30.  The lunch, presumably an 23 

hour or more.  It would be 1:30, 2:00.  That’s a 24 

long time before flight time if it was early 25 
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evening.  So I really -- I do not recall what the 1 

afternoon held for us. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Were you 3 

together, your and Mr. Mulroney, that is? 4 

 MR. DOUCET:  Yes.  I don’t recall 5 

if we were together the whole time or part of the 6 

time, or whether he had another meeting to go to 7 

and I waited around somewhere.  I really don’t 8 

recall.  Or I may have even gone to the airport 9 

and rendezvous’d with him there.  I don’t recall. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  You 11 

never went with him anywhere that you recall? 12 

 MR. DOUCET:  I never went with him 13 

anywhere that I recall. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In New York, 15 

that is? 16 

 MR. DOUCET:  In New York.  That’s 17 

correct. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You never went 19 

to the bank or you never went to do any shopping 20 

or anything like that? 21 

 MR. DOUCET:  I have no memory of 22 

it. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Let me 24 

ask you this.  You fly back together, you and Mr. 25 
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Mulroney? 1 

 MR. DOUCET:  I do believe we did.  2 

I have no memory of that part of it. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The ticket 4 

seems to indicate that. 5 

 MR. DOUCET:  Okay. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  We’ve seen a 7 

copy of the ticket. 8 

 MR. DOUCET:  Yeah.  Very good.  So 9 

we flew back together. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And was there 11 

conversation on the plane regarding the meeting? 12 

 MR. DOUCET:  No conversation at 13 

all. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  How did he 15 

address you?  Fred, did he call you? 16 

 MR. DOUCET:  Yes. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did he ever 18 

say to you, “Fred, you know, I’m troubled by this 19 

guy,” meaning Schreiber, in some fashion? 20 

 MR. DOUCET:  No. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  No?  Okay. 22 

 MR. DOUCET:  Not at that stage. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you simply 24 

flew back to Canada --- 25 
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 MR. DOUCET:  Yeah. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- and that 2 

was the end of that visit? 3 

 MR. DOUCET:  Correct. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:   We are, I’m 5 

guessing, about 45 minutes away from finishing.  6 

Can we take a little five-minute or 10-minute 7 

break now? 8 

 MR. DOUCET:  Sure.  I need to get 9 

back to my office, if I can, by about a quarter to 10 

5:00 because I have some business stuff do to. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let’s break for 12 

five minutes and I’ll get you back to your office. 13 

 MR. DOUCET:  Very good. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I won’t take 15 

you back, but I’ll get you back. 16 

 MR. DOUCET:  Okay.  Thank you. 17 

--- Upon recessing at 3:54 p.m. / 18 

    L’audience est suspendue à 15h54 19 

--- Upon resuming at 4:00 p.m. / 20 

    L’audience est reprise à 16h00 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  We are ready to 22 

go back on the record if you are. 23 

 After that meeting on the 8th of 24 

December 1994, what do you recall next in terms of 25 
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your contact with Mr. Schreiber?  By that time, 1 

the 8th of December ’94, had you pretty well 2 

finished your involvement with Mr. Schreiber and 3 

the Thyssen Project? 4 

 MR. DOUCET:  I think so.  I think 5 

that the contacts after that were sparse indeed   6 

--- 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 8 

 MR. DOUCET:  --- because there had 9 

been no continuity to the project in East End 10 

Montreal. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That is it 12 

never went ahead? 13 

 MR. DOUCET:  That’s correct. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  My best efforts at 16 

nurturing a possible ongoing thing died on the 17 

vine, so to speak. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 19 

 MR. DOUCET:  And so to answer your 20 

question specifically, the first thing that comes 21 

to mind after that is receiving a call from him 22 

regarding the letter to the Swiss authorities. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The letter of 24 

request? 25 
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 MR. DOUCET:  The letter of 1 

request, yes. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 3 

 MR. DOUCET:  Now, there may have 4 

been the odd call.  Mr. Schreiber was quite given 5 

to telephoning people, you know, any time of the 6 

day or night. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I don’t 8 

need to ask you much about the letter of request, 9 

but did you have much, in fact, to do with Mr. 10 

Schreiber after ’94 December with the exception of 11 

the letter of request and the odd call that he may 12 

have given you? 13 

 MR. DOUCET:  No, the answer is I 14 

did not have anything to do with him after that. 15 

 To the letter of request, he did 16 

call me to ask me to call Mr. Mulroney --- 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 18 

 MR. DOUCET:  --- to tell him about 19 

what was coming. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure. 21 

 MR. DOUCET:  And I did that. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 23 

 MR. DOUCET:  And --- 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I don’t really 25 
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have to go there. 1 

 MR. DOUCET:  Okay. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Unless there 3 

was something you needed --- 4 

 MR. DOUCET:  No. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- to say? 6 

 MR. DOUCET:  No. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So at the end 8 

of it all, the business relationship you had with 9 

Karlheinz Schreiber was indeed the Bear Head 10 

Project and the project as it moved to Montreal?  11 

That’s what you had done with --- 12 

 MR. DOUCET:  Correct. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- Mr. 14 

Schreiber? 15 

 MR. DOUCET:  That’s correct. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And other than 17 

the fact that your -- the Bear Head work, the 18 

Thyssen work, had not developed, was there any 19 

other reason that you sort of had no contact with 20 

Mr. Schreiber? 21 

 MR. DOUCET:  Not at that time, no.  22 

I’m talking about the so-called dead period 23 

between December of ’94, early ’95, up to 1999. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  You have 25 
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much more history and a much better relationship 1 

with Mr. Mulroney than Mr. Schreiber, obviously? 2 

 MR. DOUCET:  Yes. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You’ve had a 4 

life -- not a lifelong, close to it, relationship 5 

with Mr. Schreiber (sic) -- with Mr. Mulroney? 6 

 MR. DOUCET:  Fifty-five (55) 7 

years. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 9 

 I want to take you next then to 10 

the -- I understand in the fall of 1999 you 11 

watched a Fifth Estate program and you 12 

characterized that program in October of ’99 -- 13 

you characterized that program, you indicated at 14 

least to the Ethics Committee that you were 15 

troubled by the number of inaccuracies and 16 

innuendos in it? 17 

 MR. DOUCET:  Yes. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So by that 19 

time, because it was on that program, you 20 

certainly knew that Karlheinz Schreiber had been 21 

arrested? 22 

 MR. DOUCET:  I knew that well 23 

before. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  But part 25 
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of that show talked about him being arrested? 1 

 MR. DOUCET:  Correct. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 3 

assuming that after his arrest, you had little 4 

involvement with him? 5 

 MR. DOUCET:  Well, as I said 6 

before, I had very little from 1995 on --- 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 8 

 MR. DOUCET:  --- except the odd 9 

phone call that I would get from him, which were 10 

not business related.  They were just casual calls 11 

to talk about whatever. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 13 

 MR. DOUCET:  And -- I’m sorry; I’m 14 

now forgetting what the exact question was. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I asked you if 16 

you had much contact with him after his arrest? 17 

 MR. DOUCET:  Well, I didn’t have 18 

any more or less after his arrest than I had had 19 

from 19 -- the fall of -- December of 1994. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I want to take 21 

you to -- because I’m aware from the materials 22 

you’ve provided us that you started to make some 23 

notes regarding your involvement with Mr. 24 

Schreiber, and I refer you to Tab 44 which is a 25 
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handwritten note. 1 

 MR. HOUSTON:  Yes, we have it in 2 

front of us. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that’s a 4 

note dated Thursday, October 28th, ’99.  5 

 MR. DOUCET:  I see that. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it 7 

indicates having watched last night The Fifth 8 

Estate, you decided to write down your 9 

recollection of the events that took place on 10 

December 8th, ’94? 11 

 MR. DOUCET:  Correct. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did you do 13 

that on the advice of someone? 14 

 MR. DOUCET:  No, I did it on my 15 

own feeling that trouble was coming down the pipe 16 

here and The Fifth Estate was hell bound to carry 17 

on their shenanigans and that at some point-in-18 

time, if not by that time, damage could come and 19 

was coming to Mr. Mulroney. 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So what you 21 

decided to do was to write down matters obviously 22 

when they were fresher in your mind and you wrote 23 

down matters as accurate as you could? 24 

 MR. DOUCET:  Absolutely. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  And --- 1 

 MR. DOUCET:  I wanted to be sure  2 

--- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 4 

 MR. DOUCET:  --- that what I had 5 

seen or heard in the press or in The Fifth Estate, 6 

if were to come back in time to be represented or 7 

re-proffered, that I would have a point of 8 

reference in my minds eye as to what I remembered 9 

from the event in New York, which I attended. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So what you did 11 

is you prepared a memory aid? 12 

 MR. DOUCET:  Exactly.  Precisely 13 

that. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I’m 15 

assuming you wrote this on the day that it says, 16 

October 28th, ’99? 17 

 MR. DOUCET:  I --- 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Or close to 19 

that date at least. 20 

 MR. DOUCET:  I would have -- yeah, 21 

I think that’s right. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Because it --- 23 

 MR. DOUCET:  Certainly close to 24 

that. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Because it says 1 

“Having watched last night”? 2 

 MR. DOUCET:  Yeah. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The 27th. 4 

 MR. DOUCET:  Yeah. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you have 6 

the date the 28th. 7 

 MR. DOUCET:  But I do remember -- 8 

Robert, help me with this -- you pointing out, I 9 

think, that I may have had something wrong here.  10 

Have I got it right? 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I would rather 12 

that you --- 13 

 MR. HOUSTON:  Mr. Wolson is 14 

interested in your memory, as we talked about 15 

before. 16 

 MR. DOUCET:  Sorry. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me ask you 18 

this. 19 

 MR. HOUSTON:  Do the best you can.  20 

That’s all. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me ask you 22 

this, and this is not an attempt to --- 23 

 MR. DOUCET:  Sure. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- have you 25 
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say something that isn’t accurate. 1 

 MR. DOUCET:  Sure. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Would I be 3 

correct in stating that within a few days of 4 

watching The Fifth Estate you recorded your notes 5 

as a memory aid to you for the future? 6 

 MR. DOUCET:  Absolutely. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is that a fair 8 

statement? 9 

 MR. DOUCET:  That is a fair, 10 

accurate statement. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  The 12 

document speaks for itself. 13 

 MR. DOUCET:  The document speaks 14 

for --- 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So I don’t need 16 

to review that except one question that I want to 17 

ask you. 18 

 MR. DOUCET:  M’hm.  Yes. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Document 45, 20 

which is the next page, is a typed version of 44? 21 

 MR. DOUCET:  Correct.  Yeah, I 22 

think my wife typed that. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And it 24 

was simply a reproduction of what you had written 25 
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but in an absolutely legible form?  Not that 1 

there’s anything wrong with your handwriting but -2 

- it’s much better than mine -- but what you’ve 3 

done is you’ve got a typed version of it. 4 

 MR. DOUCET:  Exactly right. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And whenever 6 

that was done it was simply a total copying of 7 

your handwritten notes? 8 

 MR. DOUCET:  I need to tell you  9 

--- 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, please. 11 

 MR. DOUCET:  --- that to the best 12 

of my recollection this was done -- the typing was 13 

done much after --- 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  --- I wrote this. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But --- 17 

 MR. DOUCET:  I wrote this, put it 18 

in a file --- 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  --- and hoped that I 21 

would never have to use it. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 23 

 MR. DOUCET:  When it became 24 

apparent to me that things were getting revved up 25 
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again --- 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 2 

 MR. DOUCET:  --- I asked my wife 3 

to type this and everything else that I had done 4 

longhand. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  So the 6 

only point I make is you didn’t, in the typing, 7 

editorialize and add more or subtract; it’s simply 8 

a copy of the handwritten note? 9 

 MR. DOUCET:  Dear wife, please 10 

type for me what I have here. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Got it. 12 

 Then I want to go to Exhibit -- 13 

and what we’ll do is we’ll file -- if you have a 14 

copy of that, Peter, we’ll file the handwritten 15 

and the typed version as the next exhibit, A and 16 

B, A being the handwritten --- 17 

 MR. BATTISTA:  Eighteen (18) I 18 

believe we’re at. 19 

 THE COURT REPORTER:  Eighteen (18) 20 

A and B. 21 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 18A: 22 

Tab 44 - Handwritten notes 23 

dated Thursday, October 28, 24 

1999 25 
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--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 18B: 1 

Typed version of Tab 44 -2 

Handwritten notes dated 3 

Thursday, October 28, 1999 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you, 5 

Peter. 6 

 Then I want to ask you about 46, 7 

which is a handwritten December 26th, 1999 8 

document. 9 

 MR. DOUCET:  I have that. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what you 11 

did is -- this is in relation I take it to a 12 

discussion you had with Mr. Schreiber? 13 

 MR. DOUCET:  Mr. Schreiber and his 14 

wife visited with my wife and myself and our son 15 

on that date. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me just 17 

stop you there for a second.  I should have asked 18 

you this before. 19 

 Did you make these notes because, 20 

for instance, Mr. Mulroney asked you to make them? 21 

 MR. DOUCET:  No. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So this is your 23 

own doing just being attentive to matters and 24 

being cautious? 25 
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 MR. DOUCET:  That’s a good way to 1 

put it. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  You 3 

accept that? 4 

 MR. DOUCET:  I accept that. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 6 

 So with that added, you were 7 

explaining to me how this note, which is in 8 

handwritten form, four pages -- five pages -- how 9 

this came about. 10 

 MR. DOUCET:  When they -- oh, yes, 11 

you want a context as to how the meeting occurred? 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Please. 13 

 MR. DOUCET:  My recollection is 14 

that Mr. McKay -- Elmer --- 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 16 

 MR. DOUCET:  --- called me during 17 

the Christmas season -- I’m not sure exactly when 18 

-- and said “You know, these are tough days for 19 

Mr. Schreiber and he’s going to be in Ottawa and 20 

he’s going to be -- he and his wife -- and they’re 21 

going to be quite lonely and could you find it in 22 

your heart...” -- or words to that effect -- 23 

“...to have them over or otherwise visit with 24 

them?”  And I said “Sure”.  And that’s what led to 25 
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this meeting being arranged. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 2 

 MR. DOUCET:  And so I called him, 3 

this was Boxing Day, the 26th, in the afternoon, 4 

and they came over and stayed, according to this 5 

document, for three hours.   6 

 And he and I went in the den, my 7 

wife and Mrs. Schreiber stayed in the living room, 8 

and we had a conversation, the elements of which 9 

are synthesized here. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you didn’t 11 

make notes at the time --- 12 

 MR. DOUCET:  No. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- but what 14 

you did is when he left --- 15 

 MR. DOUCET:  Immediately when he 16 

left. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Immediately 18 

when he left you put down in writing, as best you 19 

could recall, the gist of what was said? 20 

 MR. DOUCET:  Correct.  Exactly. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And this 22 

represents these five pages which if you look at 23 

the next tab are reduced to one page of typed 24 

notes. 25 
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 MR. DOUCET:  Correct. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And, again, 2 

it’s the same; these were done by you, the 3 

handwritten, the typewritten was done by your 4 

wife. 5 

 MR. DOUCET:  Correct. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And this, as 7 

best you recall, handwritten and typewritten, is 8 

an accurate reflection of what occurred? 9 

 MR. DOUCET:  I don’t think I’ve 10 

ever done the comparison but I presume since she 11 

was typing what I had written that it’s -- they’re 12 

accurate. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I don’t ask 14 

you that question because I’ve compared them and 15 

found them to be inaccurate because I haven’t. 16 

 MR. DOUCET:  Oh, okay. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I just want to 18 

understand the process. 19 

 MR. DOUCET:  No, I’m sure my wife 20 

would have been very careful to type exactly what 21 

--- 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In fact, I’m 23 

not concerned if a word is missing or there’s not 24 

an “S” when there should be an “S”.  That’s not 25 
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the issue of my asking you this. 1 

 MR. DOUCET:  Oh, okay.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And these notes 3 

you can say would be fairly accurate because you 4 

wrote them right after Mr. Schreiber left? 5 

 MR. DOUCET:  They would be totally 6 

accurate. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And the 8 

next exhibit, A and B; A being the handwritten, B 9 

the typewritten. 10 

 THE COURT REPORTER:  Nineteen (19) 11 

A and B. 12 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 19A: 13 

Tab 46 - Handwritten notes 14 

dated December 26, 1999 15 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 19B: 16 

Typed version of Tab 46 - 17 

Handwritten notes dated 18 

December 26, 1999 19 

  MR. WOLSON, Q.C.:  Then I'd like 20 

to go to the next document, 48, which is January 21 

the 11th -- I think that's 2000, is it?  22 

 MR. DOUCET:  Yeah, correct.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And it's 4:30 24 

in the forenoon at the Royal York Hotel in 25 
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Toronto; K.S., being Karlheinz Schreiber, and JAD, 1 

your initials.   2 

 MR. DOUCET:  Four-thirty (4:30) in 3 

the afternoon.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, in the 5 

afternoon.  6 

 MR. DOUCET:  Yes.  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And that's in 8 

Room 5271.  Who was staying there?   9 

 MR. DOUCET:  I was.  10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  So you 11 

were visiting Toronto?  12 

 MR. DOUCET:  I was, yeah.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you had 14 

occasion to meet with Mr. Schreiber at that time?  15 

 MR. DOUCET:  Correct.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you 17 

followed the same process.  You reduced to 18 

writing, after he left, the conversations that you 19 

had with him during the time you spent with him at 20 

the hotel?  21 

 MR. DOUCET:  Exactly.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And again, the 23 

next tab number is a typewritten version of the 24 

same?  25 
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 MR. DOUCET:  That is correct.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I don't 2 

need to ask you the process.  It's the same 3 

process.  You wrote them right after Schreiber 4 

left? 5 

 MR. DOUCET:  Correct.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And at some 7 

later time your wife typed them?  8 

 MR. DOUCET:  Correct.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  10 

 MR. DOUCET:  I should comment, and 11 

you will see it if -- as you peruse them.  In some 12 

cases I write them almost on an exchange basis.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, I've seen 14 

that.  15 

 MR. DOUCET:  Yeah.  In the first 16 

document it's more of a narrative.   17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I've seen that.  18 

Yes, I understand.  19 

 MR. DOUCET:  Okay, so -- but I 20 

just wanted to make that ---  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I say the 22 

document speaks for itself.  23 

 MR. DOUCET:  Exactly.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  There's no need 25 
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at this stage to go over the documents with you.  1 

 MR. DOUCET:  Okay.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  They are again 3 

memory aids? 4 

 MR. DOUCET:  Correct.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And did  6 

we file those, Mr. Battista?  That's exhibit A and 7 

B, A being the handwritten.   8 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 20A and 9 

B.  10 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 20A: 11 

Tab 48 – Handwritten notes 12 

dated January 11, 2000 13 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 20B: 14 

Typed version of Tab 48 – 15 

Handwritten notes dated 16 

January 11, 2000 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You wouldn't 18 

have added to any of these notes, I take it, after 19 

you concluded writing them?   20 

 MR. DOUCET:  I think that when the 21 

-- I think that the answer is I did, and I'll have 22 

to find it.  It's of no substance, but it's a word 23 

that I corrected on re-reading, where it was 24 

obvious to me that I had either missed a word -- I 25 
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meant to point that out in one of these.  Sorry 1 

for delaying things.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Not at all.  3 

Just take your time.  4 

 MR. DOUCET:  When I was preparing 5 

for this I spotted something and it brought back 6 

to mind that when I had reviewed these notes in 7 

the months prior, I had made one non-consequential 8 

correction.  Oh, here it is.  On page 3 of ---  9 

 MR. HOUSTON:  Exhibit 19A.  10 

 MR. DOUCET:  --- 19A.  11 

 MR. HOUSTON:  It's the notes of   12 

---  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What tab is 14 

that?  15 

 MR. HOUSTON:  That's Tab 46.  16 

 MR. BATTISTA:  Forty-five (45), I 17 

believe.  18 

 MR. HOUSTON:  It's December -- no, 19 

I think it's 46.  But in any event, it's the 20 

handwritten notes of December 26, 1999.  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Got it.  22 

 MR. HOUSTON:  Page 3.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  24 

 MR. DOUCET:  And you'll see a 25 
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little arrow with the word "taken" written in.  1 

That was done years after the letter was written.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you can't 3 

take the schoolteacher out of you.  You saw 4 

something that didn't quite make sense and you add 5 

a word to ---  6 

 MR. DOUCET:  Exactly.  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- have it 8 

make sense.  9 

 MR. DOUCET:  Yeah, the sentence 10 

reads, "If they wish to use that evidence to 11 

extradite me, that means they wish to have those 12 

accounts seriously."  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you put 14 

"taken" in there.  15 

 MR. DOUCET:  Exactly.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   17 

 Other than that, I'm assuming that 18 

everything that we have here was accurately 19 

written at the time and no subsequent corrections 20 

that you can recall?  21 

 MR. DOUCET:  Absolutely.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.   23 

 And then I want to go to the 24 

August 27th summary of the account, and that would 25 
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be -- I think it's -- that would be 51.   1 

 MR. DOUCET:  Yes.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So 50 would be 3 

the handwritten and 51 ---  4 

 MR. HOUSTON:  No, I think in this 5 

instance, Mr. Wolson, there is no handwritten 6 

note.  There's just the typed version.  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That is so.  8 

And again, you wrote this on the 27th of August 9 

2000?  10 

 MR. DOUCET:  Correct.  11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And did you do 12 

this yourself, this typed piece?  13 

 MR. DOUCET:  No.  No, my wife did 14 

it.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So you wrote a 16 

handwritten and she typed it?  17 

 MR. DOUCET:  Correct.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But you can't 19 

find the handwritten now?  20 

 MR. DOUCET:  I don't -- I think 21 

that I wrote it, she typed it, and I would have 22 

shredded the original.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And what 24 

you've done here is just go over the summary of 25 
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the events ---  1 

 MR. DOUCET:  Yeah.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- when they 3 

were in your mind as of August 27th of 2000?  4 

 MR. DOUCET:  Yeah.  I saw no 5 

purpose in keeping my scribbled ---  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  7 

 MR. DOUCET:  Because there was 8 

nothing new that wasn't originally here.   9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 10 

 MR. DOUCET:  Now, I  ---  11 

 MR. HOUSTON:  By "here" you're 12 

referring to the earlier documents?  13 

 MR. DOUCET:  The earlier 14 

documents.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, I have 16 

that.  17 

 MR. BATTISTA:  So we're going to file 18 

Exhibit 21?  19 

 MR. DOUCET:  Now, I have a matter 20 

I want to raise though ---  21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Sure.  22 

 MR. DOUCET:  --- in the summary.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  24 

 MR. DOUCET:  On the -- I guess the 25 
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pages are not numbered, but it's on the second 1 

page, last paragraph, item 9.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  3 

 MR. DOUCET:  The first sentence 4 

off the bottom, "Further he (K.S.) asked me if 5 

B.M. would be interested in renewing" -- I do 6 

believe, and I've underlined it in my own notes 7 

here, that that should have been "in reviewing" 8 

rather than "renewing".  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  10 

 MR. DOUCET:  But I didn't write it 11 

in, but it strikes me that that would make more 12 

logical sense.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You can't say 14 

that for sure but in your reconstruction of this 15 

document, the summary document, that makes sense 16 

to you?  Or is there something more to that?  17 

 MR. DOUCET:  No, because the word 18 

"renewing" would imply that there was something 19 

that was there before.  20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  21 

 MR. DOUCET:  And to the best of my 22 

knowledge there wasn't.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  24 

 MR. DOUCET:  And therefore, his 25 
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interest, as he was stating it to me, would be 1 

reviewing potential terms for a new contract.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Have you 3 

ever shared any of these documents that you've 4 

written as memory aids -- and that should be the 5 

next exhibit, by the way; the August document, the 6 

one you've just referred to.  7 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 21.   8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Exhibit 21. 9 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 21: 10 

Summary dated August 27, 2000 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Have you ever 12 

shared any of these documents with Mr. Mulroney?  13 

 MR. HOUSTON:  I can answer that, 14 

Mr. Wolson.  They were shared with Mr. Mulroney's 15 

counsel --- 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  17 

 MR. HOUSTON:  --- in discussions 18 

with Mr. Pratte and co-counsel for Mr. Mulroney.  19 

But Mr. Doucet can correct me otherwise, but to 20 

the best of my knowledge, they weren't shared with 21 

any other person, including him, up to that point 22 

in time.  23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.   24 

 Is that an accurate statement?  25 
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 MR. DOUCET:  That is correct, yes.  1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Can I ask you 2 

this question:  when you testified before the 3 

Ethics Committee these documents weren't filed?  4 

 MR. DOUCET:  No.  5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Is there a 6 

reason that -- or did you refer to them in your 7 

testimony and your preparation for the testimony?  8 

 MR. DOUCET:  Yes.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But you never 10 

saw fit to have them filed, or can you give me a 11 

slight background there?  12 

 MR. HOUSTON:  I think I'll jump in 13 

again.  It was a consequence of discussion with 14 

me, sir, that a decision was made in consultation 15 

with counsel.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Then I 17 

won't -- then it's none of my business if it's 18 

solicitor-client.  I won't pursue that.  19 

 MR. HOUSTON:  In any event, they 20 

weren't referred to during the testimony before 21 

the Ethics Committee.  22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And weren't 23 

filed?  24 

 MR. HOUSTON:  No, sir.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Subsequently?  1 

 MR. HOUSTON:  No, sir.  2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Thank 3 

you.  I shouldn't be asking you any questions 4 

about conversations with your client.  Mr. Houston 5 

knows that and I will never do that.  6 

 MR. DOUCET:  Did you mark that?  7 

 MR. HOUSTON:  Yeah, that one I 8 

believe is 21.  9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Twenty-one 10 

(21), yes.  11 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 21, yes.  12 

 MR. HOUSTON:  All right.  Okay.  13 

Thank you.   14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you use 15 

those documents in preparing your testimony for 16 

the Ethics Committee?   17 

 When I say use, I mean did you 18 

refer to them to refresh your memory? 19 

 MR. DOUCET:  I personally referred 20 

to them, yes. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 22 

 Then I'd like to take you to your 23 

next meeting with Mr. Schreiber after the Royal 24 

York meeting. 25 
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 MR. DOUCET:  Yes. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You met with 2 

him at the Royal York and we've discussed that. 3 

 MR. DOUCET:  Yes. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you then 5 

met with him again? 6 

 MR. DOUCET:  Correct. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I think 8 

it's Tab 50. 9 

 I want to ask you about the 10 

mandate document.  Tell me about the background of 11 

that, how it came about and so forth. 12 

 MR. DOUCET:  Yes.  Well, in some 13 

of the meetings that we have just finished 14 

referring to --- 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 16 

 MR. DOUCET:  --- I -- and I think 17 

more particularly the meeting of the Royal York --18 

- 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  I raised with him, 21 

but I think it also came up in the meeting at my 22 

home, whether or not there had ever been anything 23 

written as to the mandate that Mr. Mulroney was 24 

operating under and --- 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you do that 1 

on your own accord? 2 

 MR. DOUCET:  I had discussed it 3 

with Mr. Mulroney. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 5 

 MR. DOUCET:  I had asked him if in 6 

fact there had been such a document.  He had told 7 

me “no”, and I told him that it was my advice as a 8 

friend that there ought to be something.  Even if 9 

there wasn’t at the time, it ought to be somehow 10 

memorialized --- 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 12 

 MR. DOUCET:  --- so that there 13 

would be something that the parties would agree to 14 

that could be put in storage, and if ever needed, 15 

it would be there. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 17 

 MR. DOUCET:  And Mr. Mulroney 18 

thought that was a good idea. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 20 

 MR. DOUCET:  I raised it with Mr. 21 

Schreiber at one or two of those previous 22 

meetings. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Either the one 24 

at your place, your house, --- 25 
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 MR. DOUCET:  Or the one --- 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- or the one 2 

at the Royal York? 3 

 MR. DOUCET:  Correct. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 5 

 MR. DOUCET:  And I indicated to 6 

him that -- and he thought it was a good idea too. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 8 

 MR. DOUCET:  And I indicated to 9 

him at the time what my sense of the mandate was, 10 

picking up from particularly the meeting in New 11 

York, that it was as the mandate here indicates to 12 

provide a watching brief, to develop economic 13 

opportunities for car companies being Schreiber’s 14 

companies, including travel abroad, et cetera, as 15 

you have before you. 16 

 And that's how this document came 17 

to be prepared. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you sense 19 

that trouble was brewing and that that's why this 20 

document should be memorialized? 21 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah.  I 22 

sensed that there was a lot of ambiguity about 23 

what the assignment was, a lot of innuendo and as 24 

far as some media were concerned, they appeared to 25 
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be on a fishing trip that would lead to no good. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 2 

 MR. DOUCET:  And I thought that a 3 

sensible thing to do on the part of, in one case, 4 

my lifelong friend and, in another case, a valued 5 

client, that I should attempt to help them 6 

memorialize what in fact had transpired. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 8 

 MR. DOUCET:  I prepared this 9 

document.  I left the blanks where I needed help 10 

because I didn't have the answers, and I met with 11 

Mr. Schreiber on that day in my boardroom, my 12 

office, and I asked him if he would help me fill 13 

the blanks. 14 

 First, I asked him if this mandate 15 

was accurate and he confirmed that it was.  Then I 16 

asked him who were the mandating companies and he 17 

rattled off German names, and wanting to be 18 

certain of the spelling I handed him over the 19 

virgin document and I said, “Would you mind 20 

writing them down?”  And he did that in 21 

Bayerische, Bitumen Chemie.  I couldn’t read his 22 

writing on the Chemie.  I had him rewrite it 23 

bigger. 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 25 
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 MR. DOUCET:  And he also wrote 1 

Koutering. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 3 

 MR. DOUCET:  And he wrote Bitucan 4 

Calgary. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And what were 6 

these companies to represent? 7 

 MR. DOUCET:  The mandating 8 

companies. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  At the -- 10 

dating back in time? 11 

 MR. DOUCET:  Dating back in time. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  To 1993? 13 

 MR. DOUCET:  To 1993, correct. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  All 15 

right. 16 

 MR. DOUCET:  And then he made the 17 

statement that --- 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So the 19 

companies are in his handwriting? 20 

 MR. DOUCET:  The companies are in 21 

his handwriting. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 23 

 MR. DOUCET:  And the rest is my 24 

handwriting. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 1 

 MR. DOUCET:  What's circled above 2 

here, Bayerische or whatever other companies I 3 

named --- 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 5 

 MR. DOUCET:  --- is a quote from 6 

him and A, B and C were intended to represent A, B 7 

and C that you have down there. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 9 

 MR. DOUCET:  At the conclusion of 10 

the meeting -- I'm sorry, back to the mandate.  I 11 

asked him what the fee was to cover services and 12 

expense and he told me $250,000. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 14 

 MR. DOUCET:  And I indicated it 15 

there.  Then at the end of the meeting, I wrote 16 

down in terse summary what had transpired at the 17 

meeting and you have my notes there. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So at the 19 

bottom right-hand corner:  1) the mandate is 20 

accurate; 2) the two companies were Bayerische and 21 

Bitucan Calgary and any other companies that may 22 

be appropriate; 3) the amount paid over the three 23 

years was 250,000? 24 

 MR. DOUCET:  Correct. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  That's all in 1 

your handwriting? 2 

 MR. DOUCET:  That's in my 3 

handwriting and the three years in question, again 4 

in my handwriting, are the three years identified 5 

at the top of the document. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes.  And his 7 

handwriting would be the companies A, B and C? 8 

 MR. DOUCET:  Correct.  Correct. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you've got 10 

FDCI written down there and you've got BM written 11 

down there? 12 

 MR. DOUCET:  Yes. 13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you've got 14 

-- is that supposed to be KH beside the number 3 15 

on the right? 16 

 MR. DOUCET:  I don’t know what is 17 

beside number 3 on the right, there’s some 18 

scribbling there. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did you 20 

provide a copy of this to Mr. Mulroney? 21 

 MR. DOUCET:  Not at the time. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Have you ever 23 

provided a copy to him? 24 

 MR. DOUCET:  I provided him a 25 
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copy.  I'm not sure if it was through the lawyers 1 

or directly, as we came on to the Ethics Committee 2 

--- 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Let me 4 

ask you -- at the Ethics hearing? 5 

 MR. DOUCET:  Ethics hearing, yeah. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me ask you 7 

this.  This document is dated at the top Feb. 4, 8 

2000. 9 

 MR. DOUCET:  Correct. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That's your 11 

handwriting? 12 

 MR. DOUCET:  That's my 13 

handwriting. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And this 15 

document was intended therefore to memorialize the 16 

agreement as between Mr. Mulroney and Mr. 17 

Schreiber? 18 

 MR. DOUCET:  Correct. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did Mr. 20 

Mulroney ever agree with this document?  Did you 21 

ask him to assess its accuracy? 22 

 MR. DOUCET:  I asked him to assess 23 

the accuracy at the time that he saw the document, 24 

prior to which I had read it to him. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  So you read it 1 

to him when? 2 

 MR. DOUCET:  Well, before I met 3 

with Mr. Schreiber. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But at that 5 

time, it was in blank? 6 

 MR. DOUCET:  It was in blank, 7 

yeah. 8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So did you -- 9 

after speaking to Schreiber, did you tell Mr. 10 

Mulroney what the completed document contained and 11 

ask him to ensure that it was accurate from his 12 

perspective? 13 

 MR. DOUCET:  Well, I'm not sure 14 

about asking him if it was accurate from his -- I 15 

told him what had transpired at the meeting. 16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 17 

 MR. DOUCET:  That Mr. Schreiber 18 

had given me to understand that these were the 19 

companies that were the mandating companies and I 20 

told him that the amount of money to be paid was 21 

$250,000.  I didn't ask him if it was accurate or 22 

not. 23 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 24 

 MR. DOUCET:  I just reported 25 
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faithfully on what Mr. Schreiber had told me. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And he made no 2 

changes, Mr. Mulroney? 3 

 MR. DOUCET:  He made no 4 

suggestions.  He just -- he said, “That's fine.  5 

That's okay.” 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  And tell 7 

me when that was approximately in relation to 8 

February 4th, 2000? 9 

 MR. DOUCET:  I would guess that it 10 

was probably in the days that followed. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay, fair 12 

enough.  So sometime in February of 2000? 13 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 15 

 Next exhibit, please? 16 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 22. 17 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE NO. 22: 18 

Mandate document prepared by 19 

Mr. Doucet for Mr. Mulroney 20 

and Mr. Schreiber dated 21 

February 4, 2000 22 

 MR. DOUCET:  I have another 23 

comment to make about this, if you would like me 24 

to. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Oh, please, 1 

absolutely. 2 

 MR. DOUCET:  This mandate 3 

memorialization stands on its own face.  That is 4 

to say that there was never any intention to get 5 

signatures on this.  This was not -- at least it 6 

was not my pursuit.  My pursuit was simply to 7 

memorialize what had happened in history, 8 

accurately. 9 

 So it wasn’t a question of a legal 10 

document where accepted by and accepted by.  This 11 

is my best attempt to memorialize what the two of 12 

them in their own ways had told me what the 13 

consultancy was about. 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Good.  Thank 15 

you. 16 

 Is there anything else you’d like 17 

to say about that? 18 

 MR. DOUCET:  No. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I want to move 20 

to a meeting that is alleged to have taken place 21 

in Zurich in 1998.  Did you have any role in 22 

setting that meeting up?  And that meeting is 23 

alleged to have occurred between Mr. Schreiber and 24 

Mr. Mulroney. 25 
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 MR. DOUCET:  Correct. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You’re aware of 2 

that now? 3 

 MR. DOUCET:  I’m aware of it now. 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 5 

 MR. DOUCET:  I was not aware until 6 

it became in the public domain. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 8 

 MR. DOUCET:  Which is tantamount I 9 

guess to telling you  that I have no recollection 10 

at all of setting up such a meeting. 11 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did you 12 

at any time talk to Mr. Schreiber about that 13 

meeting after it occurred? 14 

 MR. DOUCET:  No. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Obviously if 16 

you didn’t know it occurred you wouldn’t have 17 

talked to him beforehand about it. 18 

 MR. DOUCET:  Or after. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  What 20 

about Mr. Mulroney? 21 

 MR. DOUCET:  No. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you talk to 23 

him after the -- you became aware of this meeting 24 

and asked him about it? 25 
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 MR. DOUCET:  Oh, in the case of 1 

Mr. Mulroney after I became aware of it, which is 2 

relatively recent, you know, I mentioned to him on 3 

the phone on one occasion, you know, the 4 

allegation that I had something to do with setting 5 

up that meeting is false; I just have no memory of 6 

that. 7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So other than 8 

that, that’s what you had mentioned to him? 9 

 MR. DOUCET:  I’m sorry? 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Other than what 11 

you’ve just said, you indicated to him that you 12 

have no recall of setting up that meeting. 13 

 MR. DOUCET:  Yeah, I did say that 14 

to him. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  Did he 16 

tell you --- 17 

 MR. DOUCET:  Other than that. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- about the 19 

meeting at all? 20 

 MR. DOUCET:  No. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  So the only way 22 

you know about that meeting and whatever happened 23 

at that meeting is what you’ve seen in the media? 24 

 MR. DOUCET:  Correct, or heard at 25 
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the committee. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The Ethics 2 

Committee.  All right. 3 

 I just have some selected 4 

questions in no particular order that I hope to be 5 

done.  Lawyers’ times are awful, Mr. Houston, as 6 

you know. 7 

 MR. HOUSTON:  We’re doing the best 8 

we can, Mr. Wolson. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Thank you. 10 

 Do you know Lowell Murray? 11 

 MR. DOUCET:  Yes. 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And do you have 13 

a friendship with him? 14 

 MR. DOUCET:  Yes, he’s a St. FX 15 

graduate.  It is approaching a travesty to not be 16 

friendly with all St. FX graduates if you were 17 

from there. 18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And you share 19 

that friendship even today? 20 

 MR. DOUCET:  To the best of my 21 

knowledge, yeah. 22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It’s a hotbed 23 

of people that have done very well for themselves 24 

at that school. 25 
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 MR. DOUCET:  Thank you. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  I want to ask 2 

you about Tab 15 for a second. 3 

 Tab 15, if you go to the second 4 

document or the third document in, is a diary of 5 

Mr. Schreiber and the diary indicates in the 6 

margin on February the 8th, “30 Doucet”; on the 7 

right-hand side halfway down, February the 8th in 8 

the margin. 9 

 MR. DOUCET:  I see it. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know 11 

what that represents? 12 

 MR. DOUCET:  This is February 8th 13 

of what year? 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Nineteen 15 

ninety-one (1991). 16 

 MR. DOUCET:  I have no idea. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And if you turn 18 

the page, it indicates a document; looks like a 19 

bank document with the words “rubric Fred”. 20 

 MR. DOUCET:  Yes. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know 22 

whether Mr. Schreiber had a bank account with the 23 

name of “rubric Fred” referring to you? 24 

 MR. DOUCET:  I have no idea. 25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  You see 1 

an amount of 30,000 Canadian --- 2 

 MR. DOUCET:  M’hm. 3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- of that 4 

account.  Do you recall whether you were paid 5 

30,000 by Mr. Schreiber as a retainer? 6 

 MR. DOUCET:  It may have been a 7 

payment on an ongoing retainer.  I don’t have any 8 

precise recollection of that amount or the timing 9 

of it. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let’s file 11 

these two as the next exhibit, A and B. 12 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 23A 13 

and B. 14 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 23A: 15 

Tab 15 - Diary page dated 16 

February 18, 1991 17 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 23B: 18 

Bank document with the name 19 

“RUBRIK FRED” in the amount 20 

of $30,000 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we go to Tab 22 

13, you see on the 18th of January 1991 at -- 23 

January the 18th, at 15:00 hours or number 15 it 24 

says “telephone Fred”. 25 
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 MR. DOUCET:  M’hm.  I do see that. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And over on the 2 

19th in the margin, it says “FRA - Fred 30,000”.  3 

Do you know what that refers to? 4 

 MR. DOUCET:  I see it.  My answer 5 

is the same as it was for your question before. 6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  I’m 7 

going to file that document as the next exhibit. 8 

 THE COURT REPORTER:  Exhibit 24. 9 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 24: 10 

Tab 13 - diary page dated 11 

January 18, 1991 12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we can turn 13 

to Tab 28 please, August 26th, 1993. 14 

 MR. HOUSTON:  Yes, we have it. 15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  But we’ve 16 

referred to that already. 17 

 MR. HOUSTON:  It’s already been 18 

marked. 19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, we’ve 20 

referred to that already, as we have the 27th.  21 

 Let’s look at October 13 of that 22 

year.  I’m sorry to have --- 23 

 MR. HOUSTON:  October 13th? 24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes, please. 25 
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 MR. DOUCET:  Yes. 1 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Could I have 2 

that, Peter, please? 3 

 On October 13th --- 4 

 MR. DOUCET:  M’hm.  Yes. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  --- 1989, 6 

90,000.  Do you see that, in the margin on the 7 

left-hand side? 8 

 MR. DOUCET:  Yes. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That was an 10 

amount that -- you had been paid a 90,000; you 11 

agree with that? 12 

 MR. DOUCET:  Yes.  Well, I agree 13 

that there’s a face of a cheque --- 14 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 15 

 MR. DOUCET:  --- and I presume 16 

that. 17 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  The 18 

amounts in ’91 and ’92 indicating 30 and 88, do 19 

those numbers mean anything to you? 20 

 MR. DOUCET:  They do not. 21 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And the --- 22 

 MR. DOUCET:  They do not.  It 23 

could have been, as I answered before to your 24 

previous question, part of my ongoing retainership 25 
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payments.  As to how the money flowed and when, 1 

I’m uncertain. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And then the 3 

marking underneath which seems to indicate one and 4 

then six zeros and then 208 below it and 792,000; 5 

does that have any significance to you at all? 6 

 MR. DOUCET:  Well, only to the 7 

extent that I was never in the seven digits with 8 

Mr. Schreiber. 9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay. 10 

 MR. BATTISTA:  So this is going to 11 

be Exhibit 25. 12 

--- EXHIBIT NO./PIÈCE No. 25: 13 

Diary page dated October 13, 14 

1993 15 

 MR. DOUCET:  So what I am saying 16 

is that these numbers 89, 90, 91, 92, if they 17 

refer to me, would -- from what I can attempt to 18 

reconstruct, would maybe make sense as to what I 19 

was paid --- 20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Yes. 21 

 MR. DOUCET:  --- over that period, 22 

but that the numbers below of --- 23 

 MR. HOUSTON:  Of $1,208,000. 24 

 MR. DOUCET:  Yeah.  It seemed to 25 
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me to be a subtraction -- I’m from Missouri on 1 

what that means. 2 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  That 3 

means you don’t know? 4 

 MR. DOUCET:  I don’t know. 5 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 6 

 There may be some youngsters 7 

reading these interviews.  So I just want to put 8 

it in the present terms. 9 

 MR. DOUCET:  Yeah. 10 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Fred Doucet 11 

Consulting International Inc. was federally 12 

incorporated on the 28th of July ’93 and lists J. 13 

Alfred Doucet as director. 14 

 The nature of the corporation is?  15 

 MR. DOUCET:  In 1993?  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  That's what I'm 17 

advised.  Does that resonate with you at all?  18 

 MR. DOUCET:  No.  My recollection 19 

is the following. 20 

 Education Consultants Atlantic 21 

Limited was changed to FDCI Inc. in 1988.  Then in 22 

1993 FDCI Inc. was changed to Government Business 23 

Consulting Inc.  That was at the time that I was 24 

in the process of selling my company.  I may be 25 
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wrong on the timing here.   1 

 MR. HOUSTON:  Go ahead and just 2 

give what you can, Mr. Doucet.  3 

 MR. DOUCET:  And when I sold 4 

Government Business Consulting Inc. I re-energized 5 

FDCI Consulting Inc. and that would have been in 6 

1994-95.  7 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right.  8 

 MR. DOUCET:  Okay.  Now, let me go 9 

back on the -- when I incorporated Government 10 

Business Consulting Inc.  Probably that was in -- 11 

I think I said '93 and I think that's an error.  I 12 

think it was in late '89 or early '90.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  14 

 MR. DOUCET:  Okay?  But I do 15 

believe we have submitted a table.  16 

 MR. HOUSTON:  Well, in any event, 17 

Fred, the registration documents will tell us when 18 

the companies were officially incorporated.  19 

 MR. DOUCET:  Okay.  20 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Let me -- just 21 

a few last questions and then if we can take five 22 

minutes.  23 

 MR. HOUSTON:  Right.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And hopefully 25 
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we won't be much longer at all. 1 

 Did you ever visit Mr. Schreiber 2 

in Switzerland or Germany?  3 

 MR. DOUCET:  No.  4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Other than the 5 

time when he was at your home around Christmas 6 

time of '99 -- was it?  7 

 MR. DOUCET:  Ninety-nine ('99), 8 

correct.   9 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Had he been at 10 

your home for other reasons?  11 

 MR. DOUCET:  No.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Did you ever 13 

travel to Europe to visit the Thyssen officials?  14 

 MR. DOUCET:  I did not.  15 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And I think for 16 

my purposes, if we can -- I know it's been a long 17 

day and I thank you so much for it.  18 

 MR. DOUCET:  You're very welcome.  19 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we could 20 

take just a few minutes.  We'll leave you here.  21 

I'm going to confer with my colleagues and if 22 

there were a few other questions I would ask them 23 

and then conclude.  24 

 MR. DOUCET:  Okay.  Thank you.   25 
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--- Upon recessing at 4:48 p.m./ 1 

    L'audience est suspendue à 16h48 2 

--- Upon resuming at 4:55 p.m./ 3 

    L'audience est reprise à 16h55 4 

 MR. WOLSON, Q.C.:  If we can go 5 

back on the record.   6 

 I have three questions to ask you.  7 

 MR. DOUCET:  Okay.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  The letter of -9 

- or the Understanding in Principle, which is the 10 

document signed between Thyssen and the Government 11 

in 1988, September 27th.  12 

 MR. DOUCET:  Correct.   13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  You'll recall I 14 

asked you about that.  15 

 MR. DOUCET:  Yes.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Do you know 17 

whether you had lobbied for the signing of that 18 

document?  Any ministers or the Prime Minister or 19 

anyone?  20 

 MR. DOUCET:  I don't recall 21 

lobbying the Prime Minister about it, and I think 22 

the thing was quite advanced by the time I got 23 

into the fray on that one.  24 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Advanced 25 
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because you were only out of government on the 16th 1 

of August and ---  2 

 MR. DOUCET:  Correct, yeah.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.   4 

 MR. DOUCET:  But I may have spoken 5 

with Lowell Murray.  That's a possibility.  6 

 MR. WOLSON, Q.C.:  About the UIP, 7 

the Understanding in Principle?  8 

 MR. DOUCET:  MOU I think they 9 

called it, Memorandum of Understanding.  But I 10 

have no memory of speaking with any other 11 

ministers about that.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  What do you 13 

recall about Lowell Murray in that regard?  14 

 MR. DOUCET:  I don't recall 15 

specifically talking to him about the Memorandum.  16 

I remember talking with him about the project, 17 

okay, but as to the Memorandum, I don't recall.  18 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And the talking 19 

with him would have been when, do you think?  20 

 MR. DOUCET:  Well, it would have 21 

been sometime in either August or September.   22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.  23 

 MR. DOUCET:  And maybe continuing 24 

after.  25 
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 MR. WOLSON, Q.C.:  Sometime after 1 

August 16th.  2 

 MR. DOUCET:  Yeah.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  And sometime 4 

from that time on in the next number of weeks or 5 

months?  6 

 MR. DOUCET:  Yeah.  The election 7 

was in October, so I'm not sure if he was in 8 

office himself, if he had a Cabinet portfolio 9 

post-election.  I don't -- but if he did I may 10 

have -- and if he was still with ACOA, which is 11 

the regional agency for Atlantic Canada, then I 12 

may have spoken with him beyond that.  13 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Post-14 

government?  15 

 MR. DOUCET:  Post, yeah.  16 

 MR. WOLSON, Q.C.:  In terms of any 17 

payments you received -- I may have asked you this 18 

but it's been a long day.  Do you recall receiving 19 

any payment specifically in regard to the 20 

Understanding in Principle or the Memorandum?  21 

 MR. DOUCET:  No, I do not.   22 

 MR. WOLSON, Q.C.:  Okay.   23 

 And the last question, I promise, 24 

unless it gives rise to another question, is you 25 
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invoiced Bitucan, we saw on a previous exhibit, 1 

for $90,000? 2 

 MR. DOUCET:  Yes.  3 

 MR. WOLSON, Q.C.:  How did you 4 

know to invoice Bitucan as opposed to Karlheinz 5 

Schreiber or another one of his companies?  6 

 MR. DOUCET:  Well, he would have 7 

had to have told me who to invoice.  8 

 MR. WOLSON, Q.C.:  All right. 9 

 And I think that's it.  Thank you 10 

very much.   11 

 MR. DOUCET:  You're very welcome.  12 

 MR. WOLSON, Q.C.:  It's now 5:00 13 

o'clock and I appreciate your coming in along with 14 

your counsel, and I thank you again.  15 

 MR. DOUCET:  Thank you.  16 

 MR. HOUSTON:  Thank you.  17 

--- Upon adjourning at 5:00 p.m./ 18 

    L'audience est ajournée à 17h00 19 
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C E R T I F I C A T I O N 4 

 5 

I, Barry E. Prouse, a certified court reporter in 6 

the Province of Ontario, hereby certify the 7 

foregoing pages to be an accurate transcription of 8 

my notes/records to the best of my skill and 9 

ability, and I so swear. 10 

 11 

Je, Barry E. Prouse, un sténographe officiel dans 12 

la province de l’Ontario, certifie que les pages 13 

ci-hautes sont une transcription conforme de mes 14 

notes/enregistrements au meilleur de mes 15 

capacités, et je le jure. 16 
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